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Vilnis, stāvā krasta 
stiprais vīrs
Zemes arāju un meža 
cirtēju pusē Ugālē 
pasaulē nākušajam 
dēlam dodot  latvisku 
un tolaik modē nāku
šu vārdu, vecākiem 
droši vien prātā nav 
nācis, ka tas viņam tik 
labi piestāvēs tālāka
jā dzīvē. Pats Vilnis 
Dambergs, zēnības 
gados Zlēkās ganot 
kolhoza govis Ventas 
krastā un ar lazdukoka makšķeri copējot  līda
kas, par sava vārda saistību ar ūdeņiem nav 
aizdomājies. Tikai vēlāk, mācoties par mat
rozi  Ventspils arodskolā,  daudz uzzinājis, kā 
ar laivu vai kuģi stāties pretī saviem vārda
brāļiem – “devītajam” un citiem viļņiem. 

7. lpp.

Lai mazinātu ASV pret Lembergu vērsto sankciju 
ietekmi uz Ventspils ostu, valsts to un arī Rīgas ostu 
pārņems savā pārvaldībā.  Tas ir vienīgais veids, kā 
pilnībā norobežot jebkuru iespējamo Lemberga saikni 
ar Ventspils brīvostu. Šis ir arī visoptimālākais risinā-
jums, lai neciestu ne Ventspils osta, ne tajā strādājošie 
uzņēmumi un darbinieki.

Lemberga ēra VBP 
beigusies. Ventspils 
un Rīgas brīvostas 
pārņems valsts

“Mums ir 
j ā i z d a 
ra viss 
i e s p ē 
j a m a i s , 

lai pēc iespējas mazāk būtu 
ietekmēti uzņēmēji, kas strā
dā Ventspils ostā. Tur ir indus
triālā zona ar 38 uzņēmu
miem un 14 termināļi. Pēc 
iespējas mazākam iespaidam 
jābūt uz ventspilniekiem un 
ar viņiem saistītiem cilvē
kiem. Grozījumi paredzēs, ka 
valsts pilnībā pārņem kon
troli pār Ventspils un Rīgas 
brīvostas pārvaldēm. Tātad 
šeit vairāk nebūs pašvaldību 
pārstāvji,” norāda satiksmes 
ministrs Tālis Linkaits. 

Pēc ministra teiktā 
Ventspils osta ir mūsu tranzī
ta sistēmas viens no pamat
elementiem, tāpēc jebkā
das darbības, kas varētu kai
tēt tranzīta plūsmai un arī 

uzņēmumiem, kas strādā 
Ventspils ostā un nav saistīti 
ar Lembergu, būtu jāmēģina 
novērst vai vismaz mazināt.

Tiesa, pret šādu lēmumu 
jau paguvis iebilst Lemberga 
partijas biedrs, domes priekš
sēdētāja pirmais vietnieks 
infrastruktūras jautājumos un 
Ventspils Brīvostas pārvaldes 
valdes loceklis Jānis Vītoliņš, 
kurš valdības lēmumu kritizē 
un uzskata, ka ostu vadībā 
jāpiedalās arī pašvaldībām. 
Vītoliņa kungu var saprast – 
saskaņā ar valsts amatper
sonu deklarācijām, Aivars 
Lembergs pērn VBP nopelnī
jis 44 301 eiro vai aptuveni 
3690 eiro mēnesī, bet Vītoliņš 
– 47 497 eiro vai apmēram 
2958 eiro mēnesī. Naudas 
izteiksmē kungiem ir ko zau
dēt. Tāpat VBP pēc pāriešanas 

Starp OFAC nosauktajām organizācijām ir arī  
“Ventspils Attīstības aģentūra” (VAA), un saskaņā 
ar OFAC izdoto Globālo Magņitska vispārējo licenci 
nr.1, trīsdesmit dienu laikā ar sankciju sarakstā 
iekļautajiem ir jāpārtrauc sadarbība. Taču starp 
VAA biedriem ir vairākas Ventspils pašvaldības 
kapitālsabiedrības, kuras šai biedrībai gadiem ilgi 
maksājušas bagātīgus meslus. 

Kas ir ASV sankcijām 
pakļautā "Ventspils 
Attīstības aģentūra", 
un ko darīs tās biedri?

D 
alība biedrī
bā “Ventspils 
Attīstības aģentū
ra” nav lēts prieks. 
Piemēram, paš

valdības kapitālsabiedrība 
SIA “Kurzemes filharmoni
ja” kopš 2014. gada ik gadus 
maksājusi VAA 40 tūksto
šus eiro. VAA biedru starpā 
ir arī SIA “Olimpiskais centrs 
"Ventspils””, kurā ir gan 
pašvaldības (52,68%), gan 
Latvijas Olimpiskās komite
jas ietekme. Neskatoties uz 
to, ka OC “Ventspils” strādā 
ar ļoti ievērojamiem zaudē
jumiem (2018.gadā tie bija 
576 086 eiro),  arī šis SIA 
atrod līdzekļus dalībai VAA.

“Ventspils Attīstības 
aģentūras” biedru vidū ir 
arī Ventspils Brīvostas pār
valde, Ventspils Augstskola 

un Ziemeļkurzemes 
Profesionālās izglītī
bas kompetences centrs 
“Ventspils Tehnikums”, kuru 
darbība ir atkarīga no valsts 
un pašvaldības finansēju
ma. VAA biedri ir arī Aivars 
Lembergs, Ventspils brī
vostas pārvaldnieks Imants 
Sarmulis, A.Lemberga viet
nieks Guntis Blumbergs, 
SIA “Olimpiskais centrs 
“Ventspils”” bijušais vadī
tājs Uldis Boitmanis, 
A.Lemberga laulātā drau
dzene Kristīne, VAA direkto
re Lilita Seimuškāne un VeA 
profesors Jānis Sīlis. 

Par to, ka VAA daudzus 
gadus iekasējusi naudu 
no pašvaldības uzņēmu
miem, kuri lielā mērā  

B  
et pa īstam ar 
tiem viņš iepazi
nies pie Kanādas 
un Āfrikas kras
tiem, arī skar

bajā Ziemeļjūrā, kad milzī
gi ūdens vāli gandrīz stā
vus slējuši pat lielos zvejas 
saldētājtralerus, uz kuriem 
vairākus gadus bijusi viņa 
darba vieta. Tolaik un vēlāk, 
jau būdams traļmeistars, 
viņš  tos uzskatījis par stip

riem un respektējamiem,  
bet ne naidīgiem, jo – pats 
taču Vilnis... 

KĻŪDĪTIES NEDRĪKST, 
ALTERNATĪVA 
SKARBA

Jūras darba nesaliektais 
vīrs tā turpina domāt jo pro
jām, jau divdesmit gadus 
Staldzenē, Bangu ielā 

ASV iekļauj Lembergu “melnajā sarakstā”

 turpinājums 3. lpp.

P 
aziņojumā Aivars Lembergs nosaukts par oligar
hu, un norādīts, ka viņš iekļauts sarakstā kā amat
persona vai bijusī amatpersona, kura atbildīga 
vai tieši vai netieši iesaistīta korupcijā, tajā skaitā 
valsts mantas piesavināšanās, korupcijā, kas sais

tīta ar publiskiem iepirkumiem vai kukuļošanu.
«Korupcija atņem savu valstu iedzīvotājiem resursus, pamata 

pakalpojumus un ekonomiskās iespējas, kamēr tā padara bagā
tus dažus atsevišķus cilvēkus un veicina vides iznīcināšanu, poli
tisko nestabilitāti un konfliktus,» paziņoja ASV finanšu ministrs 
Stīvens Mnučins.

OFAC norāda, ka Lembergs ir Ventspils mērs kopš 1988. gada 
un viņš atkārtoti apsūdzēts par naudas atmazgāšanu, kukuļoša
nu un varas ļaunprātīgu izmantošanu. Lembergs kontrolē struk
tūras ar politisko partiju un korumpētu politiķu palīdzību un sis
temātiski izmanto šīs struktūras un personas savam personīga
jam ekonomiskajam labumam, apgalvo OFAC.

Saskaņā ar OFAC vēstīto, Lembergs izmantojis savu ietekmi 
pār politisko partiju vadību, lai veidotu valdības personālu un 
amatos ieliktu noteiktas valdības amatpersonas, kā arī izjauktu 
citu valdības amatpersonu nokļūšanu vadošos amatos. Turklāt 

Lembergs esot ietekmējis un korumpējis tiesībsargājošo iestāžu 
amatpersonas, lai aizsargātu savas intereses un gāztu politiķus, 
kurus viņš nespēj kontrolēt.

Kā norāda OFAC, korupcija grāvusi Latvijas ekonomiku gadiem 
ilgi, atņemot Latvijas iedzīvotājiem līdzekļus valsts pakalpoju
miem un ļaujot prettiesiskiem spēlētājiem kaitēt Latvijas valsts 
un NATO drošībai.

OFAC nosauc četras organizācijas, kuras pieder Lembergam 
vai atrodas viņa kontrolē – Ventspils Brīvostas pārvalde, 
Ventspils Attīstības aģentūra, Biznesa attīstības asociācija un 
Latvijas Tranzīta biznesa asociācija.

OFAC izdevusi Globālo Magņitska vispārējo licenci nr.1, kas 
ļauj uz 30 dienām ierobežot Ventspils Brīvostas pārvaldes, 
Ventspils Attīstības aģentūras, Biznesa attīstības asociācijas un 
Latvijas Tranzīta biznesa asociācijas transakcijas.

Saskaņā ar noteiktajām sankcijām tiek bloķēti visi Lemberga 
un augstāk minēto struktūru īpašumi, daļas īpašumos un tieši 
vai netieši individuāli vai ar citu personu starpniecību piedero
šās struktūras, kurās viņu daļa ir virs 50%, kas atrodas ASV vai 
atrodas ASV personu īpašumā vai kontrolē, un par tām jāziņo 
OFAC.

ASV Valsts kases Ārvalstu aktīvu kontroles birojs (OFAC) pirmdien, 9. decembrī, balstoties uz 
tā dēvēto Magņitska likumu, par korupciju noteicis sankcijas virknei personu un viņu organi
zācijām Eiropā, Āzijā un Latīņamerikā, tostarp arī no pienākumiem atstādinātajam Ventspils 
mēram Aivaram Lembergam.

ASV izteikušas brīdinājumu, ka jebkurš, kurš veiks finanšu 
pārskaitījumus sankcionētajām personām, arī var tikt pakļauts 
ASV OFAC sankcijām.

Līdz ar to Latvijas Ārlietu ministrija lūdz ņemt vērā šo papil
du risku, kā arī vērš uzmanību, ka jau noslēgto līgumu izpilde ar 
ASV OFAC sankcionētām personām var būt apgrūtināta vai neie
spējama, kamēr sankcijas ir spēkā. 

Vilnis tāljūras zvejnieka 
gados.
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Viesojas ķīnieši
Kārtējo reizi pilsētā bija ieradušies viesi no 
Ķīnas – šoreiz tie bija Ekonomikas ministri
jas ekomercijas un un informācijas departa
menta darbinieki. 

Mainījies apsaimniekotājs
Olimpiskā centra viesnīcas un ledus hal
les kafejnīcām mainījies apsaimniekotājs. 
Attiecīgi mainījušies arī kafejnīcu nosaukumi. 

Balva bibliotekārei
Voldemāra Caunes balva “Gada bibliotekārs 
darbā ar bērniem un jauniešiem2019” pie
šķirta Pārventas bibliotēkas vecākajai biblio
tekārei Vitai Ozolai. 

Glāba putnu
Valsts ugunsdzēsības un glābšanas dienes
ta darbinieki Talsu ielā atbrīvoja ventilācijas 
šahtā iesprūdušu putnu. 

Lasījumi beigušies
Rakstnieku un tulkotāju mājā notikuši kār
tējie Kurzemes prozas lasījumi. Darbus bija 
iesnieguši 30 autori. 

Zanders sācis strādāt
Pie darba ķēries jaunais Valsts policijas 
Ventspils iecirkņa priekšnieks Ansis Zanders. 
Viņš kopā ar ģimeni dzīvo Ziru pagastā. 

Seši iesācēji
Latvijas Investīciju un attīstības aģentūras 
Ventspils Biznesa inkubatorā uzņemti seši 
jauni biedri. Uzņēmumi pārstāv Ventspilī līdz 
šim neredzētās jomās. 

Nosvin spāru svētkus
Turpinoties ēku Pils ielā 45 un 47 renovācijai, 
šeit nosvinēti spāru svētki. 

“Ventspils reiss” – drošākais
Uzņēmums “Ventspils reiss” atzīts par vis
drošāko autoparku valstī un saņēmis balvu 
“Drošākais uzņēmuma autoparks2019”. 

500. mazulis
Ziemeļkurzemes reģionālajā slimnīcā tika 
rīkots svinīgs brīdis par godu 500. Ventspilī 
šogad dzimušajam bērnam. 

Dzimst mazāk
Dzimtsarakstu nodaļā novembrī reģistrēti 
tikai 18 jaundzimušie. Tas ir šogad mazākais 
mēnesī reģistrēto bērnu skaits. 

Mācīs pedagogus
Digitālais centrs uzsācis mācību kursu nova
da pedagogiem “Tehnoloģiju izmantojums 
mācību satura izveidei”.

Mācības beigušās
Augstskolas mūžizglītības centrā noslēgusies 
Eiropas Sociālā fonda projekta “Nodarbināto 
personu profesionālās kompetences pilnveide” 
4. kārta. Mācības sekmīgi pabeiguši 14 cilvēki. 

Vēstules vecītim
Lai saglabātu bērnos ticību Ziemassvētku 
vecītim, kino “RIO” ierīkojis pasta staciju, 
kurā ikviens apmeklētājs lūgts atstāt vēstuli 
Ziemassvētku vecītim. 

Gobelēnu izstāde
Livonijas ordeņa pilī atklāta igauņu tekstil
mākslinieka Pētera Kūtmas izstāde “Austā 
ģeometrija. Woven geometry”. To varēs 
apskatīt līdz nākamā gada janvāra beigām. 

Aicina stjuartus
Lidsabiedrība “airBaltic” meklē stjuartus. 
Nesen jauno stjuartu meklēšana notika arī 
Ventspilī. 

Saņem apbalvojumus
Muzeja pedagoģe Ilva Buntika konkursā 
“Gada balva cilvēku ar invaliditāti atbalstam” 
ieguvusi nomināciju “Izglītotājs”.

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Sankciju karš
Kad pirms vairāk nekā gada ASV finanšu uzraugs (Finanšu 
noziegumu izmeklēšanas birojs) jebšu saīsināti FinCEN 
nāca klajā ar ziņojumu, kurā par netīrās naudas atmaz-
gāšanu tikai tika turēta aizdomās Latvijas banka “ABLV”, 
sākotnēji bankas vadītāji bravurīgi pauda, ka vispār jau 
šāds ziņojums nevienam nav saistošs un ka vispār ko 
tie amerikāņi jaucas viņu darīšanās... Tiesa gan, bēdī-
gais bankas gals un atklājumi, ko nesa bankas iepriekšē-
jās darbošanās izmeklēšana, norādīja – amerikāņiem tais-
nība. Un pat tikai paustās “aizdomas” ziņojumā nove-
da pie “ABLV” bankas likumsakarīgas izbeigšanās.

J  au toreiz tā vietā, lai risinātu problēmas, dažādi dīvāna 
eksperti un apmaksāti “speciālisti” vainoja nevis “ABLV”, 
bet gan ļaunos amerikāņus, kuri, izrādās, kārtīgu un godīgu 
banku noveduši līdz kraham. Tagad līdzīga situācija atkār
tojas, tikai šoreiz ar mūsu pilsētas atstādināto mēru Aivaru 

Lembergu. Šajā gadījumā amerikāņi gājuši soli tālāk. Un bez aiz
domām kādā ziņojumā uzreiz ķērušies pie konkrētas rīcības – 
noteikuši sankcijas. Amerikāņu Valsts kases Ārvalstu aktīvu kon
troles birojs (jeb saīsinājumā – OFAC), kas nodarbojas ar korupcijas 
risku, nelegāli iegūtu līdzekļu un politiskās ietekmes izmantoša
nu savtīgiem mērķiem analīzi visā pasaulē, kā arī gluži konkrē
tas rīcības – sankciju noteikšanas – realizāciju, paziņojis skaidri un 
nepārprotami: tiek noteiktas ASV sankcijas pret Aivaru Lembergu 
un viņa kontrolē esošām “struktūrām”. Protams, kā jau varēja 
gaidīt – pats Lembergs skaidro visu prasti un bravurīgi: mani tas 
neietekmē, lai tie amerikāņi, tautiski sakot, iet... Nu, jā, tieši uz 
turieni. Jo ko man kaut ādi amerikāņi var padarīt. Bet ASV Valsts 
kases iestādes lemto saista ar mūsu pašu ļauno politisko konku
rentu rīcību... Sak, droši vien, ka brauca teju vai uz ceļiem lūgties 
amerikāņu saimniekiem...

Savukārt Lemberga kunga paustais, ka viņš tagad teju pielī
dzināts diktatoram un salīdzināts ar ietekmīgajiem Kremļa un 
Phenjanas saimniekiem, jau līdzinās nevis bravūrai, bet gan mur
gam. Turklāt, kā ierasts, savā tradicionālajā manierē Lemberga 
kungs aizmirsa piebilst vairākas svarīgas nianses, kas viņa personu 
nekādā veidā nepaceļ līdz Putina vai Kima no Ziemeļkorejas līme
nim. Pirmkārt, to, ka bez Lemberga sankciju sarakstā ir dažādu val
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stu dažādi korupcijā vainoti “oligarhi” un amatpersonas. Turklāt ne 
tikai Eiropā vien. Otrkārt, ne jau amerikāņi jaucas mūsu lietās, bet 
gan mūsu pašu konkrētās amatpersonas rīcība novedusi līdz šādam 
lēmumam. Treškārt, sankcijas, ko nosaka OFAC, ļoti ietekmēs visus 
Ventspils brīvostā strādājošos uzņēmumus, jo liegs sadarboties 
ar Ventspils Brīvostas pārvaldi, kamēr tur būs Lemberga ietek
me. Ceturtkārt, ir muļķīgi gausties, ka, lūk, amerikāņi “smacē mūs 
nost”. Tieši otrādi, tāpat kā mūsu iestādes, uzņēmumi, amatperso
nas ievēro savu partneru no ASV noteiktās sankcijas, tā arī ame
rikāņi ievēro Eiropas Savienības (ES) noteiktos ierobežojumus pret 
dažādām personām, iestādēm un uzņēmumiem. Tāpēc vainot 
amerikāņus sabotāžā, mūsu citas amatpersonas “līšanā uz vēde
ra”, bet Eiropas valstis kopumā, ka akli seko ASV sankcijām, ir muļ
ķīgi. Drīzāk otrādi – nav skaidrs, kāpēc ES vēl šādas sankcijas nav 
noteikusi... Varbūt vienīgi tāpēc, ka ES saudzīgāk izturas pret kādas 
savas dalībvalsts personām.

Var saprast Lemberga kungu. Nudien, var saprast. Ko gan citu 
viņam bija teikt. Katrā ziņā ne jau nu to – esmu vainīgs, piedodiet 
un lieciet mani “čokā”. Taču viens gan ir skaidrs (un tur var piekrist 
Lemberga kunga paustajam) – amerikāņiem kaut kādas tur maz
pilsētas Baltijas jūras krastā mērs nudien neinteresē. Un viņiem, 
tā racionāli ņemot, būtu vienalga, vai konkrētā mēra uzvārds ir 
Lembergs, Džonsons, Bērziņš vai Huanito. Tāpēc amerikāņu lēmu
mam vērsties pret konkrēto Lembergu konkrētajā Ventspilī ir pavi
sam cits pamatojums, nekā kāda tur mūspuses ministriņa lūgša
nās: nu, lūdzu, lūdzu, iekļaujiet Lembergu sankciju sarakstā. Kā 
smejies, tā tas nedarbojas. Un amerikāņu “izmeklēšanas dzir
navas” maļ smalki un skrupulozi. Tādēļ lēmums iekļaut sankciju 
sarakstā Lembergu un viņa satelītorganizācijas, varam būt droši, ir 
izpētīts no augšas līdz apakšai, tādēļ pamatots.

Protams, protams, var retoriski jautāt (kā to jau dara atsevišķi 
Lemberga “fani”) – kāpēc Lembergs un kāpēc Eiropas Savienības 
nomalē esošajā Latvijas mazpilsētā Ventspilī? Atbilde šeit saprota
ma – Latvija ir ASV sabiedrotā NATO, Latvija ir ES dalībvalsts, Latvija 
ir viena no starptautiskā finanšu tīkla dalībniecēm. Tātad – svarīga 
sadarbības partnere arī ASV. Un, no šī viedokļa raugoties, amerikā
ņiem, tāpat kā ES partneriem, nav vienalga, kurš, ko un kādā veidā 
šeit “sazogas”, kā tiek “kārtotas lietas”, kurš ietekmē politiku val
stī, kas (kā visiem zināms) atrodas uz robežas ar ASV un ES nebūt 
ne draudzīgākajām lielvarām. Un no šī skatu punkta, protams, tas 
ir arī ASV nacionālās drošības jautājums. 

Patiesi jūsu, “Ventspilnieks.lv”

valsts pārvaldībā diezin vai varēs slēgt dās
nus reklāmas līgumus ar Lembergu slavino
šo avīzi “Ventas Balss”, maksāt biedra naudu 
“Ventspils Attīstības aģentūrai” vai sponsorēt 
domes vadībai īpaši pietuvinātus sporta klu
bus. Taču, salīdzinot ar tām nepatikšanām, 
kuras Ventspils ostai draud sankciju neizpildes 
gadījumā, tie tiešām ir sīkumi.

Ventspils brīvostā Lembergam un ar viņu 
saistītajām organizācijām noteikto sankci
ju sekas jau ir jūtamas. Valdībā zināms, ka 
Ventspils Brīvostas pārvalde pašlaik nevar 
piekļūt saviem līdzekļiem, un ko darīt tālāk, 
lemj Finanšu un kapitāla tirgus komisija 
(FKTK). Šo jautājumu tiešām nepieciešams 
atrisināt pēc iespējas ātrāk, jo pati VBP 
nodarbina aptuveni 250 darbiniekus, bet 
kopumā ostas uzņēmumos strādā vairāk kā 
2000 darbinieku. 

FKTK informē, ka pašlaik ir nosūtītas vēs

Lemberga ēra VBP beigusies. 
Ventspils un Rīgas brīvostas pārņems valsts

tules visām bankām un iestādēm, ko FKTK 
uzrauga, informējot, ka tiks sniegti detalizēti 
soļi par tālāko kārtību. Taču likumā noteikts, 
ka nekādi finanšu pakalpojumi šīm sankcio
nētajām personām netiek sniegti. 

Par grozījumiem lems valdības ārkārtas 
sēdē, pēc tam paredzēts grozījumus iespēja
mi ātri virzīt uz Saeimu. Valdībā cer, ka šādi 
varēs mazināt sankciju ietekmi uz tranzīta 
biznesu un Ventspils brīvostu.

Valdība rosina noteikt, ka turpmāk Rīgas 
ostas un Ventspils ostas pārvaldi veiks jaun
izveidota kompānija. Tāpat rosināts noteikt, 
ka Rīgas un Ventspils domes ieceltie valdes 
locekļi zaudēs amatus, bet turpmāk valdi 
iecels valsts. Plānots, ka turpmāk valdē būs 
tikai Ministru kabineta deleģēti locekļi, bet 
pašvaldību pārstāvju nebūs. Tā kā ostas val
des locekļu skaits samazināsies no asto
ņiem līdz četriem, attiecīgi samazināsies arī 
finanšu līdzekļi ostu valžu atlīdzībai, tādējā
di radot ekonomiju ostu budžetos.  Brīvostu 

pārvaldes pienākumu izpildē būs tieši atbildī
gas Ministru kabinetam. Satiksmes ministrija 
atzīmē, ka ar šiem likuma grozījumiem netiks 
mainītas īpašuma tiesības uz ostu teritoriju, 
ne arī tajās ietilpstošajām ēkām un būvēm. 

Tikmēr pats Lembergs paziņojis, ka atkāp
jas no Ventspils Brīvostas pārvaldes valdes 
locekļa amata uz laiku, kamēr notiek faktu 
noskaidrošana. Šāds paziņojums liecina, ka 
Lemberga kungs, visticamāk, vēl nav aptvē
ris situācijas nopietnību. Nekāda atkāpšanās 
nelīdzēs, šajā gadījumā nepieciešama pilnīga 
jebkādas viņa un VBP saiknes norobežošana. 
Pagaidām Ventspils domes ārkārtas sēdē kā 
ceturtais pārstāvis VBP valdē iecelts Ventspils 
domes deputāts Uldis Boitmanis no partijas 
“Latvijai un Ventspilij”. 

Jāatzīmē, ka Ventspils Brīvostas pārvalde ir 
saistīta arī ar citām ASV sankcijām pakļauta
jām Lemberga biedrībām. VBP ir “Ventspils 
Attīstības aģentūras” biedru vidū un ir arī 
Latvijas tranzīta biznesa asociācijas biedre.

Ventspils brīvostā īstenotajiem projektiem ir apturēta Eiropas Savienības (ES) fondu 
izmaksa 5,6 miljonu eiro apmērā, informē Finanšu ministrija.

Ventspils Brīvostas projektiem apturētas ES fondu izmaksas

V 
entspils Brīvostas pārvaldē tiek 
īstenoti seši ES kohēzijas politi
kas fondu projekti. Šo projektu 
īstenošanai no ES fondiem vēl 
nav izmaksāti 5,6 miljoni eiro. 

1,96 miljoni eiro  nav izmaksāti par pievad
ceļu attīstības projektu Ventspils brīvostas 
teritorijā esošiem termināļiem un industriā
lajām zonām. 1,34 miljoni eiro nav izmaksā

ti par Ventspils brīvostas hidrotehnisko būvju 
pārbūves un atjaunošanas projektu.

Savukārt 757 796 eiro nav izmaksāti par 
ražošanas ēkas Nr.7 būvniecību Ventspils 
Augsto tehnoloģiju parkā, bet 757 772 eiro 
 par šajā parkā esošas ražošanas ēkas Nr.6 
būvniecību. 757 739 eiro nav izmaksāti par 
ražošanas ēkas būvniecību Ganību ielā 103, 
Ventspilī, savukārt 40 800 eiro nav izmak

sāti par degradētas teritorijas atjaunošanu 
Pārventas industriālajā zonā Ventspilī.

“Pamatojoties uz pienākumu ievērot sank
ciju likumu, šobrīd Centrāla finanšu un līgu
mu aģentūra gatavo informāciju par turpmā
ku maksājumu apturēšanu šajos projektos 
līdz apstākļu skaidrībai,” norāda FM.

Satiksmes ministrs Tālis Linkaits jau 
iepriekš pauda bažas, kā tiks nodrošināta 
ostas saimnieciskā darbība līdz brīdim, kad 
Ventspils brīvostas darbība tiks pilnībā atjau
nota. 
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VENTSPILS NOVADĀ

Vieglatlētu starti
Kuldīgas vieglatlētikas manēžā rīkota
jās sacensībās vislabāk startēja mūsu 
novada jaunie vieglatlēti Eduards 
Strelkovs, Armands Lagzdiņš, Guntars 
Bakanauskis un Ardis Dalbiņš. 

Meklē vadītāju
Novada pašvaldība aicina pieteikties 
darbā Ances kultūras nama vadītā
ju. Tiek piedāvāta dzīvošanas iespēja 
Ances pagastā. 

Sašķirotas 3,21 tonnas
Novadā noslēdzies Vislatvijas “Stikla 
šķiratlons”, kura laikā no iedzīvotājiem 
pieņēma izlietoto un nevajadzīgo stikla 
iepakojumu. Mūsu novadā akcijai pie
teikušās 19 mājsaimniecības, sašķiro
jot un nododot pārstrādei kopumā 3,21 
tonnu nevajadzīgu pudeļu un burku. 

“Čomiņi” Tārgalē
Tārgales pamatskolā viesojās Piltenes 
vidusskolas skolēni, lai noskatītos Liepājas 
neatkarīgā Goda teātra izrādi “Čomiņi”. 

Ancē glezno
Ancē notikusi pirmā gleznotāju klubiņa 
nodarbība. 

Par mazbānīti
Ancē uzņemta dokumentālā filma par 
mazbānīti maršrutā VentspilsDundaga. 
Pirmizrāde jau notikusi. 

Dāvanu tirdziņš
Ances muižā atklāts dāvanu tirdziņš, 
tas darbosies līdz gada beigām. 

Koncerts
26. decembrī Popes luterāņu baznī
cā izskanēs Kristīnes Locikas koncerts 
“Pasaule kļūst par gaismu”. 

Eglīte gatava
Tārgalē izgaismota pagasta galvenā 
eglīte. 

Var sportot
Piltenes stadionā tagad var sportot arī 
pēcpusdienā un vakarā – ir ieslēgts 
apgaismojums!

bijuši atkarīgi no Aivara Lemberga labvēlības, 
bet pats Lembergs ik gadus no VAA saņē
mis ļoti lielu algu (kopš 2001. gada kopu
mā miljonu un sešdesmit piecus tūkstošus 
eiro), Ventspils domes opozīcijas deputāti ne 
reizi vien  norādījuši VARAM, KNAB, ENAP un 
ģenerālprokuratūrai. Taču reakcijas uz to nav 
bijis. Ļoti iespējams, ka tagad mēs lielā mērā 
plūcam šīs amatpersonu bezdarbības augļus.

Taču šā brīža aktuālākais jautājums ir, vai 
VAA ietilpstošie uzņēmumi pēc ASV sankciju 
noteikšanas no šīs biedrības izstāsies? 

SIA “Kurzemes filharmonijas” direktore 
Sigita Migoļa uz "Ventspilnieks.lv" jautāju
mu kāda būs “Kurzemes filharmonijas” tālā
kā rīcība un vai tā arī turpmāk plāno būt VAA 

Kas ir ASV sankcijām pakļautā "Ventspils 
attīstības aģentūra", un ko darīs tās biedri?

biedru skaitā un maksāt biedru naudu, raks
tiski atbildēja: “SIA “’Kurzemes filharmonija”  
par Jūsu minēto ir uzzinājusi no publiskajā 
telpā pieejamās informācijas. Oficiālu infor
māciju par šo lietu līdz šim SIA “Kurzemes 
filharmonija” nav saņēmusi. Tikko kā SIA 
“Kurzemes filharmonijai” tiks dota precizēta 
informācija, tiks lemts par tālāko rīcību.”

Savukārt Ventspils Augstskolas rektors 
Kārlis Krēsliņš norādīja, ka augstskola arī 
līdz šim nav bijusi aktīva VAA  dalībnie
ce, un šobrīd juristi vērtē izstāšanās iespē
jas. “Mums nekādas darbības ar “Ventspils 
Attīstības aģentūru” nenotiek,” uzsvēra 
K.Krēsliņš. “Mēs atrodamies Ventspils pilsē
tā, bet mēs esam valsts augstskola, ievēro
jam visus starptautiskos  un valsts likumus, 
nolikumus, regulas, tas ir mums saistoši.” 

Savukārt uz jautājumu, vai VeA aģentūrai 
maksā dalības maksu, Kārlis Krēsliņš atbil
dēja, ka pēdējā laikā nekādas finansiālas 
operācijas nav notikušas.

Ventspils Tehnikuma direktores vietnieks 
Uldis Bergmanis teica, ka trešdien saņem
ta vēstule no Valsts Kases, un  pieņemts 
lēmums dalības maksu pēc VAA piestā
dītā rēķina neapmaksāt. Tāpat Ventspils 
Tehnikums šobrīd  apsver iespēju no 
“Ventspils attīstības aģentūras” izstāties. 

Viskodolīgāko atbildi "Ventspilnieks.lv" 
saņēma no "Olimpiskā centra “Ventspils”” 
direktora Jurģa Liepājnieka: “Nav komen
tāru”.  Līdz ar to arī nav zināms, vai 
OC “Ventspils” turpinās dalību “Ventspils 
Attīstības aģentūrā”, tādējādi pakļaujot sevi 
iespējamam OFAC sankciju riskam. 

Latvijas Olimpiskās komitejas (LOK) izpildkomitejas sēdē otrdien, 10.decembrī, iespējams, pacelts jautājums par Aivara Lember-
ga atstādināšanu no LOK izpildkomitejas locekļa amata. Taču lemt par viņa atstādināšanu no LOK varēšot vien nākamajā sēdē, 
kas plānota janvārī, BNN telefonsarunā pauž LOK prezidenta Aldona Vrubļevska preses sekretārs Mārtiņš Mālmeisters.

Lai arī pats Aivars Lembergs uzskata, ka pret viņu vērstās ASV sankcijas ietekmi neat-
stās, tomēr jau tagad ir skaidrs, ka Lemberga varas ērai Latvijā pienākušas beigas.

ASV Valsts departaments noteicis sma-
gos noziegumos apsūdzētajam Aivaram 
Lembergam un viņa tuvākiem pieau-
gušiem ģimenes locekļiem aizliegumu 
ieceļot ASV, jo Vašingtona uzskata, ka 
Lembergs kā amatpersona bijis «iesais-
tīts apjomīgā korupcijā».

A 
SV ārlietu resors otrdien, 
10.decembrī, paziņojumā pre
sei vēstīja: «Valsts sekretārs 
nosaucis Latvijas amatpersonu 
Aivaru Lembergu, jo viņš iesais

tīts apjomīgā korupcijā. Papildus nosauktajai 
amatpersonai valsts sekretārs nosauc Aivara 
Lemberga sievu Kristīni Lembergu un bērnus 
Anriju Lembergu un Līgu Lembergu.»

Paziņojumā presei, kur ierobežojoši pasā
kumi ieviesti arī pret kādu Kambodžas 
amatpersonu un viņa ģimeni, ASV diplomāti 
skaidro, ka Vašingtonas pieeja pauž stingru 
vēstījumu, ka ASV ir pievērsusies «cīņai pret 
sistēmisku korupciju un likuma varas atbals
tam Kambodžā un Latvijā».

«Veselīgas demokrātijas pamats ir pilsoņu 
uzticēšanās [varai],» savu nostāju skaidro 
ASV Valsts departaments.

Iestāde paziņojumā presei skaidrojusi, ka 
tās rīcībā ir ticama informācija, ka nosauktās 
amatpersonas ir bijušas iesaistītas apjomīgā 
korupcijā. 

Iespējams, tiks pacelts jautājums 
par Lemberga atstādināšanu no LOK

L 
OK pārstāvis uzskata – lai Lemberga 
atstādināšanas jautājums tiktu ska
tīts, LOK ir nepieciešams signāls, ka 
Lemberga esamība LOK izpildkomite
jā varētu jebkādi ietekmēt LOK dar

bību. Uz BNN piezīmi, ka LOK priekšsēdētājs 
Vrubļevskis sadarbojas ar Ventspils Attīstības 
aģentūru, kas iekļauta to uzņēmumu saraks
tā, kam ASV noteicis sankcijas, Mālmeisters 
norāda, ka viņam neesot skaidrs, kā tas varē
tu ietekmēt LOK darbību.

Saskaņā ar ASV noteiktajām sankcijām tiek 
bloķēti visi Lemberga īpašumi, daļas īpašu
mos un četrās iepriekš minētās organizācijas 
un tām tieši vai netieši piederošās struktūras. 
Proti, visi maksājumi gan no, gan uz Ventspils 

Brīvostas pārvaldi, "Ventspils Attīstības aģen
tūru", Biznesa attīstības asociāciju un Latvijas 
Tranzīta biznesa asociāciju tiek pilnībā bloķēti.

Jānorāda, ka pašreizējā situācijā, kad Latvija 
mēģina izpildīt Moneyval prasības, lai neno
kļūtu «pelēkajā sarakstā», un kad Lembergs ir 
nonācis ASV «melnajā sarakstā», bankas pie
vērsīs īpašu uzmanību visiem maksājumiem, 
kas plūst uz vai no biedrībām, uzņēmumiem, 
komitejām u.tml., ar kurām Lembergs saistīts.

Jāatzīmē, ka "Olimpiskais centrs 
"Ventspils"" (OC "Ventspils") ir LOK un Ventspils 
pilsētas domei piederoša kapi tālsa biedrība.

Turklāt BNN redzeslokā nonākušie dokumenti 
liecina, ka OC Ventspils vadītājs Jurģis Liepājnieks 
nodrošina, lai OC Ventspils būtu biedrs 

Lemberga vadītajā biedrībā Ventspils Attīstības 
aģentūra un LOK prezidentam Vrubļevskim 
būtu darba līgums ar OC "Ventspils".

BNN ir zināms, ka LOK prezidentam 
Vrubļevskim OC "Ventspils" kopš 2014.gada 
nodrošina darba algu kā tās kapitāla daļu pār
stāvim no LOK puses. Vrubļevska ienākumi 
šādi tiek papildināti ar 1 700 eiro mēnesī, jeb 
20 400 eiro gadā pirms nodokļu nomaksas.

Jāuzsver, ka kapitāldaļu turētāja pārstāv
ja darba atalgošana ir kapitāla daļu turētāja, 
šajā gadījumā LOK, kompetence un izdevumi. 
LOK šīs funkcijas var uzticēt pildīt tās preziden
tam esošās amatalgas ietvaros vai lemt par šīs 
funkcijas pildošas amatpersonas papildu atal
gošanu no LOK līdzekļiem. 

Lemberga ķeizarvalsts 
beigu priekšā

P 
ēc Lemberga aģentūrai LETA teik
tā, sankcijas ir norādījums tikai ASV 
kompānijām, fiziskām personām 
un attiecas uz aktīviem ASV. “Ne 
man personīgi, ne kādai no šīm 

organizācijai nav darīšanu ar fiziskām un juri
diskām personām ASV, kur man nav nekādu 
aktīvu. Brīvostas pārvalde nav manis kontro
lēta organizācija, tā ir valsts atvasināta pub
liska persona, kas pieder valstij. Man nevar 
būt sekas, jo nav nekādu biznesa darījumu 
ar fiziskām un juridiskām personām. Man ir 
neliels privāts konts, ar kuru veicu vienkāršus 
norēķinus. Tāpat man nav nekādu īpašumu, 
kuriem jau nebūtu uzlikts arests. Tiem uzlikts 
arests jau pirms 12 gadiem, turklāt tie neat
rodas ASV,” uzsvēra Lembergs.

Tomēr realitātē situācija ir daudz nopiet
nāka, jo, ja Lemberga kontrolēto un ASV 
sankcijām pakļauto biedrību dalībnieki no 
tām nenorobežosies, nav izslēgts, ka sank
cijas var tikt vērstas arī pret viņiem. Jo 
īpaši tas attiecas uz Latvijas Tranzīta bizne
sa asociāju, kuras biedru skaitā, pēc aso
ciācijas mājas lapā publiskotās informāci
jas,  ir VAS “Starptautiskā lidosta Rīga”, VAS 
“Latvijas dzelzceļš”, AS “Baltijas Ekspresis”, 
AS “Baltijas tranzīta serviss”, Liepājas spe
ciālās ekonomiskās zonas pārvalde, Ventspils 
brīvostas pārvalde, Rīgas Brīvostas pārvalde, 
SIA “Ventamonjaka serviss”, AS “Daugavpils 

lokomotīvju remonta rūpnīca”, SIA  “Rīgas 
centrālais termināls”, SIA “Riga Bulk ter
minal”, SIA “Ventall Termināls”, SIA “VK 
ekspedīcija”, SIA “KS Terminal”, SIA “Alpha 
Osta”, SIA “VK Tranzīts”, SIA “BioVenta”, SIA 
“Naftimpeks”, “Rīgas menedžeru skola”, SIA 
LSZEZ “DG Termināls”, SIA “LDz Loģistika”, 
AS “SRR”, SIA “Riga fertilizes terminal”, LSEZ 
SIA “Ekers Stividors LP”, SIA “ESK sistēmas”, 
SIA “BelamRīga” un SIA “Euro Rail Cargo”. 
Satiksmes ministrija jau aicinājusi valsts kapi
tālsabiedrības, kuras ir LTBA biedri, atstāt šo 
asociāciju, lai nekādas tiešas vai netiešas 
sekas nevarētu ietekmēt valsts uzņēmumu 
darbu. Pēc pašreizējās informācijas mo LTBA 
jau izstājusies “Starptautiskā lidosta “Rīga””, 
to plāno darīt arī VAS “Latvijas dzelzceļš” un 
AS “Baltijas Ekspresis”.

Savukārt vides aizsardzības un reģionā
lās attīstības ministrs Juris Pūce ministrijas 
reģionālās attīstības un pašvaldību speciālis
tiem uzdevis izvērtēt, vai un kā ASV noteiktās 
sankcijas no amata atstādinātajam Ventspils 
mēram Aivaram Lembergam var ietekmēt 
Ventspils pilsētas domes darbu, kā arī sniegt 
priekšlikumus, kā to novērst, ja iespējama 
ietekme tiek konstatēta.

“Ventspils pilsētas iedzīvotāju interešu aiz
sardzība, pakalpojumu nepārtrauktība un 
sekmīga pašvaldības darbības nodrošināšana 
ir ministrijas uzmanības centrā šajā kritiskajā 

situācijā. Aicinu Ventspils pašvaldību pievērst 
īpašu vērību un skrupulozi ievērot korektus 
un sabiedrības interesēm atbilstošus lēmu
mu pieņemšanas procesus pašvaldības pār
valdē,” norāda Pūce.

Visticamāk, problēmas Lembergam būs 
arī ar viņa bankas kontiem. Kā aģentūrai 
LETA norādījis “Swedbank” mediju attiecību 
vadītājs Jānis Krops, banka seko līdzi izmai
ņām starptautiskajos sankciju sarakstos un 
nesadarbojas ar personām, kuras ir iekļautas 
šādos sarakstos. Tas attiecas gan uz juridis
kām, gan arī uz privātpersonām.. Savukārt 
Finanšu un kapitāla tirgus uzraudzības komi
sija aicinājusi finanšu tirgus dalībniekus 
nesniegt pakalpojumus Ventspils mēram 
Aivaram Lembergam un iestādēm, kas arī 
pakļautas ASV sankcijām. Vienlaikus Valsts 
kase atzīmē, ka ASV institūcijas izteikušas 
brīdinājumu, ka jebkurš, kurš veiks finanšu 
pārskaitījumus sankcionētajām personām, arī 
var tikt pakļauts OFAC sankcijām. Tāpat Valsts 
kase vērš uzmanību, ka jau noslēgto līgumu 
izpilde ar ASV OFAC sankcionētām personām 
var būt apgrūtināta vai neiespējama, kamēr 
sankcijas ir spēkā.

Tikmēr no Aivara Lemberga publiskajiem 
izteikumiem rodas iespaids, ka viņam visas 
šīs nepatikšanas, kuras var smagi skart arī cil
vēkus un organizācijas, kuras bijušas iesaistī
tas viņa kontrolētajās biedrībās, ir “kā pīlei 
ūdens”. Lemberga kungs intervijā "TV 24" pat 
izteicies, ka nenoliedz iespēju kandidēt Rīgas 
domes ārkārtas vēlēšanās... 

ASV liedz Lembergam 
un ģimenei 
korumpētības dēļ 
ieceļot ASV
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LATVIJĀ

Latvijā sākusies gripas 
epidēmija
Pagājušajā nedēļā Jelgavā un Rīgā gripas 
pacientu skaits sasniedzis epidēmijas 
slieksni, tāpēc no 11.decembra Latvijā 
tiek izziņots gripas epidēmijas sākums,  
informē Slimību profilakses un kontroles 
centra pārstāve Ilze Arāja.

Izņemtas aptuveni 
4000 senlietas
Valsts policija pēdējos trīs gados krimi
nālprocesos pie nelegālajiem kultūrvēs
turisko priekšmetu racējiem izņēmusi 
aptuveni 4000 senlietu, informē Valsts 
policija. Lielākā daļa izņemto priekšmetu 
ir rotaslietas. Atrastas  arī monētas. Vēl 
policija uzgājusi villaines daļu, kāda līdz 
šim Latvijas muzejos nav bijusi.

Dūmu detektors 
būs obligāts
No 2020. gada 1. janvāra katrā dzīvoklī 
jābūt dūmu detektoram. Minimālā pra
sība ir viens ugunsgrēka dūmu detek
tors uz dzīvokli, taču tos ieteicams uzstā
dīt katrā telpā, kurā ir potenciāls uguns
grēka izcelšanās risks. Ja dzīvoklim ir 
vairāki stāvi, dūmu detektoriem jābūt 
katrā dzīvokļa stāvā. Pēc 1.janvāra par 
dūmu detektoru neesamību tiks piemē
rots naudas sods.

Pieaugs pacientu 
līdzmaksājums 
Nākamgad par ģimenes ārsta apmeklē
jumu daļai iedzīvotāju būs jāmaksā divi 
eiro līdzšinējo 1,42 eiro vietā, savukārt 
līdzmaksājums par speciālista konsultāciju 
samazināsies, paredz valdības atbalstītie 
grozījumi “Veselības aprūpes pakalpoju
mu organizēšanas un samaksas kārtība”. 

Ziemassvētku vecīšu 
labdarības skrējiens
Svētdien Doma laukumā notikuša
jā Ziemassvētku vecīšu labdarības skrē
jienā piedalījās aptuveni 1500 dalīb
nieki, informēja biedrība “Dr.Klauns”. 
Pasākumā dalībnieki, iegādājoties biļe
tes, varēja ziedot, lai palīdzētu bērniem 
Latvijas slimnīcās ātrāk izveseļoties.

Bezdarba līmenis aug
Novembra beigās reģistrētā bezdarba 
līmenis bija 5,8% no ekonomiski aktī
vo iedzīvotāju skaita, kas ir par 0,1 pro
centpunktu vairāk nekā mēnesi iepriekš, 
liecina Nodarbinātības valsts aģentūras  
dati. Novembrī NVA bija reģistrēti kopu
mā 53 783 bezdarbnieki, kas ir par 1132 
cilvēkiem vairāk nekā oktobrī.

Aiztur cigarešu 
kontrabandistus
Robežsargi Krāslavas novada Piedrujas 
pagasta Lupandi ciema apkaimē aiz
turēja divus vīriešus, kuri veda vairā
kus melnā polietilēna plēvē ietītus sai
ņus. Kopumā robežsargi izņēma 100 
000 cigaretes “NZ Gold” un “Premjer” ar 
Baltkrievijas akcīzes markām.

Pašvaldību deputātu 
būs mazāk
Valdība otrdien atbalstīja ieceri līdz ar 
novadu reformu samazināt pašvaldību 
deputātu skaitu par 54% jeb līdz 750 
domniekiem. Ja arī Saeima akceptēs 
grozījumus Republikas pilsētas domes 
un novada domes vēlēšanu likumā, no 
2021.gada Latvijas pašvaldībās būs 750 
deputātu līdzšinējo 1614 vietā.

“Ventspilī ir viena māja, kurā vietējā 
pašvaldība nu nekādi nevar ieviest 
kārtību. Mēneša laikā iedzīvotāji novesti 
tik tālu, ka ir gatavi pamest šo strauji 
grimstošo kuģi.” Tā par dzīvojamo māju 
Fabrikas ielā 2a pērnā gada augustā 
ziņoja raidījums “Degpunktā”. Kopš tā 
laika pagājis teju pusotrs gads, taču ne-
kas nav mainījies. Māja vēl straujāk iet 
uz grunti, un izmisušie iedzīvotāji vairs 
nezina, pie kā vērsties pēc palīdzības.

“Magņitska likumu” toreizējais ASV prezidents Baraks Obama parakstīja 2012.gada 
14.decembrī, un tas ļauj ASV varas iestādēm uzlikt arestu par cilvēktiesību pārkāpu-
miem un korupciju aizdomās turēto amatpersonu aktīviem, kā arī liegt šīm amatper-
sonām iebraukšanu ASV.

Kas ir Magņitska likums?

A 
dvokāts Sergejs Magņitskis 
Maskavā sniedza pakalpojumus 
investīciju fondam “Hermitage 
Capital”, un 2008.gadā atklāja 
vērienīgu krāpniecisku shēmu, 

ar kuras palīdzību Krievijas iekšlietu sistē
mas un nodokļu administrācijas amatper
sonas nozaga fondam 230 miljonus ASV 
dolāru. Pēc tam, kad advokāts bija apsū
dzējis vairākas Krievijas amatpersonas liela 
mēroga korupcijā un Krievijas budžeta izlau
pīšanā, viņu apcietināja. Tiek uzskatīts, ka 
vainīgās personas atriebjoties organizēju
šas jurista kriminālvajāšanu, par šīs naudas 
izsaimniekošanu apsūdzot pašu Magņitski.

Magņitski bez tiesas turēja cietumā 358 
dienas. 2009.gada 16.novembrī viņš nomira, 
nesaņēmis nepieciešamo veselības aprūpi. 
Autopsija uzrādīja, ka neilgi pirms nāves viņš 
bija smagi piekauts.

Magņitska nāve izraisīja plašu un asu reak
ciju Rietumos. Tika sagatavots likumpro
jekts, kas paredzēja ieceļošanas aizliegumu 
ar šo lietu saistītām personām un viņu kontu 
iesaldēšanu. 

Šodien “Magņitska likums” paredz sankcijas 
pret ārvalstniekiem, kuri saistīti ar liela apmē
ra korupciju, naudas atmazgāšanu vai cilvēk
tiesību pārkāpumiem. 2012. gadā ASV izvei
dotajā sarakstā sākotnēji tika iekļautas per
sonas, kas tieši atbildīgas par Magņitska nāvi, 
vēlāk saraksts tika paplašināts, bet likumam 
pievienojās Kanāda, Lielbritānija, Igaunija, 
Lietuva un pērn arī Latvija, liedzot ieceļot 
mūsu teritorijā 49 personām no Krievijas. Ar 
šī lēmuma pieņemšanu Latvija starptautiska
jai sabiedrībai parādīja, ka esam pret cilvēku 
tiesību un brīvību pārkāpumiem, tiesiskuma 
graušanu un “netīru” naudu. Simboliski, ka 

Aivars Lembergs un viņa draugi no ZZS par 
šī likuma pieņemšanu izteicās ļoti skeptiski. 
Aivars Lembergs nodēvēja Magņitska sa raksta 
idejas autorus par “pretvalstiskiem elemen
tiem”, un paziņoja:  “Nu labi, demokrātija 
Krievijā. A mums no tā labums? A mums no 
tā būs sliktums. Vienkārši mēs varam labi dzī
vot uz Krievijas rēķina. Nē, mēs sakām: nē, 
mums tas neinteresē! Mēs gribam slikti dzīvot 
un iegriezt krieviem, ja, ka viņiem tur demo
krātija tāpēc būs lielāka vai mazāka. Mušai 
jāsmejas, zin’. Suņa murgi!”  Tagad, balstoties 
uz “Magņitska likumu”, ASV sankciju sarakstā 
iekļauts pats Lembergs. 

Kas atbildēs par dramatisko situāciju 
daudzdzīvokļu ēkā Fabrikas ielā 2a?

P 
ērn šī nama iemītnieki četras rei
zes piedzīvoja ugunsgrēkus. Par 
to liecina joprojām nokvēpušie 
griesti, kurus ēkas īpašnieks – SIA 
“Ventspils nekustamie īpašumi”, tā 

arī nav parūpējies savest kārtībā. Lai gan 
uzreiz jāsaka – ar to būtu maz līdzēts, jo ēkas 
koridoru sienas izskatās kā šrapneļu skar
tas un ir “izdaiļotas” ar, kā kādreiz teica, 
deklasēto un sociāli nelabvēlīgo elementu 
“mākslas darbiem”. Noķēpēti ir pat griesti. 
Kāpņu telpā starp  2. uz 3. stāvu ir tikai dažas 
loga rūtis, pārējo vietas aizsistas ar skaidu 
plāksni, vairāki logi ir izdauzīti, un koplieto
šanas telpās valda vienkārši neiedomājama 
smirdoņa. Lieta tā, ka nama apaksējā stāvā  
atrodas nakts patversme, un tās “personas 
bez noteiktas dzīvesvietas” vai, tautas valo
dā runājot, “bomži”, kuri reibuma dēļ netiek 
laisti pārnakšņot patversmē, iekārtojas otrā 
stāva koridorā, pie viena to izmantojot arī kā 
tualeti. Smaka nereti ir tāda, ka, ejot cauri 
joridoram, degunam priekšā nākas turēt 
kabatas lakatiņu. Koplietošanas telpās un arī 
dažos dzīvokļos valdošo antisanitāro apstākļu 
dēļ te ir īsta paradīze prusakiem – šie kukaiņi 
māju tā apsēduši, ka trauki pirms katras lieto
šanas jāpārmazgā arvien no jauna. 

Tie mājas iedzīvotāji, kuri paši sev par 
nelaimi šajā pašvaldībai piederošajā ēkā 
ir deklarējušies jau no pagājušā gadsim
ta deviņdesmito gadu nogales, stāsta, ka 
vairāku dzīvokļu iemītnieki pārējiem dzīvi 
padara vienkārši neciešamu – jebkurā dien
nakts stundā skan kliedzieni, lamas, viņu 
jaunā paaudze lauž visu, kas pa rokai, bet 
ja nu kāds uzdrīkstas viņiem aizrādīt,  nākas 
uzklausīt izrēķināšanās draudus. Arī kautiņi 
šajā ēkā nav retums, un pašvaldības policijai 
uz ēku Fabrikas ielā 2a ir jau ierasts maršruts. 

Taču nekas nelīdz – bomži un naktspatvertnes 
kontingents šeit jūtas kā dzīves saimnieki, 
kuriem atļauts ir pilnīgi viss.

Cilvēki, kuri joprojām spiesti mitināties 
šajā namā, saka – labi, ka mājā nav centrālā 
gāzes vada un ēdiens tiek gatavots uz elek
triskajām plītiņām. Pretējā gadījumā māja ar 
pamatīgu sprādzienu un visiem cilvēkiem jau 
sen būtu “uzgājusi gaisā”. Nama iedzīvotāji 
pērn raidījumam “Degpunktā” bilda, ka esot 
sūdzējušies visās iespējamās instancēs, taču 
lietas labā nekas netiek darīts, jo  “domā, ka 
mēs mānāmies”.

Vai tiešām “Ventspils nekustamie īpašumi” 
neredz, kas darās šajā daudzdzīvokļu mājā 
un mierīgi piever acis uz to, kā ēka tiek pos
tīta un, galvenais, kā tiek terorizēti daudzi tās 
iedzīvotāji?

Būtu interesanti uzzināt atbildes uz dažiem 
jautājumiem, kuri interesē ne vien nelaimī
gā nama iedzīvotājus, bet arī "Ventspilnieks.
lv" redakciju:

• Ja reiz 2.stāva koridorā ir speciāli pare
dzēta dežūrtelpa, tad kādēļ gan tajā, ņemot 
vērā nakstpatvertnes kontingentu un daļas 
iedzīvovātāju pārlieku aizraušanos ar alkoho
lu, nav dežuranta?

• Vai SIA” Ventspils nekustamajiem īpa
šumiem” ir vai nav katru gadu jāorganizē 
sapulces, lai atskaitītos par padarīto darbu 
attiecībā uz māju Fabrikas ielā 2a?

• Kāda ir SIA “Ventspils nekustamie īpa
šumi” atbildība par antisanitāriju minētajā 
mājā?

• Kā tiek sodīti dzīvokļu iemītnieki par 
ēkas tīšu postīšanu? 
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       SPORTA ĪSZIŅAS

 HK “VENTA2002” AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

 
uz 2019./2020. sezonas LHF 

čempionātu spēlēm
Junioru Attīstības 

Hokeja Līga

SVĒTDIEN  2019. gada 15. decembrī

plkst. 18.00

HK Venta 2002 – 
Zemgale Juniors 

Latvijas bērnu un 
jauniešu čempionāts

OTRDIEN  2019. gada 17. decembrī

plkst. 18.45

U17 komandu spēle

HK Venta 2002 – Pirāti

Ceļu satiksmes drošības direkcija un Valsts policija darbinieki, turpinot transportlī-
dzekļu pārbaudes un pastiprināti pievēršot uzmanību automobiļu riepu stāvoklim, 
pagājušajā nedēļā Kurzemes reģionā 28 spēkratiem konstatējuši satiksmei neatbil-
stošas riepas, informēja CSDD Sabiedrisko attiecību daļa.

P 
olicijas novērojumi liecina, ka 
zādzību skaits no mājokļiem palie
linās rudens un ziemas mēnešos 
– novembrī, decembrī un janvārī. 
Lielā mērā tas saistīts arī arī ar gada 

nogales svētkiem, kad iedzīvotāji mājokli 
atstāj nepieskatītu vai vienkārši kļūst neuz
manīgāki.  Lūk, daži elementāri drošības 
pasākumi: 

NEATSTĀJIET DZĪVOKĻA 
SLĒDZENĒ ATSLĒGU

 Slēdzenē atstātas atslēgas galiņš no durv
ju otras puses ir samērā viegli satverams 
un apgriežams. Naktīs jūsu mājokli vislabāk 
pasargās iekšējais durvju aizbīdnis.

NEATSTĀJIET VĒRTĪGAS MANTAS 
PRIEKŠNAMĀ

 Daudzdzīvokļu namos nereti uzdarbojas 
tā saucamie “priekšnamnieki”. Viņu darbības 
stilā ir klusi atmūķēt ārdurvis, paķert pirmās 
pie rokas pagadījušās mantas, un ātri nozust.

UZSTĀDIET DZĪVOKLĪ SIGNALIZĀCIJU 
Aizsardzībai pret dzīvokļu zagļiem efektī

va ir arī lokālā signalizācija, kuru var uzstādīt 
pie durvīm, un kura signalizē līdzko tās atve

Apbalvo Ventspils 
sporta seniorus
Latvijas sporta veterānu – senioru savienī
bas sezonas noslēguma pasākumā  svei
ca 2019. gada Pasaules, Eiropas, Latvijas 
veterānu čempionātu medaļniekus, kā 
arī pilsētu, novadu sporta aktīvistus, brīv
prātīgos un sporta organizatorus.  Par 
panākumiem pasaules un Eiropas čem
pionātos vieglatlētikā senioriem ar ‘’LSVS 
Sporta laureāta’’ nozīmēm tika sveikti 
Valdis Cela, Dainis Kūla, Uģis Lasmanis, 
Juris Baraus, Ligita Ziemane, Ginta Rasa 
un Signe Lauva. Ilga Buntika saņēma 
vienreizējo ‘’100 GADES LIECINIEKS’’ nozī
mi, Dace Brakanska saņēma LSVS aug
stāko apbalvojumu ‘’SPORTA SLAVA’’ III 
Bronzas pakāpes medaļu par mūža iegul
dījumu Latvijas senioru sporta kustībā. 
Eduards Trusevičs saņēma LSVS augstā
ko apbalvojumu ‘’SPORTA SLAVA’’ par 
mūža ieguldījumu Latvijas senioru spor
ta kustībā.

Kērlingistiem cīņas 
parZiemassvētku kausu
14. un 15. decembrī  starptautiskajā 
kērlinga turnīrā ‘’Ziemassvētku kauss’’ 
komandas cīnīsies par 2019. gada 
Ziemassvētku kausu un šī turnīra tradicio
nālo balvu – cūkas šņukuru. Turnīrā pie
dalīsies desmit komandas ar spēlētājiem 
no Baltkrievijas, Igaunijas, Šveices un 
Latvijas. Ventspils kērlinga klubu pārstā
vēs trīs komandas – VKK/Millere un divas 
junioru komandas ‘’Snowflakes’’ un ‘’Ice 
Sorm’’. Turnīrā vienotā konkurencē sacen
tīsies vīriešu, sieviešu un jauktās koman
das. Spēles norisināsies pēc Pasaules 
Kērlinga Federācijas noteikumiem.

Otrā posmā uzvar 
HK Marabella
Ventspils Atklātās hokeja līgas (VAHL) 
2019./2020. gada sezonas 2. posmā A 
grupā spēlēja Ventspils HS, Kurekss un 
HK Ventspils novads komandas. Turnīra 
pirmajā spēlē Kurekss uzveica Ventspils 
HS ar rezultātu 4:0, bet Ventspils novada 
komandu ar rezultātu 5:1. B grupā spēlēja 
HK Marbella, Ego Hockey un Venta 2002. 
HK Marbella abās grupas spēlēs izcīnīja 
uzvaras ar rezultātu 6:0 pret Venta 2002 
un 4:3 pret Ego Hockey. Spēlē par 1. vietu 
HK Marbella uzvarēja Kurekss komandu 
ar rezultātu 5:1.

Arī Kurzemē 28 automobiļiem konstatētas 
satiksmei neatbilstošas riepas

A 
tgādināsim, ka pagājušajā 
nedēļā CSDD nāca klajā ar pazi
ņojumu, ka turpmāk automobi
ļiem, kuri būs aprīkoti ar neat
bilstošām riepām, tiks liegta 

dalība ceļu satiksmē, anulējot tehniskās 
apskates uzlīmi un atņemot numura zīmes.  
CSDD informēja, ka šāds lēmums pieņemts 
ņemot vērā transportlīdzekļu pārbaudes 
skarbos rezultātus Daugavpils reģionā. Proti, 
tur decembra pirmajās dienās pārbaudēs 
atklājies, ka neraugoties uz  slidenajiem un 
sniegotajiem laika apstākļiem,  ceļu satiks
mē joprojām piedalās pietiekami daudz 
autovadītāju ar transportlīdzekļiem, kuriem 
uzstādītas pilnībā nodilušas ziemas riepas 
vai pat nodilušas vasaras riepas. Satiksmei 
bīstamas riepas bijušas divdesmit astoņiem 
no 500 pārbaudītajiem spēkratiem.  

Tagad izrādījies, ka Kurzemes reģionā situā
cija nav labāka, un arī šeit 28 spēkratiem 
konstatētas satiksmei neatbilstošas riepas. 
Kopumā pagājušajā nedēļā tika pārbaudī
tas 878 automašīnas, un CSDD informēja, ka 
reida laikā kādam automobilim pat konsta
tētas trīs pilnībā nodilušas ziemas riepas un 
viena nodilusi vasaras riepa. Šim automobilim 
uzreiz tika atņemtas numura zīmes, anulēta 
tehniskās apskates uzlīme, kā arī piemērots 
attiecīgais naudas sods. Savukārt pārējiem 
automobiļiem ar neatbilstošām riepām tika 
anulēta tehniskās apskates uzlīme un piemē
rots naudas sods.

Ņemot vērā pārbaudēs konstatēto realitāti 
uz ceļa, CSDD un Valsts policija turpinās šādus 
reidus, rūpējoties par satiksmes drošību zie
mas apstākļos.

Kāpēc gada aukstajā sezonā ir nepieciešama 
riepu nomaiņa uz ziemas riepām?  Pirmkārt,  

ceļi ziemā vienmēr ir mazāk droši nekā vasa
rā: saķere ir daudz mazāka uz sniegota, aple
dojuša vai slapja ceļa. Turklāt vasaras riepām 
veiktspēja strauji pasliktinās gaisa temperatū
rai nokrītot zem +7 ° C. Savukārt ziemas rie
pas ir īpaši izstrādātas braukšanai ziemas aps
tākļos un domātas dažādiem ceļu segumiem 
– tās der kā sniegotiem, slapjiem, aukstiem un 
sausiem ceļiem, tā arī nedaudz un ļoti apledo
jušiem ceļu segumiem, un tādiem, kurus klāj 
sniega un ledus putra. Ziemas riepu protek
toriem ir arī vairāk gropju nekā vasaras rie
pai. Tie vajadzīgi, lai labāk noturētu sniegu un 
izspiestu ūdens vai sniega putru, saglabājot 
kontaktu ar ceļa virsmu. 

Visbeidzot, ziemas riepas ir izgatavotas no 
īpaša gumijas maisījuma, kas satur silīcija 
dioksīdu, kurš pielāgojas zemām temperatū

rām un nodrošina labāku saķeri paātrinoties, 
manevrējot un bremzējot.

Atgādinām, ka no 1. decembra līdz 1. mar
tam visiem automobiļiem un autobusiem, 
kuru pilna masa nepārsniedz 3500 kg jābūt 
aprīkotiem ar ziemas riepām, kuru minimālais 
protektora dziļums ir 4mm. 

Būsim uzmanīgi! Kā pasargāt 
mājokli no zagļiem?
Brīnišķīgais Ziemassvētku laiks diem-
žēl zināmai sabiedrības daļai kļūst par 
vienu no karstākajiem viņu pretlikumīgā 
“darba” cēlieniem. Kā varbūt jau nopra-
tāt, runa ir par kramplaužiem, kuriem 
svētku laiks šķiet īpaši labvēlīgs sveša 
īpašuma pievākšanai.

ras.  Taču ja mājoklī ir ierīkotas drošības sistē
mas – videonovērošana, signalizācija, vienmēr 
jārūpējas, lai šīs sistēmas būtu darba kārtībā. 

SADRAUDZĒJIETIES AR KAIMIŅIEM
Ja dodaties atvaļinājumā informējiet par 

to kaimiņus, un palūdziet dzīvokli pieska
tīt. Atstājot mājokli uz ilgāku laiku, atstā
jiet tā rezerves atslēgu draugiem  vai kaimi
ņiem, kuriem uzticieties. Palūdziet viņus vis
maz pāris reizes nedēļā pārliecināties, ka jūsu 
mājoklī viss ir kārtībā un izņemt pastu no past
kastītes. Pilna pastkastīte ir pirmais signāls, ka 
dzīvoklī kādu laiku neviens neuzturas.

NEPLĀTIETIES AR CEĻOJUMU 
PLĀNIEM

Neziņojiet visai pasaulei sociālajos tīklos, ka 
plānojat doties, teiksim uz Meksiku, un pava
dīt tur pāris nedēļas. Tas kalpos kā signāls zag
ļiem, ka dzīvoklis būs tukšs. Turklāt jo eksotis
kāks ceļojuma galamērķis, jo zagļiem būs lie
lāka pārliecība, ka dzīvoklī tiešām ir ko ņemt. 

NEEKONOMĒJIET UZ ATSLĒGU
Neekonomējiet naudu uz labu ārdurvju un 

pamatīgas slēdzenes uzstādīšanu. Pa draugam, 
bez kvīts, un tātad arī bez garantijas, neserti
ficētu meistaru izgatavotajām metāla durvīm 
slēdzenes visbiežāk nav aizsargātas ar metā
la plāksnīti, un zagļi jau sen atkoduši, ka īstajā 
vietā izurbjot slēdzenes sprosta elementu, dur
vis iespējams atvērt ar jebkuru līdzīgu atslēgu.

VĒRTĪGĀS MANTAS GLABĀJIET 
DROŠĀ SEIFĀ

Ja mājās tiek uzglabāta skaidra nauda, dārg
lietas vai vērtīga elektronika, ir vērts padomāt 
par kvalitatīva seifa iegādi. Turklāt to jāpieskrū
vē pie nesošās sienas vai grīdas. Ar speciālo 
līmi pielīmētu seifu zagļi noraus sevišķi ātri. 

"Ventspilnieks.lv" apkopoja informāciju, kur nekādā gadījumā nedrīkst slēpt 
naudu un vērtslietas, jo šīs vietas zagļi aplūkos vispirms. Lai arī šīs vienkāršas 
patiesības mums visiem ir šķietami labi zināmas, tomēr atcerēsimies, ka atkār-
tošana ir zināšanu māte un  “piesardzīgo Dievs sargā”. 

KUR NESLĒPT NE NAUDU, NE VĒRTSLIETAS

• Vissliktākā vieta naudas slēpšanai ir 
zem gultas matrača.

• Naudu un vērtslietas zagļi meklē 
arī drēbju skapja plauktos un tajā iekārto 
apģērbu kabatās.

• Iecienīta vieta vērtīgu lietu noglabāša
nai ir netīrās veļas grozs. Diemžēl zagļi par 
to ir informēti.

• Naudu nav vēlams glabāt arī zem van
nas. Pat ja jūsu dzīvokli neapmeklēs zagļi, 
vannas istabas grīda var gluži vienkārši 
applūst.

• Dārglietu slēpšana ledusskapī nav laba 
doma. Bijuši gadījumi, kad zagļi gribējuši 
aiznest desu, bet atraduši zeltlietas.

• Arī mikroviļņu krāsns nav droša slēp
tuve. Zagļi var aiznest šo ierīci kopā ar visu 
nebaltām dienām noglabāto krājumu.

• Kramplauži mēdz pārbaudīt arī veļas 
mašīnas. Dīvaini, bet daļa cilvēku veļas mašī
nu uzskata par drošāku paslēptuvi kā seifs.

• Vērtīgas mantas mēdz paslēpt arī 
apavu skapītī, tādēļ zagļi nekautrējoties 
izpurinās pat jūsu vecos zābakus.

AS “MECHPORT” 
aicina darbā: 
 Metinātājus
- Prasības kandidātam: profesionālā vai vidējā speciālā 
izglītība, darba pieredze
- Piedāvājam: Stabilu darbu, ikmēneša piemaksas par dar-
ba rezultātiem, sociālās garantijas, summēto darba laiku, 
samaksa no 4.00 – 5.20 EUR/h
 Atslēdzniekus 
Prasības kandidātam: profesionālā vai vidējā speciālā 
izglītība, vēlama darba pieredze, 
Piedāvājam: Stabilu darbu, ikmēneša piemaksas par darba 
rezultātiem, sociālās garantijas, summēto darba laiku, 
samaksa no 3.40 – 4.60 EUR/h
 Palīgstrādniekus nekvalificētu darbu veikšanai
Prasības kandidātam: izglītība - vidējā vai pamatizglītība
Piedāvājam: Stabilu darbu, ikmēneša piemaksas par darba 
rezultātiem, sociālās garantijas, summēto darba laiku, 
samaksa no 3.40 EUR/h
CV sūtīt uz e-pastu mechport@mechport.lv līdz 31.12.2019
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sadzīvojot gan ar lieso bula laiku, gan vētrām, kas rudeņos 
un ziemās gāžas pret šejienes stāvkrastu. No tā astoņu metru 
augstuma viņš ik dienu rauga nolūkot brīdi, kad vējš un viļņi 
ļaus ar baltai čaumalai līdzīgo plastmasas laivu aizairēt pie 
saviem netālu selgā izmestajiem tīkliem un izpurināt no tiem 
kārtējo lomu. Vai arī to, kas linumā vēl būs palicis pēc negau
sīgo roņu mielošanās. 

Vilnis stāsta, ka ierasts rituāls tādās reizēs viņam ir nevis 
noklausīties laika ziņas, bet, stāvot uz kraujas, domās vis
pirms aprunāties ar savu intuīciju. Tā balstīta gadu desmitus 
izjustā vēja dzēlienos vai glāsmainos pieskārienos sejai.  Tā 
asināta, vērojot mākoņu skrējienu virs jūras, ūdeņu mainī
go mirgu un putas viļņu galotnēs. Un tad secinātu  – vai un 
kad daba viņam ļaus no šejienes ar savu “aireni” iziet selgā 
pie tīkliem. Kļūdīties nedrīkst, jo viņš pieradis to darīt vien
atnē. Pat pieredzējuši zvejnieki uzskata, ka noturēt laivu pret 
vilni, kad abas rokas aizņemtas ar tīklu un zivīm, ir līdzvēr
tīgi augstākajai pilotāžai uz ūdens. Citi to sauc par neprātu, 
ko paši nekad neatļautos. Vilnis atļaujas, un tā nav puiciska 
izrādīšanās, tie gadi viņam sen garām: no agrāk pazīstamu 
vīru likteņiem viņš zina, ka sekas pārgalvībai uz jūras ir ļoti 
skarbas: kaut kur un kaut kad krastā – varbūt? – tiks izskalots 
tavs līķis...  

SADEGA VISS, ARĪ SPAINIS AR DZINTARU
“Bet. Zvejošana ir gandrīz vienīgais, ko es protu un ko 

man patīk darīt. Un arī knapai izdzīvošanai no tā iznāk,”Vilnis 
domīgi stāsta, piemeties uz lāviņas šaurā celtnieku vagoniņā. 
Tajā viņš iekārtojies, kad pirms diviem ar pusi gadiem node
gusi tepat blakus “Sarkanās bākas” laikos savai zvejnieku 
brigādei uzceltā dzīvojamā ēka, kuru viņi trijatā privatizējuši. 

“Jūra tepat lejā, bet ugunsdzēsējiem liesmu apliešanai pie
trūka ūdens –  sāļumu viņu pumpji nepanesot,”Vilnis tagad 
par to jau spēj runāt ar rūgtu ironiju. 

Ar padomju armijā iegūtām celtnieka prasmēm un tuvi
nieku piepalīdzēšanu  viņš pēc privatizēšanas savu daļu ēkas 
pārbūvējis ērtai pastāvīgai dzīvošanai.  Pēc drupu novākšanas  
no tās  vairs saglabājusies tikai kapitāli ieklātā koka grīda. 
Un skaudras atmiņas – ugunsgrēkā izglābta, bet smagi cietu
si Viļņa vecākā meita, sadegusi pilnīgi visa iedzīve, ieskaitot 
ģimenes fotogrāfiju albumu un spaini ar tepat lejā liedagā 
savāktajiem sīkajiem dzintariņiem. Zinošai acij pamanāmi, 
tie starp jūras zālēm te uzrodoties gandrīz pēc katras vētras, 
grēks nepacelt. 

IZSOLĒ “PIEGRIEZĪS SKĀBEKLI”?
Taču visvairāk Vilnim kremt, ka vietējā vara viņam kopā ar 

dzīves un darba līdzgaitnieci Lidiju ar dažādiem ieganstiem 
nopostīto ēku vietā neļauj būvēt ko citu, turklāt par to grūti 
vienoties arī ar pārējiem līdzīpašniekiem. 

“Tāda savāda sajūta, ka no mums kaut kādā vīzē grib tikt 
vaļā, kaut gan pilsētas robežās esam  praktiski vienīgie, kas 
piekrastē nodarbojas ar tā saucamo rūpniecisko zveju, tieši 
no jūras piegādājot tirgum svaigas vimbas, butes, asarus, 
ālantus,  brekšus, pa kādam zutim, lasim vai sīgai. Pēdējos 
gan kļūst aizvien grūtāk nozvejot, jo tos iecienījuši un 
apsteidzoši apēd roņi un jūras kraukļi kormorāni, kuri Latvijā 
iecelti saudzējamo kārtā.

Grūti pieņemt, ka savulaik par Latvijas zvejnieku galvaspil
sētu dēvētajā Ventspilī ir tikai mūsu piedāvājums. Un arī tas 
šķiet savādi, ka šogad pirmo reizi izsludināta zvejas tiesību 
nomas izsole, turklāt tā būs slēgta,”Vilnim un Lidijai bažas, 
vai šādi slēptā veidā un nepamatoti netiks  “piegriezts skā
beklis” tiem, kas piekrastē zvejo  jau gadu desmitiem, bet 
kaut kādā veidā kļuvuši ierēdņiem neērti. 

PRIEDE PADEVUSIES, VILNIS NEGRASĀS
Līdzīgi daudziem, kam darbs saistīts ar jūru, Vilnis ir 

nedaudz māņticīgs un uzskata, ka Staldzenes kā bijušā zvej
niekciema likteni lemj arī kādi augstāki spēki. Viņaprāt, tā 
pastāvēšanu gadu desmitiem simbolizējusi netālu stāvkrastā 
vientulīgi augošā priede. Kā spītīgas izdzīvošanas etalonu to  
fotografējuši neskaitāmi tūristi un vietējie ļaudis, ar bažām 
konstatējot, kā jūra tās saknēm pamazām atņem un dzelmē 
ieskalo lieso zemi. Pagājušā gada jūnijā priede padevusies 
pārspēkam, ar žuburaino vainagu nogāžoties liedaga smiltīs. 

Vilnim smaga nojausma, ka līdz ar “Staldzenes priedi” šeit 
nebūtībā aiziet arī tradicionālā piekrastes zveja kā agrākais 
vietējo ļaužu dzīvesveids. Līdzi nāk bažas, ka to – kā mānīgu 
vieglas peļņas  peļņas avotu – sagrābs kāds izveicīgs mono
polists, liekot piekrastē vergot gadījuma cilvēkiem, nevis ļau
jot strādāt tiem, kam tas ir sirds aicinājums. 

Vilnis sevi pieskaita otrajiem un apgalvo, ka šajā krastā ir 
gatavs turēties sīkstāk, nekā stāvkrasta priede. 

“Man kaklā ķēdītē ir brieža raga amulets ar nelielu dzinta

Vilnis, stāvā krasta stiprais vīrs

riņu vidū. Kā pateicību par viņam pasniegtajām zivīm to man 
dāvināja kāds vecāks vīrs, piesakot nenoņemt ne dienu, ne 
nakti, jo zvejniekam veiksme un  aizsardzība pienākas vien
mēr un visur. Tā arī daru, un tas nekas, ka Staldzenes priede ir 
mirusi. Mani sargā dzintara lāse, viņas senču saulainā asara,” 
Vilnis reti lieto šādus salīdzinājumus, jo viņa stiprā puse ir 
nevis vārdi, bet darbi. 

MŪŽĪGS NOMODS
Taču izjūtās viņš varētu būt stipri radniecīgs šejienes dze

jas vīram Fricim  Dziesmam ( 1906. – 2004.),kurš dzimis Rīgā, 
bet savulaik tādā pat vecumā kā Vilnis arī dzīvojis Zlēkās un 
vēlāk pārcēlies uz Ventspili. Darba gaitās iepazinis šejienes 
skarbo dabu un tai pretī spītīgi stāvošos ļaudis gan Ventspilī, 
gan novadā, ko viņš dēvējis par Līvzemi. Kaismīgi savos pan
tos iestājies par sociālo taisnīgumu, to projecējot uz šejienes 
ekstremālo laika apstākļu, bargās un reizē devīgās jūras un 
skopā dabas skaistuma fona.  Dīvainākais, ka daudz no tā, 
kas šai ziņā bijis aktuāls pirms astoņdesmit un deviņdesmit 
gadiem, Viļņa Damberga  skatījumā vietējā zvejā ir vērojams 
arī tagad. 

“Kā mūžīgs nomods tavu kāpu dusa/ starp desmit vētras 
dienām viena klusa/” tā par šejienes piekrasti jaunībā rakstī
jis dzejnieks, un Vilnis dienu no dienas to redz izpildāmies arī 
tagad. To viņš secina, vērojot, ka tikai viņa acu priekšā vien 
jūrā ir ieskaloti vismaz divdesmit metru Staldzenes stāvkras
ta un meteorologi tagad oficiāli ir apstiprinājuši – pilnīgs bez
vējš te iestājās tikai 1 līdz 8 procentos no gada dienām. Vilnis 
dzejiskumu  pārrēķina rudeņu un ziemas vētru laikā saplēs
tos tīklos, vidēji katra mēneša divdesmit dienās vēja dēļ 
neiegūtos lomos. Rezultāts izskan  visādās nozīmēs skarbs, 
tāpat kā toreiz:  “plecus noliekuši jūras gadi / un rokas rievās 
sagrauzuši vadi”. Protams, protams – neviens Vilnim nav lie
dzis meklēt ērtāku darbu, un viņš laikā starp tālajiem reisiem 
pāris gadus laukos bijis graudu kaltes meistars, galā secinot: 
“Tas nav priekš manis!” Fricis Dziesma šādu rūdītiem zvejas 
vīriem piemītošu attieksmi izteicis krāsaināk: “Es alkstu jes
tros,/ sāļi brāzmainos vējus no jūras/”. Citā vietā pasapņo
jot par zvejnieka ideālu: “Man dodiet laivu skrējēju un silta 
vēja brīzi,/un skaidras rieta debesis, kas nozvaigžņojas drīzi.” 
Vilnis uz provokāciju ar skaistām dzejas rindām neiekrīt, lie
tišķi skaidrojot, ka vismazākais vēja ātrums patiešām ir naktī 
un no rīta, bet bargāko pūtienu var gaidīt pēcpusdienās. 

IZDZĪVOJA VIENS
“Bet jūra ir mainīga. Un neprognozējami tiem, kas grib 

būt gudrāki par tās mūžīgumu,” Vilnis atsauc atmiņā tra
ģisku negadījumu pirms divdesmit gadiem, kad tepat no 
Staldzenes, cerot uz rāmu laiku, tieši vakarā ar laivu nepavi
sam ne tālu jūrā izgājuši trīs vīri. Kad ar tumsiņu viņi vēl nav 
nākuši krastā, toreizējās zvejnieku brigādes dispečers cēlis 
trauksmi. Motorlaivā pazudušos meklēt devies Staldzenes 
zvejnieks Konstantīns Gardners ar pārinieku. Neko nevarē
dami saskatīt, jau  gribējuši doties atpakaļ, bet izbeigusies 
degviela. Kad apklusis motors, vīri sadzirdējuši vārgu palī
gā saucienu un netālu mēnes gaismā ieraudzījuši pavīdam 
kailus plecus un rokas, kas piecas stundas bija turējušās 
pie piesmeltās, bet nenogremdējamās plastmasas  laivas. 

Tās viņam nācies burtiski 
atlauzt no borta. To, kurš 
mēģinājis peldus sasniegt 
ap trīssimt metru tālo 
krastu, vēlāk jūra izska
lojusi beigtu, bet trešo 
straume aiznesusi nezinā
mā tālumā. Līdzīgs likte
nis togad piemeklējis arī 
divus zvejniekus Lībiešu 
krasta Ovišos. To Vilnis 
nestāsta iebaidīšanai vai 
censdamies pazīmēties ar 
darbā neizbēgamo adren
alīnu, bet nolūkā pateikt, 
ka pret jūru vienmēr jāiz
turas ar cieņu. Pat seklu
mā, un varbūt tur it īpaši,  
arī tādi traģiski piemēri 
viņam atmiņā. 

REŅĢĒDĀJAM LASIS PĀRĀK SĀLĪTS
Ilgāks stāsts Vilnim iznāk par, viņaprāt, nejēdzībām piekras

tes zvejas noteikumos, kas formāli un sīkumaini paredz cilvēku 
lielāku drošību un dabas aizsargāšanu, bet faktiska to izpilde 
nozīmē nozares izputināšanu. Viņaprāt, tieši tāpēc pie mums 
ir tik pieticīgs svaigo zivju klāsts tirgū, bet te precizējumu izsa
ka Viļņa pāriniece Lidija, kuras pārziņā ir nozvejotā realizēšana: 
“Diemžēl, vienkāršie cilvēki par labu mantu nav spējīgi samak
sāt, pat ja kādu lasi vai sīgu mums izdodas paglābt no roņu 
zobiem. Mēs, savukārt, bez valsts un pašvaldības ieinteresē
tības un pretīmnākšanas nevaram atļauties tirgot lētāk, tad ir 
bankrots,” Lidija skaidro, ka tirgus sortimenta paplašināšanai 
viņi reņģes un brētliņas iepērk no Baltijas jūras zvejniekiem, jo 
ar savējo lomu letei parasti ir par maz. 

PASAKAS PAR PAGĀTNI UN NĀKOTNI
Sarunas priecīgākam noslēgumam Vilnis pastāsta, ka ar 

svaigiem kūpinājumiem mēdz palutināt meitu Karīnas un 
Kristīnes ģimenes, kurās viņam ir četri lieliski mazbērni.  
Zvejniecībā sev pēctečus Vilnis viņos nesaskata, bet  uzrunāts 
labprāt ir stāstījis par padomju laika piedzīvojumiem tālajās 
jūrās un okeānos, kas jaunajai paaudzei jau šķiet kā pasakas. 
Par to, ka vienīgā izklaide uz lielajiem kuģiem bijusi kinofit
mu skatīšanās, bet ar tām zvejas flotē mainījušies, aizzieģe
lētās mucās iemetot jūrā, no kurienes tās naski izzvejotas. Ka 
pie Tarana zemesraga no Baltijas dzelmes ar trali celtas ne 
tikai sarūsējušas karalaika mīnas, bet arī no padomju  militā
rā poligona  jūrā nokļuvušie lieliska auduma izpletņi. Tos vīri 
veduši mājās sievām un līgavām nenovalkājamu biksīšu un 
priekšautu šūdināšanai. Jo nopirkt dāvanas ārzemēs zvejnieki 
krastā nav laisti...  

Vilnim gribētos ticēt, ka pienāks laiks un tagadējie viņa 
mazbērni savējiem stāstīs: bet mums bija vectēvs, kas viens 
pats ar plastmasas čaumalu mācēja iziet jūrā un pārvest no 
turienes pilnas kastes ar zivīm, ar kurām varēja pabarot pusi 
pilsētas. Nu labi – ne tik daudz, bet visus, kas mācēja tās gar
šīgi pagatavot ... 

Vilnis ar dzīves un darba līdzgaitnieci Lidiju.

Reiz bija ... arī tādas mencas 
Baltijas jūrā!
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Līdz Ziemassvētkiem palicis pavisam 
neilgs laika sprīdis, un par šī gaišā 
svētku laika tuvošanos liecina arī ne-
dēļas nogalē gaidāmie notikumi, kuri 
sagādās prieku kā lieliem, tā maziem! 

T 
ie, kuri vēlas jau laikus ko sarūpēt 
svētkiem, var doties uz Vecpilsētas 
tirgus laukumu, kur pilnā sparā 
ritēs tirdzniecība. Savukārt ģime
nes ar bērniem laipni aicinātas uz 

“Ziemassvētkiem Amatu mājā”. Te gaidāmas 
rotaļas un radošās darbnīcas. Viesus gaidīs 
Ziemassvētku vecītis, bet lielākie bērni un 
vecāki varēs darboties Ziemassvētku deko
ru un dāvanu un piparkūku darbnīcās.Ieejas 
maksa bērniem 0,50 eiro, pieaugušajiem 
1 eiro.  

Mūzikas cienītājiem noteikti vērts 
apmeklēt britu čellista, elektroniskās mūzi
kas mākslinieka Olivera Koutsa laikmetī
gās autormūzikas cikla “Ma” noslēguma 
koncertu. Šī mākslinieka sniegumu vērts 
baudīt jau tādēļ vien, ka pēc Mančestras 
Starptautiskā festivāla, kurā Olivers Kouts 
bija koncertprogrammas “nagla”, viņam 
tika veltīti šādi vārdi: “Olivers Kouts snie
dza festivāla valdzinošāko un hipnotizē
jošāko performanci. Viņš ierāva publiku 
nebeidzamā skaistas mūzikas truša alā, 
ieveda transā, kur lineārais laiks un telpa 
pārstāja eksistēt.”

 Pašus mazākos svētdien, 15. decem
brī plkst. 11 Bērnu pilsētiņā un plkst. 15 
Pārventas bērnu parkā “Fantāzija” ieprieci
nās leļļu izrāde bērniem “Sniegavīra sirds”, 
kuru vadīs ceļojošais leļļu teātris “Rikko 
lelles”. 

Tas  ir stāsts par diviem maziem brā
ļiem – sniegavīriem, kuri nolemj uzvelt sev 
mazāko brāli, nemaz neaizdomājoties, ka 
šoreiz viss var būt citādāk. Taču kamēr brāļi 
pusdieno, uzsnieg sniegs, un tad notiek 
tā, kā stāstīts pasakā – kad divas vienādas 
sniegpārsliņas sniegavīrā satiekas, tam sāk 
pukstēt sirds. Jaunajam sniegavīram patīk 
palīdzēt visiem, kuriem ir slikti vai auksti,  
atdodot savu siltumu, bet tā viņš pats 
var izkust. Kad tā gadās, ir nepieciešama 
bērnu palīdzība, lai notiktu brīnums! Ieeja 
bez maksas.

Pulksten četros pēcpusdienā Ventspils 
Kultūras centrs aicina seniorus uz lielisku 
atpūtu Senioru ballē! Balles apmeklētā
jiem priekšnesumu sniegs lībiešu dziesmu 
ansamblis “Randālist”, savukārt par deju 
mūziku visa vakara garumā gādās grupa 
„Nakts nektārs”. Biļešu cena 5 eiro, un tās 
pieejamas visās “Biļešu paradīzes” kasēs. 

Ziemassvētku 
prieki kā 
lieliem,  
tā maziem!

Pils un Ventmala 18. gs. sākumā.

Cilvēci (no visa kopuma līdz nelielām 
grupām) kopš laiku laikiem var dalīt di-
vās daļās, vadoties pēc visdažādākajiem 
kritērijiem: gaļēdāji un veģetārieši, ka-
reivīgie un pacifisti, “cīruļi” un “pūces”, 
aktīvie un inertie, kaķu mīlētāji un kaķu 
nīdēji, dzīves baudītāji un askēti, dros-
minieki un kalpu dvēseles, utt., kaut līdz 
bezgalībai. Teju visu iepriekšminēto un 
vēl vairāk var attiecināt kā uz uz mūsējo, 
tā uz 18. gadsimta Ventspils sabiedrību, 
taču šoreiz runa būs par pilsētas dzīves 
virzītājiem un ar visu (ne)apmierināta-
jiem klusajiem burkšķētājiem. 

Ventspils. Rokoko laikmets IX
Pilsoņu amati, goda amati un pienākumi

T 
ās tiesības, uz kurām balstās mūs
dienu civilizētās pasaules sabiedrī
ba, tolaik vēl nepazina, tomēr tiesī
bu princips pastāvēja gan – Ventspils 
pilsoņu (birģeru) tiesības. Tikai pilso

ņu sabiedrībā uzņemts vīrietis (sieviete tajā 
varēja iekļūt tikai kā augstākminētā vīrieša 
sieva) drīkstēja iestāties tirgotāju vai amat
nieku ģildēs, iegādāties šeit nekustamo īpa
šumu, brūvēt alu, kā arī vēlēt pašvaldību 
(rāti) vai tapt tanī ievēlētam, tāpat ieņemt 
kādu no “goda amatiem”. Ieguvis pilsoņa tie
sības, kas īstenībā bija diezgan piņķerīgs pro
cess – nedomājiet, ka tolaik nebija birokrā
tu –, cilvēks uzņēmās arī kārtīgu pienākumu 
nastu. Vispirms bija jāsamaksā pilsētas node
va, turpmāk – pilsoņa un nekustamā īpašuma 
nodoklis, jāpiedalās birģeru sapulcēs un vēlē
šanās, jāiestājas pilsoņu gvardē vai arī Zaļajā 
(precēti tirgotāji un amatnieki) vai Zilajā 
(neprecēti tirgotāji un zeļļi) gvardē. Šķiet, ka 
tālaika Ventspils sabiedrība bija visai kareivīgi 
orientēta, jo ieroču klātbūtne prasīta arī pilso
ņa zvēresta nodošanas ceremonijā: “Ja kāds 
vēlas kļūt par Ventspils birģeri, viņam jāie
gādājas zobens un šautene un šādi bruņo
tam jāierodas uz zvēresta nodošanu”. Pilsoņu 
gvardei bija godpilns pienākums pildīt goda 
sardzes funkcijas titulētu viesu vai augstu 
amatpersonu klātbūtnē; netrūka arī citu gadī
jumu, kad gvardes vīri varēja lepni defilēt pa 
ielām ar visu savu atribūtiku, toskait īpašu 
karogu. 1763. gadā birģeru gvardes kapteinis 
Kots lūdza rāti gādāt, lai aizpildītu vakanto 
karognesēja vietu, un parūpēties par to, lai 
katrs pilsonis sagādātu sev zobenu un šaute
ni, kā arī izlemt, vai ikvienam nebūtu jāapgā
dājas ar jājamzirgu.

Liekas, – būt pilsonim ir cildeni un iekļū
šana šajā kārtā – goda lieta, taču tā nebija 
vis. Daudzi jo daudzi no zvēresta nodoša
nas “kratījās vaļā” ar visādiem ieganstiem; 
iemesls – nevēlēšanās maksāt nodokļus un 
nodevas un uzņemties pienākumus. Kaut 
kā dzīvot varēja arī tā... Savukārt arī pilsoņu 
kārtā esošie nebūt nealka realizēt savas tie
sības visā pilnībā.

Pilsētas galvenais “vadošais un virzošais 
spēks”, protams, bija rāte ar birģermeistaru 
priekšgalā. Rātē (mūsdienu domes analogs) 
bija 2–4 rātskungi un divi tiesas fogti, resp, 
tiesneši. Pilsoņi vēlēja rātskungus un fog
tus, savukārt birģermeistaru no diviem vēlē
tāju izvirzītiem kandidātiem izraudzīja pats 

Kurzemes hercogs. Lai gan abas ģildes – tir
gotāju un amatnieku – oficiāli skaitījās vie
nādi tiesīgas un godājamas, par rātskungiem 
tika vēlēti tikai tirgoņu ģildei piederīgie. Kaut 
arī amatnieki pūlējās atgūt savas tiesības uz 
pilsētas “goda amatiem”, viņiem tas neiz
devās. Goda amatā iekļuvušajiem atlīdzību 
nemaksāja, taču viņu rīcībā bija naudas sum
mas reprezentācijas vajadzībām, dažkārt īsti 
prāvas, piemēram, augstu viesu uzņemša
nai, braucieniem uz Jelgavu, Liepāju un tālo 
Varšavu. Kas attiecas uz birģermeistaru un 
viņam sevišķi lojāliem rātskungiem, mēs jau 
redzējām, cik nelabprāt viņi atskaitījās par 
tēriņiem no pilsētas kases.

Savi goda amati bija arī ģildēs; katrai ģildei 
bija savs eltermanis un “vecākie” (resp., valde 
un valdes priekšsēdis). Goda amats, no vienas 
puses, bija publiska atzinība un “runasvīra” 
statuss, no otras puses – finansiāla atbildība 
un nebeidzama pienākumu virkne, un visai 
biežas konfliktsituācijas ar rāti un birģermeis
taru, – kā jau redzējām iepriekš. Tamdēļ arī no 
eltermaņa goda amata daudzi atteicās, aizbil
dinoties ar vāju veselību un citām vainām, ja 
ar to nepietika – vienkārši atpirkās. 1744. gadā 
tirgonis Henks par atbrīvošanu no vecāko kār
tas samaksājis 30 dālderu. “Bez tam ir vēl 11 
personas, kas no amatiem atpirkušās un tālab 
neierodas pie sava eltermaņa. Ja šajos naba
dzīgajos laikos katrs birģeris var atpirkties no 
amata, tad paliks vien birģeri, kas nepieda
līsies nekādu jautājumu izlemšanā”, rakstīja 
eltermanis Nīss. 

To, cik kūtri un vienaldzīgi pret pilsē
tas dzīves jautājumiem bijuši daudzi tālaika 
Ventspils iedzīvotāji, vislabāk raksturo 1778. 
gada ieraksts rātes protokolā: “Rātes un bir
ģeru kopsapulcē neieradušies birģeri norā
dījuši neierašanās iemeslus: Brauns neesot 
bijis birģeru sapulcēs 8 gadus un vienmēr 
esot mierā ar visu, kas tur nolemts; Veselis 
aizmirsis datumu; Cinovskim neesot nekā
du sūdzību; Bergs bijis slims; Traubergam 

– zobu sāpes un reiboņi; Hinrihsenam 
tieši todien jāmēra labība; Bēnkens 
bijis galīgi nevesels; Rozenbergs nevar 
minēt nekādu iemeslu”. Vai tas neat
gādina daža laba mūsdienu Latvijas 
pilsoņa attieksmi pret dažāda kalibra 
vēlēšanām?

Tāpēc apzinīgo un darbīgo pilsoņu 
un amata vīru centieni bieži līdzinājās 
Dona Kihota cīņai pret vējdzirnavām. 
Daudzas nebūšanas minētas iepriek
šējos rakstos, ko šoreiz papildina šādi 
ieraksti: «Kuģi ienāk ostā un to atstāj, 
bet šogad nav samaksāts neviens gra
sis piestātnes naudas... Rātes kalpo
tājs Meiers, kura uzdevums ir iekasēt 

naudu, teju ik dienas ir piedzēries, ierodas 
pie cilvēkiem gandrīz vai pārgrieztām acīm 
un dziestošā balsī kaut ko murmina, ja arī 
viņš kādreiz kādu drusku naudas iekasē, tad 
patur to pats sev... Līķu nestuves apkaunojo
šā kārtā stāv zem klajas debess un pamestas 
trūdēšanai, tāpēc godātajai rātei jāliek baz
nīcas priekšniekiem novietot nestuves sausā 
vietā, lai novērstu negadījumu, kas apbedī
šanas reizē varētu atgadīties ar kādu līķi...”.

Atteikšanās pildīt amatu noveda pie tā, ka 
tirgotāju ģildes eltermaņi un kārtu vecākie, 
reiz ievēlēti, tika burtiski piespiesti strādāt 
vēl otru un trešo termiņu, jo maz bija tādu, 
kas labprātīgi piekristu uzvelt sev plecos 
smago jūgu. Sava veida rekordu uzstādīja tir
gotāju eltermanis Johans Frīdrihs Dāvids, kurš 
šajā amatā aizvadīja 15 gadus. Kad noslē
gumam tuvojās piektais termiņš, viņš rātei 
rakstīja, ka vairāk nespēj šo smago vezumu 
vilkt; lai tiesa viņu atbrīvo no pienākumiem 
un uzdod šī grūtā amata pildīšanu un pilsētas 
rēķinu vešanu kādam citam, ja viss paliktu pa 
vecam, viņš, pildot šo godpilno amatu, pats 
kļūtu par ubagu.

Protams, pilsētā bija arī daudz apmaksātu 
amatu, taču arī algu saņemošie ne vienmēr 
to attaisnoja, kā, piemēram, augstākminētais 
rātes kalpotājs ar dziestošo balsi. Bieži vien 
šie sīkie kalpotāji uzvedušies tā, it kā zinātu 
padomju laiku principu: “mēs izliekamies, ka 
strādājam, bet priekšnieki izliekas, ka maksā 
mums algu”. Jo, tik tiešām, dokumentos ne 
reizi vien minēts, ka pilsētas algotajām amat
personām naudas izmaksas kavētas ne vien 
uz vairākām nedēļām, bet pat mēnešiem. Taču 
kaut kādi labumi kalpotājiem pienācās arī bez 
algas. Protokolos minēts, ka no pilsētas naudas 
apmaksāti apģērbi vairākiem 
kalpotājiem, t. sauc. “livre
jas nauda”. Laikam jau glītais 
kamzolis un tresainās bikses 
dažkārt aizgājušas garu ceļu, 
ja reiz iesniegumā rātei “cie
nītie tirgotāji lūdz, lai pilsētas 
tiesas kalpotājs staigātu ģēr
bies pienācīgā uniformā, tā ka 
uz viņu nav kauns skatīties”. 
Iepriekšējā rakstā pieminē
jām pilsētas bundzinieku, – arī 
viņam pienācās mundieris uz 
pilsētas rēķina, nemaz neru
nājot par bungām. Savukārt 
pilsētas sekretāram pirms 
brauciena uz Jelgavu izsniegta 
nauda “pilnīgi jaunai kārtai”, 
lai viņš hercoga galmā godam 
prezentētu Ventspils pilsētu un 
nebūtu par apsmieklu turienes 
dāmām un kavalieriem. 

Būs mākoņains un līs
Nākamajā nedēļa Ventspilī būs lietaina. Lai arī 
gaisa temperatūra turēsies +5, + 7 grādu robežās, 
saskaņā ar "Gismeteo" prognozi uz skaistu un sau-
lainu laiku nav ko cerēt.

Brīvdienās gaiss iesils līdz +5 grādiem, būs apmācies 
un līņās neliels lietus. Sākot ar pirmdienu kļūs nedaudz 
siltāks – sinoptiķi sola + 6, bet otrdien pat +7 grādu tem
peratūru. Diemžēl pastiprināsies arī lietus, un otrdien tiek 
solīts arī pērkona negaiss. Neliels lietus būs arī nākamās 
nedēļas sestdienā, bet gaiss iesils līdz + 7 grādiem. Toties 
jau svētdien temperatūra nokritīsies līdz – 1 grādam, un 
gaidāms lai arī mākoņains, taču sauss laiks.

Naktīs gaisa temperatūra turēsies +3, +6 grādu (otr
dien) robežās. Vien nākamās nedēļas sestdienā un svēt
dienā tā nokritīsies līdz 1, 3 grādiem. 

Kā liecina "Gismeteo" ilgtermiņa prognozes, līdzīgi 
laika apstākļi valdīs līdz pat janvāra vidum. 

4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem 
naftas produktu pārkraušanas termināļiem 

gaišo un tumšo naftas produktu 
pārkraušanai Ventspils brīvostā!

Dzintaru iela 92,
Ventspils, 

LV-3602, Latvija
Tālrunis: 

+371 636 02501
Fakss: 

+371 636 02504
e-pasts: 

ventbunkers@ventbunkers.lv

AS “Ventbunkers” 2018. gadā Ventspils pašvaldības budžetā Iedzīvotāju ienākumu nodoklī  
samaksājusi 441 279  eiro. Nekustamā īpašuma nodoklī – 355 288 eiro. 

2018. gadā uzņēmumā bija nodarbināti 250 darbinieki.
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AUNS
Labs laiks idejām un lieliem plāniem. Būsi aizņemts ar darba 
lietām un jaunu iespēju meklējumiem. Nepiekrīti piedāvāju

miem tikai naudas dēļ, bet izvēlieties darbu, kas dos gandarījumu, citādi 
apniks un sāksies rutīna. Kādam var aktualizēties ārzemju tēma, iespē
jams, saistībā ar sirdslietām.

VĒRSIS
Var nākties kārtot lietišķas darīšanas. Sarunām labi saga
tavojies un proti pamatot savu viedokli. Piemērots brīdis 

sadarbības partneru meklējumiem. Iesaisties jaunos projektos un meklē 
domubiedrus, ar ko kopā realizēt ienesīgus pasākumus. Sirdslietās daudz 
emociju, un visas situācijas vēlams izrunāt.

DVĪŅI
Būsi noskaņots mājas darbiem, gribēsi pārkārtot un iesaistīt 
ģimeni. Pirms ko uzsākt, apspriedies ar pārējiem. Viņu viedok

lis arī ir svarīgs. Pēc garām, saspringtām dienām vislabāk jutīsies kopā 
ar savu otro pusīti omulīgā mājas atmosfērā. Profesionālā jomā noderīgi 
profesionālie kontakti. 

VĒZIS
Laiks jaunai informācijai un mācībām. Tomēr pret saņem
to informāciju izturies kritiski un atsijā graudus no pelavām. 

Daudz enerģijas paņems darbs, tāpēc laiku saplāno rūgi, pretējā gadīju
mā dienas pārvērtīsies par nepārtrauktu traukšanos no vienas vietas uz 
otru. Dzīve var piespēlēt interesantas iespējas. 

LAUVA
Iespējams, jāpievēršas saimniecības darbiem. Var kārtot ar 
nekustamo īpašumu vai komunālajiem dienestiem saistī

tus jautājumus un veikt nelielus remontdarbus. Profesionālajā jomā ir 
vērts apsvērt privātā biznesa iespējas vai uzsākt kādu jaunu projektu. 
Privātajā dzīvē arī garlaicīgi nebūs. 

JAUNAVA
Velti daudz uzmanības sirdslietām, sarīkojiet kopā ar mīļoto 
cilvēku aizraujošu pasākumu, Mīlestība iedvesmos un sildīs, 

taču pie attiecībām mazliet jāpiestrādā. Profesionālajā jomā vajadzētu 
mērķēt uz jaunām tālēm un darboties ar iedvesmu. Veiksmīgs koman
dējums vai sadarbība ar ārzemēm. 

SVARI
Pārdomas par dzīvi nesīs noderīgas atziņas, taču neļaujies 
pesimismam. Pasaules glābšanas plāni, lai paliek citiem, tev 

arī bez tā darāmā netrūkst. Mājās risināmi pedagoģiskie jautājumi, un 
arī darbs prasīs radošu pieeju un iedvesmu. Veidosies noderīgi lietišķie 
kontakti.

SKORPIONS
Dažādas sabiedriskās aktivitātes, publiski un saviesīgi pasāku
mi. Labi to laikā veidot kontaktus, bet nevajadzētu aizrauties 

ar bohēmu. Kāda no pasākumiem iespējas iepazīties ar simpātisku cilvē
ku. Prāts un intelekts būs augstā līmenī, pieņemsi pareizos lēmumus un 
būsiet padomdevējs arī citiem. Daudz enerģijas paņems darbs. 

STRĒLNIEKS
Parādi sevi darbā no labākās puses un, iespējams, gūsi 
gandarījumu ne tikai morālā, bet arī materiālā izteiksmē. 

Dienu straujajā skrējienā saudzē spēkus un nešķied enerģiju tukšgaitā. 
Privātajā dzīvē simpātiju dzirkstis un piedzīvojumi, taču nezaudē galvu. 
Labāk turēties pie stabilām vērtībām.

MEŽĀZIS
Interese par mācībām, jaunām zināšanām un ceļojumiem. 
Piepildi vēlmes pēc redzesloka paplašināšanas. Jebkurai infor

mācijai var būt nozīmē. Šis ir autoritātes stiprināšanas laiks – dalies pie
redzē, neliedz padomus un pieņem izšķirošus lēmumus. Svarīgas attie
cības ar līdzcilvēkiem un seniem draugiem. 

ŪDENSVĪRS
Būsi noskaņots gremdēties filozofiskās pārdomās, taču pārāk 
liela iedziļināšanās var radīt pesimismu. Tev ir daudz darāmā 

– gan darbā, gan attiecību jomā. Dzīve var piespēlēt labas profesionālās 
iespējas. Sirdslietu jomā paredzama piekrišana, simpātijas un flirts, taču 
svarīgāka ir attiecību stabilitāte. 

ZIVIS
Paļaujies uz iekšējām sajūtām, tās palīdzēs nonākt pie parei
zākajiem secinājumiem un lēmumiem. Brīvdienās visla

bāk jutīsies ģimeniskā atmosfērā, zinot, ka līdzās ir cilvēks, uz kuru var 
paļauties. Interesantas idejas, kā nopelnīt, taču ar naudu rīkojies apdo
mīgi, var būt pēkšņi ienākumi un izdevumi.
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Guna 
Kārkliņa, 
sertificēta 
astroloģe
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Puisis sēž pavisam noskumis. 
Draugs jautā: 
 Vecīt, kas noticis? 
 Mana līgava iziet pie vīra. 
 Beidz! Pie kā? 
 Pie manis!

Vīrietis devies komandējumā, bet 
viesnīcā uzzina, ka visas vietas aiz
ņemtas. Ir brīva tikai vieta divvie
tīgā numurā, bet vienīgi tādēļ, ka 
tur jau esošais iemītnieks naktīs 
skaļi krāc, nevienam neļaudams 
aizmigt. Tā kā izvēles nav, vīrietis 
piekrīt. Nākošajā rītā administrators 
satiek viņu smaidīgu, apmierinātu, 
labi izgulējušos, un jautā: 
 Kā jums izdevās izgulēties, ja tajā 
numuriņā līdz šim nevienam pat 
nav izdevies aizmigt? 
 Es iegāju numurā un dzir
du – viņš skaļi krāc. Tad devos 
pie gultas, noskūpstīju viņu uz 
vaiga un teicu: „Saldu dusu, mīļu
miņ!”. Tanī pat mirklī viņš pamo
dās un ne tikai nekrāca, bet 
visu nakti ne aci neaizvēra!

 Nepatīk man šīs fotogrāfijas! 
Mana seja izskatās pēc mērkaķa!
 Jums par to vajadzēja iedo
māties pirms fotogrāfēšanās.

Suns: Viņš mani baro, rūpējas par 
mani, dod man pajumti, tātad viņš 
ir Dievs. 
Kaķis: Viņs baro mani, rūpē
jas par mani, dod pajum
ti, tātad es esmu Dievs…

Bagātnieks ienāk veikalā un jautā: 
 Kas tie tādi? 
 Kartupeļi! 
 Nu tad nomazgājiet un ietiniet 
katru savā maisiņā, un tā 1 kg! 
Pārdevēja izdara, ko liek, bet bagāt

nieks neliekas mierā un prasa tālāk: 
 Kas tie tādi? 
 Apelsīni! 
 Nu tad nomazgājiet un ietiniet 
katru savā maisiņā, un tā 1 kg! 
 Kas tie tādi? 
 Griķi, bet tos mēs nepārdodam!

Jaunbagātnieks ierodas salo
nā iegādāties jaunu auto. 
Pārdevējs jautā, kā var palīdzēt. 
Pircējs: 
 Vecīt, mašīnu vajag! 
 Mums ir jauns modelis – „Ford 
Focus”! 
 Ar kādu fokusu? 
 Sēdieties, es jums parādīšu! 
Pārdevējs sēžas pie stūres, 
brauc ar ātrumu 200 km/h un 
ceļā malā pamana koku. 
Pārdevējs: 
 Koku redziet? 
 Redzu, protams! 
 Tagad aizveriet acis, un mēs tam 
izbrauksim cauri! 
 Nu, nu! – nosaka potenciālais pir
cējs un aizver acis. 
Pārdevējs mierīgi apbrauc kokam 
apkārt, un jaunbagātnieks, atverot 
acis, saprot, ka fokuss ir izdevies. 
Nopērk auto, aizbrauc mājās, sasē
dina visu ģimeni un dodas izbrau
cienā demonstrēt fokusu. Ātrums ir 
gana liels, ceļa malā pagadās koks, 
un braucējs, liekot pasažieriem aiz
vērt acis, stūrē auto tam tieši virsū. 
Atskan milzīgs troksnis, mašīna 
sasista, pasažieri zaudējuši sama
ņu, tikai vadītājs klusi čukst: 
 Kurš idiots atvēra acis?!

 Kāpēc līgava kāzās ir tik balta? 
 Kāpēc, kāpēc. Standarta 
sadzīves tehnikas krāsa!

Audits veikala noliktavā:

 Kur ir krava ar šķīstošo kafiju?
 Izšķīda…

Kāds bundzinieks, kuram apnicis, 
ka visi par viņu zobojas un izsmej 
anekdotēs, nolemj mainīt mūzikas 
instrumentu un dodas uz veika
lu. Veikalā viņš uzrunā pārdevēju:
 Es gribu apskatīt akordeonus!
Pārdevējs norāda, kurā vietā  tos 
var apskatīt. Pamatīgi izpētījis visus 
akordeonus, bundzinieks saka:
 Dodiet man, lūk, to, 
lielo sudraboto!
Pārdevējs paskatās uz pir
cēju un saka:
 Jūs taču esiet bundzinieks, vai ne?
 Kā jūs to ziniet?
 Tas lielais, sudrabotais, uz ko 
jūs norādījāt, ir radiators!

Aptiekā:
 Man, lūdzu, puslitru spirta!
 Un recepte jums ir?
 Jā: kilograms cukura, puskilo
grams biešu un 100 grami rauga!

Arī vīriešu dzīvē ir periodi, kad 
viņi kļūst absolūti vienaldzī
gi pret sievietēm. Parasti tie ir 
hokeja otrie un trešie periodi.

Jaunā krieva dēls atnāk pie tēva: 
 Papu, es gribu precēties. 
 Nē, dēliņ, tev vēl par agru. 
 Ko par agru, man jau trīsdesmit 
gadu! 
 Mēs taču sarunājām, precē
sies, kad pabeigsi pamatskolu.

Stjuarte: “Cienījamie pasažie
ri, mūsu lidmašīna ir sasnie
gusi septiņtūkstoš metru aug
stumu. Starp citu, komandieris 
lūdza pajautāt, vai kādam gadī
jumā nav 6 tonnas degvielas.”

NO VENTSPILNIEKU JAUTĀJUMIEM OFICIĀLAJĀ PORTĀLĀ VENTSPILS.LV:

Iepretī Suši bāram Lielajā prospektā Ziemassvētku dekors pērtiķis daļēji uzbūvēts uz veloceliņa.

(Ventspilnieks Māris)

Atbild Ventspils Info centrs:

Paldies par jūsu komentāru un ierosinājumu. Tas tiks nosūtīts atbildīgajiem dienestiem.

REDAKCIJAS KOMENTĀRS:

Kāds aktīvs Ventspils velosipēdists aizvadītajā vasarā uz minētā veloceliņa, traucoties 1. formulas braucēja ātru
mā, gandrīz notrieca kājāmgājēju pārīti – kādu māmiņu ar mazu bērnu (protams, protams, viņiem tur galīgi 
nevajadzēja atrasties)... Un veltīja abiem izteiksmīgu frāzi: “Laiž te visādus pērtiķus uz veloceliņa!” Šoreiz pēr
tiķis uz veloceliņa ir īsts. Kaut arī dekoratīvs. Un “atbildīgie dienesti”, kam nosūtīs Māra sašutuma pilno vēstuli 
par ziemas spelgonī ar pērtiķiem daļēji aizņemto veloceliņu, noteikti būs spiesti rīkoties. Jautājums: kas ir šie 
dienesti? Varbūt Dzīvnieku aizsardzības biedrība vai Klaiņojošo dzīvnieku (pērtiķu) izķeršanas pārvalde?



ОВЕН 
Удачный период для того, чтобы обдумать большие планы. Вы 
будете заняты работой и поисками новых возможностей. Не согла-
шайтесь на предложения только из-за денег, выбирайте работу, 

которая принесет чувство удовлетворения, иначе надоест, начнется рутина. 
Для кого-то может стать актуальной зарубежная тема, возможно, в связи с 
сердечными делами. 

ТЕЛЕЦ
Возможно, придется решать деловые вопросы. Хорошенько под-
готовьтесь к переговорам, необходимо суметь обосновать свою 

точку зрения. Подходящий период для поиска партнеров для сотрудничества. 
Принимайте участие в новых проектах и ищите единомышленников, вместе с 
которыми можно реализовать прибыльные мероприятия. В делах сердечных 
много эмоций, все ситуации желательно обсуждать. 

БЛИЗНЕЦЫ
Вам захочется заняться домашними делами, возможно, сделать 
перестановку в жилище. Прежде чем приступить к делу, обсуди-

те свои планы с близкими. Их точка зрения не менее важна. После долгих, 
напряженных дней лучше всего вы будете чувствовать себя рядом со своей 
половинкой в уютной домашней атмосфере. В профессиональной сфере 
могут оказаться полезными приобретенные ранее контакты. 

РАК
Пришло время для новой информации и обучения. Однако к 
новым знаниям нужно отнестись критически и суметь отделить 

зерна от плевел. Много энергии потребует работа, поэтому необходимо тща-
тельно распланировать время, иначе неизбежна гонка. Жизнь может пода-
рить вам интересные возможности. 

ЛЕВ
Возможно, стоит заняться домашними делами. Можно решать 
вопросы, связанные с недвижимым имуществом, и сделать 

небольшой ремонт. В профессиональной сфере стоит обдумать возможность 
создания частного бизнеса или начать какой-либо новый проект. В личной 
жизни также не будет скучно. 

ДЕВА
Много внимания стоит уделять делам сердечным, устройте вме-
сте с любимым человеком романтическую вечеринку, любовь 

вдохновит вас и согреет, но над отношениями следует немного поработать. 
В профессиональной сфере лучше стремиться к новым горизонтам и рабо-
тать с вдохновением. Удачной будет командировка или сотрудничество с 
зарубежьем. 

ВЕСЫ
В результате размышлений о жизни вы сделаете полезные выводы, 
не поддавайтесь пессимистическим настроениям. Планы по спасе-

нию мира пусть останутся кому-нибудь другому, у вас и без того забот хватает. 
Дома придется решать педагогические вопросы, работа также потребует твор-
ческого подхода и вдохновения. Вы установите полезные деловые контакты. 

СКОРПИОН 
Вас ожидает участие в разного рода мероприятиях. Хорошо бы 
установить полезные контакты, но не стоит увлекаться богемной 

жизнью. На одном из мероприятий, возможно, познакомитесь с симпатичным 
вам человеком. Ваш интеллект на высоком уровне, вы будете принимать 
правильные решения, а также сможете давать ценные советы окружающим. 
Много энергии от вас потребует работа. 

СТРЕЛЕЦ
Покажите себя на работе с наилучшей стороны, и, возможно, вы 
получите не только моральное, но и материальное вознагражде-

ние. В стремительном ритме дней поберегите свое здоровье и не растрачи-
вайте энергию впустую. В личной жизни – искры симпатии и приключения, но 
не теряйте головы. Лучше придерживайтесь проверенных ценностей. 

КОЗЕРОГ
У вас возникнет интерес к учебе, знаниям и путешествиям. 
Исполните желание расширить кругозор. Любая информация 

может иметь значение. Это время укрепления авторитета – делитесь опытом, 
не отказывайте в совете и принимайте важные решения. Важны отношения с 
близкими и давними друзьями. 

ВОДОЛЕЙ
Bы будете настроены на философские размышления, однако не 
углубляйтесь в них слишком сильно, это может привести к пес-

симистичным настроениям. У вас множество дел – и на работе, и в сфере 
отношений. Могут появиться интересные возможности в профессиональной 
сфере. В делах сердечных вас ожидают симпатии со стороны противополож-
ного пола и флирт, но важнее всего стабильность отношений. 

РЫБЫ
Полагайтесь на свои чувства, это поможет вам сделать правиль-
ные выводы и принять решение. В выходные лучше всего вы 

будете чувствовать себя в семейной атмосфере, зная, что рядом человек, 
на которого можно положиться. Интересные идеи относительно заработ-
ка, однако с деньгами будьте аккуратны, возможны неожиданные доходы и 
расходы.
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Приходит парень на работу в понедельник утром, а 
под глазом у него смачный синяк. Коллеги спраши-
вают: 
- Что случилось? 
- Да вчера на рынок ходил, на рынке толпа народу 
не развернутся, а впереди женщина идет необъят-
ных размеров. Ну и у нее платье в попу засосало. 
Мне стало неудобно, я взял платье, да и выдернул. 
А она разворачивается да как даст мне под глаз. 
Проходит неделя, фингал уже сходить начал, опять 
выходные. 
В понедельник приходит парень на работу, а у него 
под другим глазом еще сильнее фингал. 
- Что случилось? 
- Да ходил вчера на рынок с другом. 
- И что? 
- Опять та же история, та же женщина, то же пла-
тье в попе. Ну и мой друг не вытерпел взял и выдер-
нул платье. А я ему говорю: «Ты что сделал? Она 
так не любит.» И взял платье, воткнул обратно!

- Доктор, посоветуйте что-нибудь, чтобы сохранить 
волосы! 
- Вот вам замечательная картонная коробочка!

- Здрасьти, меня зовут Александр и я алкоголик! 
- Я вижу, бутылки ближе к кассе под-
виньте, лента не работает...

Телефон доверия. Измученный консультант-психоте-
рапевт уже 4-й час общается с мужиком, у которого 
жуткая депрессия: 
- А про самоубийство вы не думали? 
- Нет… 
- А вы подумайте, подумайте!

Молодую женщину привезли в больницу с нервным 
срывом. 
Врач: 
- Что, муж довёл? 
- Нет... медленный интернет.

В парке открыли «комнату смеха». Новым аттрак-
ционом тут же заинтересовался наркоконтроль.

В шотландской полицейской школе молодого курсан-
та спрашивают: 
- Что бы вы стали делать, если бы вам в одиночку 
пришлось разгонять демонстрацию? 

- Я снял бы фуражку и стал бы соби-
рать на благотворительные нужды.

Секретарша: 
- Шеф, у меня две новости: хорошая и плохая. 
- Давайте сначала хорошую. 
- Шеф, вы не страдаете бесплодием!

Вернулся как-то муж с курорта, легли спать, а жена 
ему и говорит: 
- Слушай, милый, я чувствую, что ты мне там с кем-
то изменял! 
- Ну перестань! Ну с чего ты взяла!.. 
- Ну как, я все-таки Маша, а ты меня 
уже два раза назвал Эдиком...

- Доктор, у меня грипп, что вы мне посоветуете!? 
- Держитесь от меня подальше!

Блондинка: 
- Скажите, в чём разница между этим и этим теле-
фонами? 
- Разница между этим и этим телефонами в том, 
что вот это МР3-плеер, а это – фотоаппарат.

Гинеколог говорит девушке, пришедшей на прием 
вместе с матерью: – Вы беременны. 
Мать: – Да вы что?! Моя дочь ни с кем не встреча-
лась, у нее мальчика даже не было, она невинна! 
Врач встает, подходит к окну и молча смотрит в окно. 
Мать: – Доктор, что вы молчите? 
Врач: – Да, говорят, в таких случаях на 
Востоке всходит звезда. Вот, смотрю.

- Милый, сейчас придем, будет вино, я наберу ванну, 
все будет в свечах, ты понимаешь, на что я наме-
каю? 
- Креститься хочешь.

Жена пишет мужу СМС: «Купи макароны и цветы 
полей». Ну, мужик собрался и пошел в магазин. 
Через 2 часа злой, как собака, звонит жене и орет в 
трубку: 
- Все магазины обошел – нигде твоих 
хреновых цветов полей нет!

Жена ночью будит мужа: 
- Слышь, где-то мышь скрипит! 
- Ну и что ты хочешь от меня? Чтоб я её смазал?

АНЕКДОТЫ

ИЗ ВОПРОСОВ ВЕНТСПИЛЧАН НА ОФИЦИАЛЬНОМ ПОРТАЛЕ VENTSPILS.LV:
Напротив Суши-бара на проспекте Лиелайс рождественская декорация в виде обезьяны частично уста-
новлена на велосипедной дорожке. 

(Вентспилчанин Марис)

ОТВЕЧАЕТ ВЕНТСПИЛССКИЙ ИНФОРМАЦИОННЫЙ ЦЕНТР: 
Спасибо за ваш комментарий и предложение. Они будут направлены ответственным службам. 

КОММЕНТАРИЙ РЕДАКЦИИ: 
Один активный вентспилсский велосипедист прошлым летом на упомянутой велодорожке, по которой он мчал-
ся как гонщик Формулы-1, почти что сбил пару пешеходов – маму с маленьким ребёнком (конечно, конечно, они 
не должны были там находиться) … И адресовал обоим выразительную фразу: «Пускают тут всяких обезьян 
на велосипедную дорожку!».  На сей раз обезьяна на велосипедной дорожке настоящая. Хотя и декоративная. 
И «ответственные службы», которым отправлено полное возмущения письмо Мариса по поводу частично заня-
той в зимнюю стужу обезьянами велосипедной дорожки, обязательно будут вынуждены действовать. Вопрос: 
что это за службы? Возможно, Общество защиты животных или Управление по отлову бродячих животных 
(обезьян)?
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Вилнис, сильный человек на крутом берегу 
зимой бушуют на тамошнем крутом берегу. С его восьмиме-
тровой высоты он ежедневно ловит момент, когда ветер и 
волны позволят ему на похожей на белую скорлупку пласт-
массовой лодке уплыть к брошенным в открытое море сетям и 
вытряхнуть из них очередной улов. Или то, что осталось в сети 
после того, как полакомились ненасытные тюлени.  

Вилнис рассказал, что в такие моменты обычный ритуал 
для него – это не слушать прогноз погоды, а, стоя у обры-
ва, мысленно сначала поговорить со своей интуицией. Она 
основывается на прочувствованных десятилетиями «укусах» 
ветра или ласковых прикосновениях к лицу. Она обостряется, 
когда он наблюдает за бегом облаков над морем, за меняю-
щимся мерцанием воды и пеной на вершине волн.  И тогда 
делает вывод – позволит ли и когда природа выйти отсюда 
на своей лодке в открытое море к сетям.  Ошибиться нель-
зя, так как он привык делать это один.  Даже опытные рыба-
ки считают, что удержать лодку против волны, когда обе руки 
заняты сетью и рыбой, подобно высшему пилотажу на воде. 
Кто-то называет это безумством, на которое сами никогда бы 
не решились. Вилнис решается, и это не мальчишество, те 
годы у него давно позади: из судеб ранее знакомых ему муж-
чин он знает, что последствия ухарства на море очень суро-
вые: где-нибудь и когда-нибудь – возможно? – будет найден 
вымытый на берег твой труп… 

СГОРЕЛО ВСЁ, И ВЁДРО С ЯНТАРЁМ ТОЖЕ 
«Но. Рыболовство – это почти единственное, что я умею и 

что мне нравится делать. И на скромное выживание из этого 
выходит», – говорит задумчиво Вилнис, расположившись на 
койке в узком строительном вагончике. Здесь он располо-
жился, когда два с половиной года назад сгорел находив-
шийся здесь же, недалеко, построенный во времена “Sarkanā 
bāka» жилой дом для бригады рыбаков, который они втроём 
и приватизировали.   

«Море здесь же, внизу, но, чтобы потушить пламя, пожар-
ным не хватило воды – солёность их насосы не переносят», – 
сейчас Вилнис уже может говорить об этом с горькой иронией.   

С помощью навыков, полученных во время службы в совет-
ской армии, и при поддержке близких, он после приватиза-
ции свою часть здания перестроил для удобного постоянного 
жилья. После уборки мусора от него остался только капиталь-
но уложенный деревянный пол. И горькие воспоминания – в 
пожаре была спасена, но тяжело пострадала старшая дочь 
Вилниса, сгорели полностью все предметы быта, включая 
альбом с семейными фотографиями и ведром с кусочками 
мелкого янтаря, собранного здесь же, на пляже. Замечаемые 
намётанным глазом, они между морских водорослей появля-
ются здесь почти после каждой бури, грех не поднять.  

НА АУКЦИОНЕ «ПРИКРЫЛИ КИСЛОРОД»? 
Но больше всего Вилниса гложет то, что местная власть 

под различными предлогами не позволяет ему вместе с 
соратницей по жизни и работе Лидией на месте разрушен-
ного здания строить новое, к тому же об этом трудно догово-
риться и с остальными совладельцами.  

«Такое странное чувство, что от нас любыми путями хотят 
избавиться, хотя в пределах города мы практически един-
ственные, кто на побережье занимается так называемым про-
мышленным ловом, доставляя прямо с моря на рынок свежего 
рыбца, камбалу, окуня, язя, иногда угря, лосося или сига. Хотя 
последних поймать становится всё труднее, так как они полю-
бились и быстро съедаются тюленями и морскими воронами 
(корморанами), которые в Латвии причислены к охраняемым.  

Трудно принять то, что в своё время в называемом сто-
лицей латвийских рыболовов Вентспилсе есть только наше 
предложение. И тоже кажется странным, что в этом году 
впервые объявлен аукцион на право рыбной ловли, к тому 
же он будет закрытым», – Вилнис и Лидия опасаются, не 
будет ли таким скрытным образом «прикрыт кислород» тем, 
кто ловит рыбу на побережье уже десятилетиями, но каким-
то образом стали для чиновников неудобными.   

СОСНА ПОКОРИЛАСЬ, ВИЛНИС НЕ СОБИРАЕТСЯ
Подобно многим, чья работа связана с морем, Вилнис 

несколько суеверен и считает, что судьбу Сталдзене как 
бывшего рыбацкого посёлка решают также какие-то высшие 
силы. С его точки зрения, его существование на протяжении 
десятилетий символизировала одиноко растущая на крутом 
берегу сосна. Как эталон упорного выживания её фотографи-
ровали бесчисленные туристы и местные жители, с сожале-
нием констатируя, что море у её корней понемногу отнимает 
и уносит в море скудную землю. В июне прошлого года сосна 
покорилась превосходству природы, упав с ветвистой кроной 
на песок пляжа.   

У Вилниса тяжелое предчувствие, что вместе со 
«Сталдзенской сосной» здесь в небытие уходит и традици-
онное прибрежное рыболовство – как прежний образ жизни 
местных жителей.  Одновременно приходят опасения по 
поводу того, что обманчивый источник лёгкой прибыли при-
берёт к рукам какой-нибудь ловкий монополист, заставляя 
гнуть спину случайных людей, а не позволяя работать тем, 
для кого это зов сердца.  

Вилнис себя причисляет ко вторым и утверждает, что на 

этом берегу готов держаться твёрже, чем стоявшая на обры-
ве сосна.  

«У меня на цепочке на шее амулет из оленьего рога с 
небольшим янтарём посередине. В благодарность за пре-
поднесённую ему рыбу мне его подарил один пожилой муж-
чина, посоветовав не снимать ни днём, ни ночью, так как 
удача и защита рыбаку нужны всегда и везде. Так я и делаю. 
И ничего, что Сталдзенская сосна умерла. Меня охраняет 
капля янтаря, солнечная слеза её предков», – Вилнис редко 
использует такие сравнения, так как его сильная сторона – 
это не слова, а дела.  

ВЕЧНОЕ БОДРСТВОВАНИЕ
Но в своих чувствах он может быть очень близок к здешне-

му поэту Фрицису Дзиесма (1906 – 2004), который родился в 
Риге, а затем в таком же возрасте, как и Вилнис, тоже жил в 
Злекас и позднее перебрался в Вентспилс. В ходе работы он 
узнал здешнюю суровую природу и противостоящих ей упря-
мых людей как в Вентспилсе, так и в крае, который он назы-
вал Ливземе.  Он страстно выступал за социальную спра-
ведливость, проецируя её на фоне здешних экстремальных 
погодных условий, сурового и в то же время щедрого моря 
и красоты скупой природы. Самое странное заключается в 
том, что многое из того, что было актуальным восемьдесят 
и девяносто лет назад, с точки зрения Вилниса Дамбергса в 
местном рыболовстве наблюдается и сегодня. 

“Kā mūžīgs nomods tavu kāpu dusa/ starp desmit vētras 
dienām viena klusa-/” – так о здешнем побережье в молодо-
сти писал поэт, и Вилнис наблюдает это день ото дня. Он 
пришёл к такому выводу, когда только на его глазах в море 
были смыты почти двадцать метров Сталдзенского обрыва, 
и метеорологи теперь официально признали – полная безве-
тренность наблюдается здесь только от 1 до 8 процентов от 
дней в году.  Вилнис поэтичность пересчитал на разорванные 
во время осенних и зимних штормов сети, в среднем в тече-
ние двадцати дней в каждый месяц из-за ветра непойманный 
улов. Результат во всех смыслах звучит достаточно горько, как 
и тогда: “plecus noliekuši jūras gadi / un rokas rievās sagrauzuši 
vadi-”. Конечно, конечно, никто не мешал Вилнису искать более 
удобную работу, и он между дальними рейсами несколько лет 
работал на селе мастером зерносушилки, но в итоге пришёл к 
выводу: «Это не для меня!». Фрицис Дзиесма такое присущее 
закалённым рыбакам отношение выразил гораздо красочнее: 
“Es alkstu jestros,/ sāļi brāzmainos vējus no jūras/”. И ещё он меч-
тал об идеале рыбака: “Man dodiet laivu skrējēju un silta vēja 
brīzi, /un skaidras rieta debesis, kas nozvaigžņojas drīzi.” Вилнис 
не попадается на провокацию в виде красивых поэтических 
строк и по-деловому поясняет, что самая маленькая скорость 
ветра действительно ночью и с утра, а самый сильный ветер 
можно ждать в послеобеденное время. 

ВЫЖИЛ ОДИН 
«Но море изменчиво. И непрогнозируемо для тех, кто хочет 

быть умнее его вечности», – Вилнис вспоминает трагический 
случай двадцать лет назад, когда здесь же, из Сталдзене, 
надеясь на тихую погоду, именно вечером на лодке совсем 
недалеко в море вышли трое мужчин.  Когда стемнело, а муж-
чины ещё не вернулись на берег, диспетчер тогдашней брига-
ды рыбаков поднял тревогу. Искать пропавших на моторной 
лодке отправился сталдзенский рыбак Константин Гарднерс с 
напарником. Ничего не разглядев, они уже хотели вернуться 
назад, но у них кончилось топливо. Когда мотор затих, мужчи-
ны услышали слабый зов о помощи и недалеко в свете луны 
увидели голые плечи и руки, которые в течение пяти часов 
держались за борт полной воды, но неутонувшей пластмас-

совой лодки. Их им пришлось 
практически отламывать 
от борта.  Того, кто пытал-
ся вплавь достичь берега на 
расстоянии около трёхсот 
метров, позднее море верну-
ло мёртвым, а третьего тече-
нием унесло в неизведан-
ную даль… Похожая судь-
ба постигла в тот год и двух 
рыбаков с Ливского берега в 
Овиши. Всё это Вилнис рас-
сказывает не для того, чтобы 
напугать или лишний раз 
напомнить об адреналине, 
сопутствующем работе рыба-
ка, а с целью сказать, что к 
морю всегда нужно относить-
ся с уважением.     Даже на 
мелководье, и, возможно, там 
особенно, у него на памяти такие трагические примеры.  

ДЛЯ ЛЮБИТЕЛЕЙ САЛАКИ ЛОСОСЬ 
СЛИШКОМ СОЛЁНЫЙ 

Более длинная история у Вилниса получилась о, по его 
мнению, нелепостях в правилах прибрежного рыболовства, 
которые формально и до мелочей предусматривают боль-
шую безопасность людей и охрану природы, а фактически 
их выполнение означает разорение отрасли. С его точки зре-
ния, именно поэтому у нас такой скромный ассортимент све-
жей рыбы на рынке, и здесь уточнение делает напарница 
Вилниса Лидия, в ведении которой реализации выловленно-
го улова: «К сожалению, простые люди за хороший продукт 
не могут заплатить, даже если нам удается спасти от зубов 
тюленей лосося или сига. Мы, в свою очередь, без заинтере-
сованности и отзывчивости государства и самоуправления 
не можем позволить себе продавать дешевле, тогда будем 
банкротами», – Лидия поясняет, что для расширения ассор-
тимента на рынке они покупают салаку и кильку у рыбаков 
Балтийского моря, так как своего улова слишком мало.   

СКАЗКИ О ПРОШЛОМ И БУДУЩЕМ 
Для более радостного завершения беседы Вилнис рас-

сказал, что свежими копченостями старается побаловать 
семьи дочерей Карины и Кристины, в которых у него чет-
веро прекрасных внуков. Своих продолжателей в рыболов-
стве Вилнис в них не видит, но всегда охотно рассказывает 
о своих приключениях в советское время в дальних морях 
и океанах, которые для молодого поколения уже кажутся 
сказками. О том, что единственным развлечением на боль-
ших судах был просмотр кинофильмов, и на рыболовецком 
флоте ими менялись, бросая в запечатанных бочках в море, 
откуда их потом быстро вылавливали. Как у мыса Таран из 
глубин Балтийского моря поднимали не только проржавев-
шие мины со времен войны, но и попавшие в море с совет-
ского военного полигона парашюты из прекрасной ткани. Их 
мужчины везли домой жёнам и невестам, чтобы те шили из 
них трусы и передники, которым сносу нет. Потому что купить 
подарки за границей моряков на берег не пускали…   

Вилнису хотелось бы верить, что наступит время, когда его 
внуки будут рассказывать своим: а у нас был дедушка, кото-
рый один на пластмассовой лодке мог выйти в море и при-
везти оттуда полные ящики с рыбой, которой мог накормить 
полгорода. Ну хорошо – не так много, но всех, кто умел её 
вкусно приготовить… 

Вилнис с соратницей по жизни и работе Лидией. 

Однажды была… и такая 
треска в Балтийском море…
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До Рождества осталось совсем немно-
го времени, и о приближении време-
ни этого светлого праздника свиде-
тельствуют ожидаемые в конце неде-
ли мероприятия, которые доставят 
радость и взрослым, и детям! 

Т е, кто хочет подготовиться к 
празднику заранее, могут 
отправиться на рыночную пло-
щадь в Старом городе, где пол-
ным ходом будет идти торгов-

ля. В свою очередь семьи с детьми пригла-
шаются на «Рождество в Доме ремёсел». 
Здесь вас ждут игры и творческие мастер-
ские. Гостей будет ждать и Рождественский 
дедушка, а дети постарше и их родители 
смогут поработать в мастерских по изготов-
лению рождественского декора, подарков 
и пипаркукас.   Вход для детей - 0,50 евро, 
для взрослых – 1 евро.   

Любителям музыки, безусловно, стоит 
посетить заключительный концерт британ-
ского виолончелиста, мастера современ-
ной электронной музыки Оливера Коутса 
в рамках цикла современной авторской 
музыки «Ma». Выступлением этого артиста 
стоит насладиться уже только потому, что 
на Манчестерском международном фести-
вале, где Оливер Коутс был «гвоздём» 
концертной программы, ему были посвя-
щены следующие слова: “Оливер Коутс 
выступил с самым захватывающим и гип-
нотизирующим представлением фестива-
ля. Он увлёк публику в бесконечную кроли-
чью нору красивой музыки, ввёл в транс, 
где линейное время и пространство пере-
стают существовать».  

 Самых маленьких в субботу, 15 дека-
бря, в 11 часов в Детском городке и в 
15 часов в парветском детском парке 
«Фантазия» порадует кукольный спектакль 
для детей «Сердце снеговика», который 
покажет передвижной кукольный театр 
«Rikko lelles». 

Это рассказ о двух маленьких брать-
ях – снеговиках, которые решили скатать 
себе младшего брата, совсем не задумы-
ваясь о том, что на сей раз всё может быть 
иначе.  Но пока братья обедали, пошёл 
снег, и тогда всё произойдёт, как говорится 
в сказке – когда встречаются две одинако-
вые снежинки на снеговике, у него начи-
нает биться сердце. Младшему снеговику 
нравится помогать всем, кому плохо или 
холодно, отдавая своё тепло, но таким 
образом он сам может растаять.  Когда так 
и происходит, необходима помощь детей, 
чтобы случилось чудо! Вход бесплатный. 

В 16 часов Вентспилсский культурный 
центр приглашает сениоров на чудес-
ный вечер отдыха! Перед посетителями 
бала выступит ансамбль ливской песни 
«Randālist», в свою очередь о танцеваль-
ной музыке в течение всего вечера позабо-
тится группа „Nakts nektārs”. Цена билетов 
– 5 евро, и они доступны во всех кассах 
“Biļešu paradīze”. 

Рождественские 
радости для 
больших и 
маленьких! 

Замок и Вентмала в начале 18-го столетия.

Т ех правовых основ, на которые 
опирается общество современно-
го цивилизованного мира, тогда 
еще не знали, однако принци-
пы права существовали и в то 

время – права вентспилсских граждан (бюр-
геров). Только мужчина, принятый в граж-
данское общество (женщина в него могла 
попасть, только если являлась женой упо-
мянутого мужчины), мог вступить в гильдию 
купцов или ремесленников, приобрести здесь 
недвижимое имущество, варить пиво, а также 
избирать самоуправление (ратушу) или быть 
избранным в него, а также занимать какую-ни-
будь из «почетных должностей». Получив 
права гражданина, что было не самым про-
стым процессом – не думайте, что тогда не 
было бюрократов, – человек брал на себя и 
нелегкую ношу обязанностей. Прежде всего 
нужно было внести городскую пошлину, затем 
– гражданский налог и налог на недвижи-
мую собственность, необходимо было прини-
мать участие в собраниях бюргеров и выбо-
рах, вступать в гражданскую гвардию или 
в Зеленую (женатые купцы и ремесленни-
ки) или Синюю (неженатые купцы и ремес-
ленники) гвардию. Кажется, вентспилсская 
общественность того времени была настро-
ена весьма воинственно, так как наличие 
оружия требовалось и во время церемонии 
принесения присяги гражданина: «Если кто 
желает стать вентспилсским бюргером, он 
должен приобрести меч и ружье и воору-
женным таким образом явиться на прине-
сение присяги». Гражданская гвардия была 
наделена почетной обязанностью выполнять 
функции почетного караула при титулован-
ных гостях или должностных лицах высокого 
ранга; было достаточно и других возможно-
стей, когда гвардейцы могли гордо дефили-
ровать по улицам со всей своей атрибути-
кой, в том числе, особым знаменем. В 1763 
году капитан гвардии бюргеров Котс попросил 
ратушу позаботиться, чтобы заняли вакант-
ное место знаменосца, и о том, чтобы каждый 
гражданин приобрел для себя меч и ружье, а 
также решить, не следует ли каждому приоб-
рести еще и скакуна. 

Казалось бы, быть гражданином – почет-
но, стать им – дело чести, но это было не так. 
Многие изо всех сил сопротивлялись прине-
сению присяги; причина – нежелание пла-
тить налоги и пошлины и брать на себя обя-
зательства. Как-то жить можно было и так… 
В свою очередь, и те, кто являлся граждана-
ми, не стремились реализовать свои права 
во всей полноте. 

Главной городской «направляющей 
силой», конечно, была ратуша во главе с 
бургомистром. В ратуше (аналог современ-
ной думы) было 2–4 ратсмана и два судеб-
ных фогта, то есть судьи. Граждане избира-
ли ратсманов и фогтов, в свою очередь, бур-
гомистра из двух выдвинутых избирателями 
кандидатов выбирал сам герцог Курляндский. 
Несмотря на то что обе гильдии – купеческая 
и ремесленная – официально считались 
равноправными и почтенными, в качестве 
ратсманов избирались только относившие-
ся к купеческой гильдии. Несмотря на то что 
ремесленники пытались восстановить свои 
права на городские «почетные должности», 
им это не удалось. Занимавшим почетные 

Вентспилс. Эпоха рококо – IX
Должности, почетные должности 
и обязанности граждан
Человечество (в целом и до неболь-
ших групп) издревле можно было раз-
делить на две группы, руководствуясь 
самыми разными критериями: мясоеды 
и вегетарианцы, воинственные и паци-
фисты, «жаворонки» и «совы», актив-
ные и инертные, те, кто любит котов, и 
те, кто их ненавидит, гедонисты и аске-
ты, смельчаки и прислужники и т. д. до 
бесконечности. Почти все вышеперечис-
ленное и даже более можно отнести как 
к нашему современному обществу, так и 
к обществу Вентспилса XVIII века, одна-
ко сегодня речь пойдет о тех, благодаря 
кому городская жизнь двигалась впе-
ред, и тех, кто, будучи вечно недоволен, 
лишь потихоньку ворчал. 

должности оклад не платили, но в их рас-
поряжении были суммы на репрезентацион-
ные расходы, иногда весьма значительные, 
например, на прием высоких гостей, поезд-
ки в Елгаву, Лиепаю и далекую Варшаву. Что 
касается бургомистра и особенно лояльных 
ему ратсманов, мы уже видели, как неохот-
но они отчитывались о тратах из городской 
кассы. 

Свои почетные должности были и в гиль-
диях; у каждой гильдии был свой эльтерман 
и «старейшины» (то есть правление и пред-
седатель правления). Почетная должность, с 
одной стороны, являлась публичным призна-
нием и статусом «оратора», с другой сторо-
ны – финансовой ответственностью и беско-
нечной чередой обязанностей, а также обо-
рачивалась частыми конфликтными ситуа-
циями с ратушей и бургомистром – как мы 
видели ранее. Поэтому от почетной должно-
сти эльтермана многие отказывались, отго-
вариваясь слабым здоровьем и другими про-
блемами, а если этого было недостаточно 
– просто откупались. В 1744 году торговец 
Хенкс за то, чтобы его освободили из старей-
шин, заплатил 30 талеров. «Кроме того, есть 
еще 11 лиц, которые от должностей откупи-
лись и поэтому не явились к своему эльтер-
ману. Если в такие бедные времена каждый 
бюргер может откупиться от должности, то 
останутся только бюргеры, которые не будут 
участвовать в решении различных вопро-
сов», – писал эльтерман Нисс. 

То, насколько инертными и равнодушны-
ми к вопросам городской жизни были вент-
спилчане, лучше всего характеризует запись 
в протоколе ратуши от 1778 года: «Бюргеры, 
не явившиеся на совместное собрание рату-
ши и бюргеров, упоминали причины, по кото-
рым они не явились: Браун не был на собра-
нии бюргеров 8 лет и всегда со всем согла-
сен, что там решается; Веселис забыл число; 
у Циновскиса нет никаких жалоб; Бергс был 
болен; у Траубергса болели зубы и кру-
жилась голова; Хинрихсенс именно в тот 
день должен был мерить зерно; Бенкенс 
был совершенно болен; Розенбергс не смог 
назвать причину». Не напоминает ли это 
отношение некоторых современных граждан 
Латвии к выборам различного калибра? 

Поэтому попытки сознательных и дея-
тельных граждан и должностных лиц зача-
стую напоминали битву Дон-Кихота с ветря-
ными мельницами. Различные неприятно-
сти упоминались в прежних статьях, на сей 
раз это можно дополнить такими записями: 
«Корабли входят в порт и покидают его, но в 
этом году не уплачено ни единого гроша за 
причалы… Служащий ратуши Мейерс, зада-
ча которого – взимать деньги, почти каждый 
день пьян, является к людям, почти закатив 
глаза, и еле живым голосом что-то бормо-
чет, если он когда-то и получает хоть немно-

го денег, то оставляет их себе… Носилки 
для покойников, к стыду, стоят под открытым 
небом и оставлены гнить, поэтому почтен-
ная ратуша должна распорядиться, чтобы 
церковное руководство разместило носилки 
в сухом месте, чтобы предотвратить непри-
ятность, которая однажды может случиться 
с каким-нибудь трупом…» 

Отказы занимать должности приводили к 
тому, что эльтерманы купеческих гильдий и 
старейшины, выбранные однажды, букваль-
но принуждались оставаться на второй и тре-
тий срок, так как мало было тех, кто добро-
вольно соглашался взвалить на свои плечи 
эту тяжелую ношу. Своеобразный рекорд 
установил эльтерман Иоганн Фридрих 
Давидс, который в этой должности провел 
15 лет. Когда к завершению приближался 
пятый срок, он писал ратуше, что больше 
не в силах тащить этот тяжелый воз; пусть 
суд освободит его и поручит выполнять эти 
тяжелые обязанности и вести городской счет 
кому-нибудь другому, если все останется 
по-прежнему, он, выполняя эти почетные 
обязанности, сам может стать нищим. 

Конечно, в городе было много и оплачива-
емых должностей, но и получавшие зарпла-
ту не всегда ее оправдывали, как, например, 
упоминавшийся служащий ратуши с едва 
слышным голосом. Зачастую эти мелкие 
служащие вели себя так, словно знали прин-
цип советского времени: «Мы делаем вид, 
что работаем, а начальники делают вид, что 
платят нам зарплату». В документах нередко 
упоминается, что городским наемным долж-
ностным лицам выплаты задерживаются не 
только на несколько недель, но и на несколь-
ко месяцев. Однако кое-что служащим пола-
галось и помимо оклада. В протоколах гово-
рится, что из городских денег оплачивалась 
одежда некоторым служащим, так называе-
мые «деньги на ливрею». Наверное, краси-
вый камзол и брюки с галуном уходили своей 
дорогой, если уж уважаемые купцы проси-
ли ратушу в заявлении, «чтобы служащий 
городского суда одевался в приличную уни-
форму, иначе на него стыдно смотреть». В 
прошлой статье мы упоминали о городском 

барабанщике – и ему полагался мундир за 
счет города, уже не говоря о барабане. В 
свою очередь, городскому секретарю перед 
поездкой в Елгаву были выданы деньги, 
чтобы он при дворе герцога с честью презен-
товал Вентспилс и не стал посмешищем для 
тамошних дам и кавалеров. 

На следующей неделе в Вентспилсе 
будет дождливо. И температура возду-
ха будет оставаться на уровне +5, + 7 
градусов, согласно прогнозу Gismeteo, 
на хорошую солнечную погоду рас-
считывать не приходится.  

В выходные дни воздух прогреется до 
+5 градусов, будет пасмурно и небольшой 
дождь. С понедельника станет немного 
теплее – синоптики обещают + 6, а во втор-

Будет облачно и дождливо
ник +7 градусов. К сожалению, усилится и 
дождь, а во вторник даже обещают грозу. 
Небольшой дождь будет и в субботу на сле-
дующей неделе, а воздух прогреется до + 7 
градусов. Зато уже в воскресенье темпера-
тура воздуха упадёт до – 1 градуса, и ожи-
дается хотя и облачная, но сухая погода. 
Как свидетельствует долгосрочный прогноз 
Gismeteo, подобная погода будет преобла-
дать вплоть до середины января. 
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В Латвии началась эпидемия 
гриппа 
На минувшей неделе в Елгаве и Риге 
число пациентов, заболевших гриппом, 
достигло эпидемического порога, поэ-
тому с 11 декабря в Латвии объявлено 
о начале эпидемии, информирует пред-
ставитель Центра контроля и профилак-
тики заболеваний Илзе Арая. 

Изъято около 4000 старинных 
предметов
За последние три года Государственная 
полиция в ходе уголовных процессов 
изъяла у нелегальных добытчиков куль-
турно-исторических предметов около 
4000 старинных вещей. Главным обра-
зом это украшения. Найдены также 
монеты. Кроме того, полиции удалось 
обнаружить и часть латышского нацио-
нального платка, который до сих пор не 
был представлен в музеях Латвии. 

Детектор дыма будет 
обязателен
С 1 января 2020 года наличие детекто-
ра дыма в каждой квартире будет обя-
зательным. Минимальное требование – 
один детектор на квартиру, однако реко-
мендуется установить их в каждом поме-
щении, в котором существует потенци-
альный риск возгорания. Если в кварти-
ре несколько этажей, то детектор дыма 
должен быть на каждом этаже. С 1 янва-
ря за отсутствие детектора дыма владе-
лец жилья будет наказываться штрафом. 

Вырастет пациентский взнос
В следующем году за посещение семей-
ного врача части жителей придет-
ся платить 2 евро вместо нынешних 
1,42 eвро. В свою очередь, пациент-
ский взнос за консультацию специалиста 
уменьшится, предполагают получившие 
поддержку правительства изменения 
«Порядок организации и оплаты услуг 
здравоохранения». 

Благотворительный забег 
Санта-Клаусов 
В воскресенье на Домской площади про-
шел благотворительный забег Санта-
Клаусов. В нем приняли участие 1500 
человек, проинформировало общество 
«Dr.Klauns». Участники мероприятия, 
приобретая билеты, жертвовали сред-
ства, чтобы помочь детям в латвийских 
больницах поскорее выздороветь. 

Уровень безработицы растет
В конце ноября уровень зарегистриро-
ванной безработицы составил 5,8% эко-
номически активных жителей, что на 
0,1% больше, чем месяцем ранее, сви-
детельствуют данные Государственного 
агентства занятости. В ноябре в ГАЗ 
были зарегистрированы 53 783 безра-
ботных, что на 1132 человека больше, 
чем в октябре. 

Задержаны за контрабанду 
сигарет
Работники Пограничной службы вбли-
зи поселка Лупанди Пиедруйской воло-
сти Краславского края задержали двух 
мужчин, которые перевозили несколько 
свертков, завернутых в черный полиэти-
лен. Сотрудники погранслужбы изъяли 
100 000 сигарет «NZ Gold» и «Premjer» с 
белорусскими акцизными марками. 

Депутатов самоуправлений 
станет меньше
Правительство во вторник поддержало 
инициативу наряду с краевой рефор-
мой уменьшить число депутатов на 54%, 
или до 750 думцев. Если Сейм под-
держит изменения в Законе о выборах 
думы республиканского города и краевой 
думы, то с 2021 года в латвийских самоу-
правлениях будет 750 депутатов вместо 
нынешних 1614. 

НОВОСТИ ЛАТВИИ
«Закон Магнитского» Барак Обама, кото-
рый тогда являлся президентом США, 
подписал 14 декабря 2012 года. Он 
позволяет учреждениям власти США 
наложить арест на активы должностного 
лица, подозреваемого в нарушении прав 
человека и коррупции, а также запретить 
этим должностным лицам въезд в США. 

Что такое «закон 
Магнитского»? 

A двокат Сергей Магнитский в 
Москве предоставлял услу-
ги инвестиционному фонду 
«Hermitage Capital» и в 2008 году 
раскрыл грандиозную мошенни-

ческую схему, при помощи которой долж-
ностные лица системы внутренних дел и 
налоговой администрации России похитили 
у фонда 230 млн долларов США. После того 
как адвокат обвинил многих должностных лиц 
России в коррупции в крупных масштабах и 
расхищении бюджета страны, его арестова-
ли. Считается, что виновные лица из мести 
организовали уголовное преследование юри-
ста, обвинив в расхищении этих денег самого 
Магнитского. 

Maгнитского без суда держали в тюрьме 
358 дней. 16 ноября 2009 года он скончался, 
не получив необходимой медицинской помо-
щи. Аутопсия показала, что перед смертью он 
был сильно избит. 

Смерть Магнитского вызвала широкую и 
острую реакцию на Западе. Был подготовлен 

законопроект, который подразумевал запрет 
на въезд для связанных с данным делом лиц 
и заморозку их счетов. 

Сегодня «закон Магнитского» означа-
ет санкции в отношении иностранных граж-
дан, которые связаны с коррупцией в круп-
ных размерах, отмыванием денег и нару-
шением прав человека. В созданный США 
в 2012 году список сначала были включены 
лица, которые непосредственно ответствен-
ны за смерть Магнитского, позднее список 
был дополнен, а к закону присоединились 
Канада, Великобритания, Эстония, Литва, в 
прошлом году Латвия, запретив въезд на тер-
риторию страны 49 лицам из России. Приняв 
это решение, Латвия продемонстрировала 
мировой общественности, что мы против 

нарушений прав и свобод человека, раз-
рушения правовых принципов и «грязных» 
денег. Символично, что Айварс Лембергс 
и его друзья из СЗК по поводу принятия 
этого закона высказались весьма скептич-
но. Айварс Лембергс назвал авторов идеи 
«списка Магнитского» «антигосударственны-
ми элементами» и заявил: «Ну хорошо, демо-
кратия в России. А нам от этого польза? А 
нам от этого плохо. Просто мы можем хорошо 
жить за счет России. Нет, мы говорим: это нас 
не интересует! Мы хотим плохо жить и навре-
дить русским, да, у них там демократия поэто-
му будет больше или меньше. Курам на смех. 
Бред собачий!» Теперь на основе «закона 
Магнитского» в список санкций США включен 
сам Лембергс. 

«В Вентспилсе есть один дом, в кото-
ром местное самоуправление ну никак 
не может навести порядок. За месяц 
жильцы доведены до такого состояния, 
что готовы покинуть этот стремитель-
но тонущий корабль», – так ситуация 
с жилым домом на ул. Фабрикас, 2a, в 
августе прошлого года была охаракте-
ризована в передаче «Degpunktā». С тех 
пор прошло уже почти полтора года, но 
ничего не изменилось. Дом еще стре-
мительнее идет ко дну, и отчаявшиеся 
жильцы уже не знают, куда обратиться 
за помощью. 

Кто будет отвечать за драматическую ситуацию 
в многоквартирном здании на ул. Фабрикас, 2a?

В прошлом году жильцы дома четы-
режды пережили пожар. Об этом 
свидетельствует закопченный 
потолок, который владелец зда-
ния – ООО «Ventspils nekustamie 

īpašumi» – так и не потрудился привести в 
порядок. Хотя сразу же оговоримся – это не 
решило бы проблему, так как стены коридо-
ров здания выглядят так, будто их побило 
шрапнелью, а также «украшены» «творче-
ством», как говорили когда-то, деклассиро-
ванного и социально неблагополучного эле-
мента. Разрисован даже потолок. В подъез-
де между 2-м и 3-м этажами всего несколько 
оконных стекол, вместо остальных – листы 
ДСП, несколько окон совсем выбито, а в 
помещениях общего пользования стоит нево-
образимый смрад. Дело в том, что на нижнем 
этаже здания находится ночной приют, и те 
«лица без определенного места жительства», 
или, выражаясь просторечно, «бомжи», кото-
рых по причине нетрезвого состояния не 
пускают переночевать в приют, устраиваются 
в коридоре на втором этаже, а заодно исполь-
зуют помещение как туалет. Вонь зачастую 
такая, что, идя по коридору, приходится зажи-
мать нос носовым платком. Из-за антисани-
тарии в помещениях общего пользования и 
в некоторых квартирах здесь настоящий рай 
для тараканов – их столько, что посуду перед 
каждым использованием приходится мыть 
заново. 

Те жильцы дома, которые, к несчастью для 
себя, задекларировались в этом принадле-
жащем самоуправлению здании еще в конце 
девяностых годов прошлого века, расска-
зывают, что обитатели нескольких квартир 
делают жизнь остальных просто невыноси-
мой – в любое время суток раздаются крики, 
ругань, младшее поколение ломает все, до 
чего может дотянуться, а если кто-то позволя-
ет себе сделать им замечание, в ответ прихо-

дится выслушивать угрозы. Драки в этом зда-
нии также не редкость, а полиция самоуправ-
ления уже привыкла выезжать по маршруту 
на ул. Фабрикас, 2а. Однако ничего не помога-
ет – бомжи и контингент ночного приюта чув-
ствуют себя здесь хозяевами жизни, которым 
позволено абсолютно все. 

Люди, которые до сих пор вынуждены жить 
в этом доме, говорят, что в доме нет цен-
трального газопровода, и еду приходится 
готовить на электрических плитках. В про-
тивном случае дом уже давно взлетел бы на 
воздух вместе со всеми жильцами. Как рас-
сказали жильцы в передаче «Degpunktā», они 
жаловались во всевозможные инстанции, но 
ничего не делается, чтобы решить проблему, 
так как «думают, что мы обманываем». 

«Ventspils nekustamie īpašumi» на самом 
деле не видит, что творится в этом многоквар-
тирном доме, и спокойно закрывает глаза на 

то, что здание разрушается и, главное, что 
терроризируют его жильцов? 

Было бы интересно узнать ответы на неко-
торые вопросы, которые волнуют не только 
жильцов злосчастного дома, но и редакцию 
«Ventspilnieks.lv»:

• Если в коридоре на 2-м этаже имеется 
специальное помещение для дежурного, то 
почему, учитывая контингент ночного прию-
та и чрезмерное увлечение алкоголем части 
жильцов, там нет дежурного? 

• Должно ли ООО «Ventspils nekustamaiе 
īpašumi» каждый год организовывать собра-
ния, чтобы отчитаться о проделанной работе 
в отношении дома на ул. Фабрикас, 2a?

• Kакова ответственность ООО «Ventspils 
nekustamie īpašumi» за антисанитарию в упо-
мянутом доме? 

• Kак наказывают жильцов за умышлен-
ную порчу здания? 
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Наградили вентспилсских 
спортсменов-сениоров 
На заключительном мероприятии 
сезона Латвийского союза ветеранов 
спорта – сениоров чествовали спор-
тсменов, получивших в 2019 г. меда-
ли на чемпионатах мира, Европы 
и Латвии среди ветеранов, а также 
активистов, волонтеров и спортив-
ных организаторов города и края. За 
достижения на чемпионатах мира и 
Европы по легкой атлетике среди 
сениоров знаками «Лауреат спорта 
ЛСВС» награждены Валдис Цела, 
Дайнис Кула, Угис Ласманис, Юрис 
Бараус, Лигита Зиемане, Гинта Раса 
и Сигне Лаува. Илга Бунтика получи-
ла знак «Свидетель столетия», Даце 
Браканска получила высшую награ-
ду ЛСВС «Слава спорта», бронзо-
вую медаль 3-й степени за пожиз-
ненный вклад в спортивное дви-
жение ветеранов Латвии. Эдуардс 
Трусевичс получил высшую награду 
ЛСВС «Слава спорта» за пожизнен-
ный вклад в спортивное движение 
ветеранов Латвии.

Керлингисты борются 
за Рождественский кубок 
14 и 15 декабря на международном 
турнире по керлингу «Рождественский 
кубок» команды будут бороться за 
Рождественский кубок 2019 года и 
традиционную награду этого турни-
ра – поросячий пятачок. В турнире 
примут участие 10 команд с игроками 
из Беларуси, Эстонии, Швейцарии и 
Латвии. Вентспилсский клуб керлинга 
будет представлен тремя командами: 
«VKK/Millere» и две команды юнио-
ров – «Snowflakes» и «Ice Sorm». В 
турнире в объединенной конкурен-
ции будут соревноваться мужские, 
женские и смешанные команды. Игры 
пройдут по правилам Всемирной 
федерации керлинга. 

Во втором туре побеждает 
ХК «Marabella»
Во 2-м туре сезона 2019/2020 
Вентспилсской открытой хоккей-
ной лиги в группе А играли команды 
«Ventspils HS», «Kurekss» и «Ventspils 
novads». В первой игре турнира 
«Kurekss» обыграл «Ventspils HS» с 
результатом 4:0, а команду «Ventspils 
novads» – со счетом 5:1. В группе B 
играли ХК «Marbella», «Ego Hockey» и 
«Venta 2002». ХK «Marbella» в обеих 
играх завоевала победы с резуль-
татом 6:0 против «Venta 2002» и 4:3 
против «Ego Hockey». В матче за 
1-е место ХK «Marbella» обыграла 
«Kurekss» с результатом 5:1.

В замечательный предрождественский период, к сожалению, некоторая часть обще-
ства особенно рьяно предается своей противозаконной деятельности. Наверное, вы 
догадались, что речь идет о взломщиках, для которых праздники – наиболее благо-
приятное время, чтобы прибрать к рукам чужое имущество. 

Сотрудники Дирекции безопасности дорожного движения и Государственной поли-
ции, продолжая проверку транспортных средств и обращая повышенное внимание 
на состояние автомобильных шин, на прошлой неделе констатировали, что у 28 
автомобилей в Курземском регионе шины, не подходящие для участия в дорожном 
движении, проинформировал отдел по общественным связям ДБДД. 

В Курземе у 28 автомобилей констатировано наличие 
не соответствующих погодным условиям шин

Н апомним, что на прошлой неде-
ле ДБДД выступила с заявле-
нием, что впредь автомобилям, 
на которые не будут установле-
ны соответствующие погодным 

условиям шины, будет запрещено участие в 
дорожном движении и аннулирована наклей-
ка о техосмотре, а также изъят номерной 
знак. ДБДД проинформировала, что такое 
решение принято по неутешительным резуль-
татам проверки транспортных средств в 
Даугавпилсском регионе. В первые дни дека-
бря было констатировано, что, несмотря на 
гололедицу и снег, достаточно много машин, 
участвующих в дорожном движении, на кото-
рые установлены полностью изношенные 
зимние шины или даже изношенные летние 
шины. Опасные для дорожного движения 
шины были констатированы у 28 из 500 про-
веренных автомобилей. 

Оказывается, и в Курземском регионе ситу-
ация не лучше, здесь также 28 машин не 
оснащены подходящими шинами. Всего на 
прошлой неделе было проверено 878 авто-
машин, и ДБДД проинформировала, что во 

время рейда у одного из автомобилей обна-
ружены три полностью изношенные зимние 
шины и одна изношенная летняя. У владель-
ца этого автомобиля сразу был изъят номер-
ной знак машины, аннулирован техосмотр, 
наложен соответствующий денежный штраф. 
У других автомашин был аннулирован 
техосмотр, наложен денежный штраф. 

С учетом обнаруженных нарушений ДБДД 
и Госполиция продолжат рейды, заботясь о 
безопасности движения в зимнее время. 

Почему в холодное время года необхо-
димо заменить летние шины на зимние? 
Во-первых, дороги зимой всегда менее без-
опасны, чем летом: сцепление на заснежен-
ной, обледеневшей или мокрой дороге всегда 
хуже. К тому же, продуктивность летних шин 
стремительно уменьшается, когда столбик 
термометра опускается ниже +7° C. В свою 
очередь, зимние шины разработаны для езды 
в зимних условиях и предусмотрены для раз-
личных дорожных покрытий – как для засне-
женных, мокрых, холодных и сухих дорог, так 
и для обледеневших. В протекторе зимней 
шины больше пазов, по сравнению с летней 

шиной. Они необходимы, чтобы лучше удер-
живать снег и выталкивать воду или «снеж-
ную кашу», сохраняя контакт с поверхностью 
дороги. 

Наконец, зимние шины изготовлены из осо-
бой резиновой смеси, которая содержит диок-
сид кремния и приспосабливается к низким 
температурам, обеспечивая лучшее сцепле-
ние при ускорении, маневрах и торможении. 

Напоминаем, что в период с 1 декабря до 
1 марта все автомобили и автобусы, полная 
масса которых не превышает 3500 кг, должны 
быть оснащены зимними шинами, минималь-
ная глубина протектора у которых – 4 мм. 

Будем внимательны! Как уберечь жилище от воров?

По наблюдениям работ-
ников полиции, число 
квартирных краж увели-
чивается в осенние и 
зимние месяцы – в ноя-

бре, декабре и январе. В значительной мере 
это связано и с зимними праздниками, когда 
жители оставляют свое жилье без присмотра 
или просто становятся менее внимательны-
ми. Вот некоторые элементарные мероприя-
тия, которые помогут повысить безопасность.

НЕ ОСТАВЛЯЙТЕ КЛЮЧ 
В ЗАМОЧНОЙ СКВАЖИНЕ

Оставленный в замке ключ сравнительно 
легко поддеть с наружной стороны и повер-
нуть. Ночью лучше всего закрыть дверь на 
задвижку. 

НЕ ОСТАВЛЯЙТЕ ЦЕННЫЕ 
ВЕЩИ В КОРИДОРЕ

В многоквартирных домах нередко орудуют 
коридорные воры. Обычно они тихо открыва-
ют дверь, хватают первые попавшиеся вещи 
и быстро исчезают. 

УСТАНОВИТЕ В КВАРТИРЕ 
СИГНАЛИЗАЦИЮ

Для охраны жилища эффективна и локаль-
ная сигнализация, которую можно установить 
возле дверей и которая сигнализирует, как 
только их открывают. Однако, если в жилище 
установлены системы безопасности: виде-

онаблюдение, сигнализация, – необходимо 
позаботиться, чтобы они всегда были в рабо-
чем состоянии. 

ПОДРУЖИТЕСЬ С СОСЕДЯМИ
Если вы отправляетесь в отпуск, проин-

формируйте об этом соседей и попросите 
присмотреть за вашим жилищем. Уезжая на 
длительный срок, оставьте запасной ключ 
друзьям или соседям, которым доверяете. 
Попросите их по меньшей мере пару раз в 
неделю убедиться, что в вашем жилище все в 
порядке, и забрать почту из почтового ящика. 
Переполненный почтовый ящик – первый сиг-
нал, что в квартире или доме сравнительно 
продолжительное время никого нет. 

НЕ РАСПРОСТРАНЯЙТЕСЬ О ПЛАНАХ 
ОТНОСИТЕЛЬНО ПУТЕШЕСТВИЙ

Не сообщайте всему свету в социальных 
сетях, что собираетесь отправиться, скажем, 
в Мексику и провести там пару недель. Это 
послужит ворам сигналом, что квартира будет 
пустовать. К тому же, чем более экзотическая 
цель путешествия, тем больше у преступни-
ков будет уверенности, что в жилище есть 
чем поживиться. 

НЕ ЭКОНОМЬТЕ НА ЗАМКЕ
Не жалейте денег на хорошую входную 

дверь и надежный замок. Чаще всего двери, 
изготовленные по дружбе, без квитанции, а 
значит, без гарантии, несертифицированным 

мастером не защищены металлической пла-
стинкой, и воры уже давно научились откры-
вать их при помощи дрели. 

ЦЕННЫЕ ВЕЩИ ХРАНИТЕ 
В НАДЕЖНОМ СЕЙФЕ.

Если в доме хранятся наличные день-
ги, драгоценности или ценная электроника, 
стоит подумать о приобретении качествен-
ного сейфа, который необходимо прикрутить 
к несущей стене или полу. Сейф, приклеен-
ный специальным клеем, воры очень быстро 
сумеют сорвать. Прикреплять сейф к нена-
дежной стене из регипса также не лучшая 
идея. 

Где не следует прятать деньги и ценные вещи 
«Ventspilnieks.lv» обобщила информацию, где ни в коем случае не следует пря-
тать деньги и ценные вещи, так как именно там воры будут искать их в первую 
очередь. Несмотря на то что эти простые истины, казалось бы, всем известны, 
повторение – мать учения. Не будем забывать: береженого Бог бережет. 

• Самое неудачное место для хранения денег – под матрацем. 
• Деньги и ценные вещи воры также ищут в шкафах и карманах висящей там одежды. 
• Часто люди хранят ценные вещи в корзине с грязным бельем. К сожалению, для 

воров это не секрет. 
• Деньги нежелательно хранить и под ванной. Даже если в вашей квартире не побыва-

ют воры, пол в ванной комнате просто может оказаться залитым водой. 
• Прятать ценные вещи в холодильнике – не лучшая мысль. Бывали случаи, когда 

воры хотели унести колбасу, а находили золото. 
• Микроволновка также ненадежное место. Воры могут унести ее вместе со сбереже-

ниями на черный день. 
• На всякий случай домушники проверяют и стиральную машинку. Удивительно, но 

некоторые считают ее более надежным тайником, чем сейф. 
• Ценные вещи иногда прячут и в шкафчике для обуви, поэтому воры без стеснения 

вытряхнут даже ваши старые ботинки. 

4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem 
naftas produktu pārkraušanas termināļiem 

gaišo un tumšo naftas produktu 
pārkraušanai Ventspils brīvostā!

Dzintaru iela 92,
Ventspils, 

LV-3602, Latvija
Tālrunis: 

+371 636 02501
Fakss: 

+371 636 02504
e-pasts: 

ventbunkers@ventbunkers.lv

АО “Ventbunkers” в 2018 году в бюджет Вентспилсского самоуправления в виде 
подоходного налога с населения заплатило 441,279 евро. В виде налога на недвижимую 

собственность - 355,28 евро. В 2018 году на предприятии работали 250 работников.
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

Когда более года назад финансовый контролер США (Бюро 
по расследованию финансовых преступлений), или сокра-
щенно FinCEN, выступил с докладом, в котором латвийский 
банк «ABLV» только подозревался в отмывании денег, снача-
ла руководство банка самонадеянно заявляло, что вообще-то 
такой доклад никого ни к чему не обязывает и что эти амери-
канцы вмешиваются в их дела… Правда, печальный конец 
банка и откровения, к которым удалось прийти в ходе рассле-
дования предыдущей деятельности банка, указывали: амери-
канцы правы. И всего лишь высказанные «подозрения» приве-
ли к закономерному прекращению работы «ABLV». 

Война санкций Причем не только в Европе. Во-вторых, не американцы вмеши-
ваются в наши дела, а действия наших же конкретных должност-
ных лиц привели к такому решению. В-третьих, санкции OFAC 
очень повлияют на все работающие в Вентспилсском свободном 
порту предприятия, так как сделают невозможным сотрудниче-
ство с Управлением Вентспилсского свободного порта, пока там 
будет влияние Лембергса. В-четвертых, глупо жаловаться, что, 
дескать, американцы «нас душат». Совсем наоборот, так же, как 
наши учреждения, предприятия, должностные лица соблюдают 
установленные партнерами из США санкции, так и американцы 
соблюдают установленные ЕС ограничения в отношении различ-
ных лиц, учреждений и предприятий. Поэтому обвинять американ-
цев в саботаже, наших других должностных лиц в том, что «полза-
ют на брюхе», а европейские страны в целом в том, что слепо сле-
дуют санкциям США, глупо. Скорее, наоборот – неясно, почему ЕС 
такие санкции до сих пор не установил… Возможно, только потому, 
что ЕС более бережно относится к лицам своей страны-участницы. 

Можно понять господина Лембергса. Ей-богу, можно понять. 
Что еще он должен был сказать? В любом случае ведь не то, что, 
дескать, виноват, простите и посадите меня в кутузку. Но одно ясно (и 
тут можно согласиться со сказанным господином Лембергсом) – аме-
риканцев мэр какого-то городка на берегу Балтийского моря, ей-бо-
гу, не интересует. И им, если рассуждать рационально, все равно, 
какая у конкретного мэра фамилия: Лембергс, Джонсонс, Берзиньш 
или Хуанито. Поэтому решение американцев выступить против кон-
кретного Лембергса в конкретном Вентспилсе имеет совсем другие 
основания, чем просьбы какого-то нашего министра: ну пожалуйста, 
пожалуйста, включите Лембергса в список санкций! Смешно, но это 
так не работает. И американская «мельница расследований» мелет 
тщательно и скрупулезно. Поэтому решение включить в список санк-
ций Лембергса и его сателлитные организации, можно сказать с уве-
ренностью, изучено от начала и до конца, поэтому обоснованно. 

Конечно, конечно, можно задать риторический вопрос (как это 
уже делают отдельные «фанаты» Лембергса): почему Лембергс и 
почему в находящемся на окраине Европейского Союза неболь-
шом латвийском городе Вентспилсе? Ответ понятен: Латвия явля-
ется союзником США в НАТО, Латвия – участница ЕС, Латвия – 
одна из участниц международной финансовой сети. Значит, важ-
ный партнер и для США. И, с этой точки зрения, американцам, как 
и партнерам в ЕС, не все равно, кто, что и каким образом здесь 
«наворует», как «дела делаются», кто влияет на политику в стране, 
которая (как всем известно) граничит не с самым дружественным 
США и ЕС крупным государством. И с этой точки зрения, конечно, 
это является и вопросом национальной безопасности США. 

Искренне ваша «Ventspilnieks.lv»

Побывали с визитом китайцы 
В очередной раз в городе с визитом побы-
вали гости из Поднебесной – на сей раз 
работники департамента электронной 
коммерции и информации Министерства 
экономики. 

Сменился управляющий 
В кафе гостиницы Олимпийского центра и 
ледового холла сменился управляющий. 
Соответственно, изменились и названия 
кафе. 

Награда библиотекарю
Награду Волдемарса Цауне «Биб лиотекарь 
года в сфере работы с детьми и юноше-
ством – 2019» получила старший библиоте-
карь Парвентской библиотеки Вита Озола. 

Спасли птицу
Работники Государственной пожарно-спаса-
тельной службы спасли птицу, застрявшую в 
вентиляционной шахте на улице Талсу. 

Чтения окончены
В Доме писателей и переводчиков прошли 
очередные Курземские чтения прозы. 
Работы представили 30 авторов. 

Зандерс начал работать 
Приступил к своим обязанностям начальник 
Вентспилсского участка Государственной 
полиции Ансис Зандерс. Он вместе с семь-
ей живет в волости Зиру. 

Шестеро новичков
В Вентспилсский бизнес-инкубатор 
Латвийского агентства инвестиций и раз-
вития приняты шесть новых членов. 
Предприятия представляют новые для 
Вентспилса сферы. 

Отпразднован праздник стропил
Продолжается реновация зданий на ул. 
Пилс, 45, и 47. Здесь отпраздновали празд-
ник стропил. 

«Вентспилс рейсс» – 
самое надежное 
Предприятие «Вентспилс рейсс» призна-
но самым надежным автопарком страны и 
получило приз «Самый надежный автопарк 
предприятия – 2019». 

500-й малыш 
В Северокурземской региональной боль-
нице в торжественной обстановке встрети-
ли малыша, который родился в этом году в 
Вентспилсе 500-м по счету. 

Новорожденных стало меньше
В отделе ЗАГСа в ноябре зарегистриро-
вано всего 18 новорожденных. Это самый 
маленький показатель за год. 

Будут обучать педагогов
Дигитальный центр начал курс обучения 
педагогов края «Использование технологий 
в составлении содержания обучения». 

Обучение закончено
В центре непрерывного образования 
Высшей школы завершился 4-й этап про-
екта Европейского социального фонда 
«Совершенствование профессиональной 
компетентности занятых лиц». Обучение 
успешно закончили 14 человек. 

Письма Санта-Клаусу
Для того чтобы сохранить в детях веру 
в Санта-Клауса, кинотеатр «RIO» орга-
низовал почтовую станцию, где каждый 
посетитель может оставить свое письмо 
Санта-Клаусу. 

Выставка гобеленов
В Замке Ливонского ордена открыта 
выставка эстонского художника по тексти-
лю Петера Кутмас «Вытканная геометрия. 
Woven geometry». Ее можно будет посетить 
до конца января наступающего года.

У же тогда вместо того, чтобы решать проблемы, некото-
рые диванные эксперты и оплаченные «специалисты» 
обвиняли не «ABLV», а злых американцев, которые, ока-
зывается, порядочный и честный банк довели до краха. 
Сейчас подобная ситуация повторяется, только на этот 

раз с нашим отстраненным мэром Айварсом Лембергсом. В этом слу-
чае американцы пошли дальше. И без высказывания подозрений в 
каком-либо докладе сразу осуществили конкретные действия – нало-
жили санкции. Бюро по контролю за зарубежными активами амери-
канской Государственной кассы (сокращенно – OFAC), которое зани-
малось риском коррупции, анализом нелегально полученных средств 
и использованием политического влияния в корыстных целях во всем 
мире, а также реализацией конкретных действий – установлением 
санкций, –заявило четко и недвусмысленно: определены санкции 
США в отношении Айварса Лембергса и «структур», находящихся 
под его контролем. Конечно, как и следовало ожидать, сам Лембергс 
поясняет все просто и самонадеянно: на меня это не влияет, пусть 
эти американцы, выражаясь простым языком, идут… Ну да, именно 
туда. Ведь что мне какие-то американцы могут сделать! А решение 
учреждения Госкассы США связывает с происками наших собствен-
ных политических конкурентов… Дескать, наверное, ездили чуть не 
на коленях просить американских хозяев… 

В свою очередь, высказывания господина Лембергса, что его 
сейчас практически приравнивают и сравнивают с влиятельны-
ми хозяевами Кремля и Пхеньяна, уже похоже не на самонаде-
янность, а на бред. К тому же, как обычно, в своей традицион-
ной манере господин Лембергс забыл добавить еще несколько 
важных нюансов, которые его личность никак не поднимают до 
уровня Путина или Кима из Северной Кореи. Во-первых, то, что 
помимо Лембергса в списке санкций – различные обвиняемые 
в коррупции «олигархи» и должностные лица из разных стран. 

 Окончание. Начало на 1 стр.

заработал в УВСП 44 301 eвро или около 3690 
eвро в месяц, а Витолиньш – 47 497 eвро или 
около 2958 eвро в месяц. В денежном выра-
жении господам есть что терять. Также УВСП 
после перехода в руки государства вряд ли 
сможет заключать щедрые рекламные дого-
воры с прославляющей Лембергса газетой 
«Вентас Балсс», платить членские взносы 
«Агентству развития Вентспилса» или спон-
сировать особо приближенные к руководству 
думы спортивные клубы. Однако по срав-
нению с теми неприятностями, какие грозят 
Вентспилсскому порту в случае невыполнения 
санкций, это действительно мелочи. 

В Вентспилсском порту последствия санк-
ций, установленных для Лембергса и свя-
занных с ним организаций, уже чувствуются. 
В правительстве известно, что Управление 
Вентспилсского свободного порта сейчас не 
имеет доступа к своим средствам, и что 
делать дальше, решает Комиссия рынка 
финансов и капитала (КРФК). Этот вопрос 
необходимо решить как можно быстрее, так 
как в самом Управлении Вентспилсского сво-
бодного порта занято около 250 сотрудников, 
а всего на портовых предприятиях работают 
более 2000 человек. 

Эра Лембергса в УВСП закончилась. Вентспилсский 
и Рижский порты перейдут под контроль государства 

КРФК информирует, что сейчас отправлены 
письма во все банки и учреждения, которые 
находятся под контролем КРФК, с информа-
цией о том, что будут представлены деталь-
ные шаги относительно дальнейшего поряд-
ка. Однако в законе определено, что никакие 
финансовые услуги лицам, находящимся под 
действием санкций, не предоставляются. 

По поводу изменений решение будет 
приниматься на внеочередном заседании 
правительства, затем изменения будут как 
можно скорее направлены в Сейм. В прави-
тельстве надеются, что таким образом удаст-
ся уменьшить влияние санкций на тран-
зитный бизнес и Вентспилсский свободный 
порт. Правительство предлагает постано-
вить, что впредь управление Рижским и 
Вентспилсским портами будет осуществлять 
созданная для этого компания. Также пред-
лагается лишить должностей членов правле-
ния, назначенных Рижской и Вентспилсской 
думой, а в дальнейшем чтобы правление 
назначалось государством. Планируется, что 
в правлении будут только члены, делегиро-
ванные Кабинетом министров, а представи-
телей самоуправлений не будет. Поскольку 
число членов правлений портов будет 
сокращено с восьми до четырех, соответ-
ственно, уменьшатся и финансовые сред-

ства на вознаграждение портовым правле-
ниям, что позволит сэкономить в бюдже-
те порта. Управления свободных портов, 
выполняя свои обязанности, будут подотчет-
ны непосредственно Кабинету министров. 
Министерство сообщения отмечает, что дан-
ные изменения в законе не меняют прав соб-
ственности на территорию портов, а также на 
входящие в них здания и сооружения.

Тем временем сам Лембергс заявил, 
что покидает должность члена правления 
Управления Вентспилсского свободного порта 
до выяснения всех обстоятельств. Такое заяв-
ление свидетельствует о том, что господин 
Лембергс, вероятнее всего, еще не осознал 
всей серьезности ситуации. Такие шаги не 
помогут, в данном случае необходимо пол-
ное ограничение какой-либо связи между 
ним и УВСП. Пока на внеочередном заседа-
нии Вентспилсской думы в качестве четвер-
того представителя УВСП назначен депутат 
Вентспилсской думы Улдис Бойтманис из пар-
тии «Латвии и Вентспилсу».

Нужно отметить, что УВСП связано и с дру-
гими обществами Лембергса, подверженными 
санкциям со стороны США. УВСП – среди чле-
нов «Агентства развития Вентспилса» и явля-
ется членом «Латвийской ассоциации транзит-
ного бизнеса». 

Министерство финансов проинформировало, что выплаты в размере 5, 6 миллионов евро из средств фондов Европейского союза 
(ЕС), предусмотренных на реализацию проектов Вентспилсского свободного порта, приостановлены. 

Проектам Вентспилсского свободного порта приостановлена выплата средств фондов ЕС

В управлении Вентспилсского сво-
бодного порта реализуются шесть 
проектов фондов политики кохезии 
ЕС. На реализацию этих проектов 
из фондов ЕС ещё не выплачены 

5,6 миллионов евро. 1,96 миллионов евро – 
не выплачены за проект развития подъездных 
дорог к имеющимся терминалам и индустри-
альным зонам на территории Вентспилсского 
свободного порта. 1,34 мл. евро не выплаче-
ны за проект перестройки и обновления гидро-

технических сооружений Вентспилсского сво-
бодного порта. 757 796 евро не выплачены за 
строительство производственного здания № 7 
в Вентспилсском парке высоких технологий, а 
757 772 евро – за строительство находящего-
ся в этом парке производственного здания № 
6. 757 739 евро не выплачены за строительство 
производственного здания на улице Ганибу, 103 
в Вентспилсе, 40 800 евро не выплачены за 
восстановление деградирующей территории в 
Парвентской индустриальной зоне. 

«Исходя из обязанностей соблюдать закон 
о санкциях, в настоящее время Центральное 
агентство финансов и договоров готовит 
информацию о дальнейшем приостановле-
нии платежей для этих проектов до выяснения 
обстоятельств», указало МФ. Министр сооб-
щения Талис Линкайтс уже ранее выразил 
опасения по поводу того, как будет обеспечена 
хозяйственная деятельность порта до момен-
та, когда работа Вентспилсского свободного 
порта будет полностью возобновлена. 
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Старт легкоатлетов 
В соревнованиях, прошедших в 
Кулдигском легкоатлетическом мане-
же, лучше всего стартовали моло-
дые легкоатлеты нашего края Эдуардс 
Стрелковс, Армандс Лагздиньш, Гунтарс 
Баканаускис и Ардис Далбиньш. 

Вакансия руководителя 
Краевое самоуправление приглашает 
на работу руководителя Анцеского дома 
культуры. Предлагается возможность 
проживания в волости Анцес. 

Рассортировано 3,21 тонны 
В крае завершилась вселатвийская 
акция по сортировке стекла «Stikla 
šķiratlons», во время которой жители 
могли сдавать ненужную использован-
ную стеклотару. В нашем крае участие 
в акции приняли 19 домашних хозяйств, 
которые передали на переработку 3,21 
тонны ненужных бутылок и банок. 

 «Čomiņi» в Таргале 
В Таргальской основной школе побыва-
ли учащиеся Пилтенской средней школы, 
чтобы посмотреть спектакль «Čomiņi» лие-
пайского независимого «Года театрис». 

В Анце учатся писать картины
В Анце состоялось первое занятие клуба 
художников. 

О «мазбанитисе» 
В Анце снят документальный фильм о 
«мазбанитисе» на маршруте Вентспилс–
Дундага. Премьера уже состоялась. 

Ярмарка подарков 
В Анцеском поместье открыта ярмарка 
подарков, которая будет действовать до 
конца года. 

Концерт
26 декабря в Попеской лютеранской 
церкви прозвучит концерт Кристине 
Лоцики «Мир становится светом». 

Елочка готова
В Таргале зажжена главная елочка 
волости. 

Можно заниматься спортом
На Пилтенском стадионе теперь можно 
заниматься спортом и после обеда, а 
также вечером – включено освещение! 

Вечер воспоминаний
Воспоминания, юмор и рукоделие – так 
провели вечер жители Усмаской волости 
в Парвентской библиотеке.

В ВЕНТСПИЛССКОМ КРАЕИмперия Лембергса 
перед началом конца

США запретили въезд мэру 
Вентспилса и взрослым 
членам его семьи

Хотя сам Айвар Лембергс считает, что направленные против него санкции США влия-
ния не окажут, однако уже сейчас ясно, что для эры власти Лембергса в Латвии пришёл 
конец. 

С огласно сказанному Лембергсом 
агентству LETA, санкции являют-
ся указанием только для компа-
ний, физических лиц США и рас-
пространяются только на активы 

США.  «Ни я лично, ни какая-либо из этих орга-
низаций не имеем дел с физическими и юриди-
ческими лицами США, где у меня нет никаких 
активов.  Управление свободного порта не яяв-
ляется организацией, находящейся под моим 
контролем, это производное государством 
публичное лицо, которое принадлежит государ-
ству.  У меня не может быть последствий, так 
как нет никаких коммерческих сделок с физи-
ческими и юридическими лицами.  У меня есть 
небольшой личный счёт, с помощью которого я 
произвожу простые платежи. Также у меня нет 
никаких собственностей, на которые уже не был 
бы наложен арест. Арест на них был наложен 
уже 12 лет назад, к тому же они не находятся в 
США», - подчеркнул Лембергс.  

Однако, в действительности ситуация 
гораздо серьёзнее, так как если участни-
ки обществ, контролируемых Лембергсом 
и попадающих под санкции США, не дис-
танцируются от них, то не исключено, что 
санкции могут быть применены и к ним.    
Особенно это относится к «Латвийской ассо-
циации транзитного бизнеса» (ЛАТБ), в 
числе членов которой, согласно информа-
ции, опубликованной на веб-сайте ассоци-
ации, ГАО  “Starptautiskā lidosta Rīga”, ГАО 
“Latvijas dzelzceļš”, АО “Baltijas ekspresis”, 
АО “Baltijas tranzīta serviss”, Управление 
Лиепайской специальной экономической 
зоны, Управление Вентспилсского свобод-

ного порта, Управление Рижского свобод-
ного порта, ООО “Ventamonjaka serviss”, АО 
“Daugavpils lokomotīvju remonta rūpnīca”, 
ООО  “Rīgas centrālais termināls”, ООО “Riga 
Bulk terminal”, ООО “Ventall Termināls”, ООО 
“VK ekspedīcija”, ООО “KS Terminal”, ООО 
“Alpha Osta”, ООО “VK Tranzīts”, ООО “Bio-
Venta”, ООО “Naftimpeks”, «Рижская школа 
менеджмента», ООО ЛСЭЗ “DG Termināls”, 
ООО “LDz Loģistika”, АО “SRR”, ООО “Riga 
fertilizes terminal”, ЛСЭЗ ООО “Ekers Stividors 
LP”, ООО “ESK sistēmas”, ООО “Belam-Rīga” 
и ООО “Euro Rail Cargo”. Министерство сооб-
щения уже призвало государственные обще-
ства капитала, которые являются члена-
ми ЛАТБ, выйти из этой ассоциации, чтобы 
никакие прямые или косвенные послед-
ствия не могли бы повлиять на работу госу-
дарственных предприятий. Согласно име-
ющейся на данный момент информации, 
ЛАТБ уже покинул Международный аэропорт 
«Рига», также это планируют сделать ГАО 
“Latvijas dzelzceļš” и АО “Baltijas Ekspresis”.

В свою очередь министр охраны среды и 
регионального развития Юрис Пуце поручил 
специалистам Министерства регионального 
развития и самоуправлений оценить, могут 
ли и как санкции США в отношении отстра-
нённого мэра Вентспилса Айвара Лембергса 
повлиять на работу Вентспилсской город-
ской думы, как этого избежать, если возмож-
ное влияние будет констатировано.  

«Защита интересов жителей Вентспилса, 
непрерывность оказываемых услуг и успеш-
ное обеспечение работы самоуправления 
находятся в центре внимания министер-

ства в этой критической ситуации. Призываю 
самоуправление Вентспилса обратить осо-
бое внимание и скрупулезно соблюдать про-
цесс принятия соответствующих интересам 
общества решений в управлении самоуправ-
ления», указал Ю. Пуце.   

У Лембергса, вероятно, также будут про-
блемы с его банковскими счетами. Как указал 
агентству LETA руководитель отдела по свя-
зям со СМИ «Swedbank» Янис Кропс, банк 
следит за изменениями в списках междуна-
родных санкций и не сотрудничает с лица-
ми, которые включены в такие списки. Это 
относится и к юридическим, и к физическим 
лицам. В свою очередь Комиссия по надзо-
ру за рынком финансов и капитала призвала 
участников финансового рынка не предостав-
лять услуг мэру Вентспилса Айвару Лембергсу 
и учреждениям, на которые также распро-
страняются санкции США. Одновременно 
Государственная касса отметила, что инсти-
туции США высказали предупреждение, что 
любой, кто будет производить перечисления 
подверженным санкциям лицам, также может 
быть подвержен санкциям OFAC.  Также 
Государственная касса обращает внимание, 
что выполнение заключенных договоров с 
подверженными санкциям OFAC США лицами 
может быть осложнено или невозможно до тех 
пор, пока действуют санкции.  

Между тем публичные высказывания 
Айварса Лембергса создают впечатление, 
что для него все эти неприятности, кото-
рые могут серьёзно коснуться также людей 
и организации, которые были вовлечены в 
контролируемые им общества, «как вода для 
утки».  Господин Лембергс в интервью  TV 
24 даже высказался, что не исключает воз-
можности баллотироваться на внеочеред-
ных выборах в Рижскую думу… 

Государственный департамент США 
запретил обвиняемому в Латвии в тяжких 
преступлениях Айварсу Лембергсу и его 
взрослым членам семьи въезжать в США, 
так как Вашингтон считает, что Лембергс, 
будучи должностным лицом, был «прича-
стен к крупномасштабной коррупции».

В минувший вторник, 10 декабря, 
внешнеполитическое ведомство 
США написало в пресс-релизе:

«Государственный секретарь 
назвал латвийское должностное 

лицо Айварса Лембергса, так как он прича-
стен к крупномасштабной коррупции. Кроме 
него госсекретарь назвал супругу Айварса 
Лембергса – Кристине Лембергу, и детей – 
Анрийса Лембергса и Лигу Лембергу».

В пресс-релизе, в котором идет речь и об 
ограничительных мерах в отношении некое-
го камбоджийского должностного лица и его 
семьи, дипломаты США поясняют, что США 
борются против системной коррупции и под-
держивают верховенство права в Камбодже 
и Латвии».

«Основа здоровой демократии – доверие 
граждан [к власти]», — объяснил свою пози-
цию Госдеп США.

Учреждение указало в пресс-релизе, что 
в его распоряжении имеется достоверная 
информация о том, что названные должност-
ные лица были причастны к крупномасштаб-
ной коррупции. 

На сегодняшнем заседании исполкома Латвийского олимпийского комитета (ЛОК), возможно, будет поднят вопрос об отстранении Айварса 
Лембергса от должности члена исполкома. Однако решение о его отстранении может быть принято лишь на следующем заседании, наме-
ченном на январь, сказал в телефонной беседе с BNN пресс-секретарь президента ЛОК Алдонса Врублевскиса Мартиньш Малмейстерс.

Возможно, будет поднят вопрос об исключении Лембергса из ЛОК

П о словам представителя ЛОК, 
чтобы этот вопрос рассматривался, 
ЛОК необходим сигнал о том, что 
присутствие Лембергса в исполко-
ме может как-то повлиять на дея-

тельность ЛОК. На примечание BNN о том, что 
председатель ЛОК Врублевскис сотрудничает 
с Вентспилсским агентством развития, которое 
включено в список предприятий, попавших под 
санкции США, Малмейстерс ответил, что ему 
непонятно, как это может повлиять на деятель-
ность ЛОК.

Согласно санкциям США, блокируется все 
имущество Лембергса, доли в имуществе и 
в четырех организациях и в принадлежащих 
им прямо или косвенно структурах, то есть 
все платежи из/в Управление Вентспилсского 
свободного порта, Ассоциацию развития биз-

неса и Латвийскую ассоциацию транзитного 
бизнеса полностью блокируются.

Следует отметить, что в текущей ситуа-
ции, когда Латвия пытается выполнять тре-
бования Moneyval, чтобы не попасть в серый 
список, и когда Лембергс попал в черный 
список, банки будут обращать особое вни-
мание на все платежи, идущие в или исходя-
щие из обществ, предприятий, комитетов и т. 
д., с которыми связан Лембергс.

Кстати, Олимпийский центр Vents-
pils (ОЦ Ventspils) принадлежит ЛОК и 
Вентспилсской городской думе.

Как свидетельствуют попавшие в поле 
зрения BNN документы, руководитель 
ОЦ Ventspils Юргис Лиепайниекс заботит-
ся о том, чтобы ОЦ Ventspils был членом 
общества Вентспилсское агентство разви-

тия, которым руководит Лембергс, и чтобы у 
президента ЛОК Врублевскиса был трудовой 
договор с ОЦ Ventspils.

BNN известно, что с 2014 года 
ОЦ Ventspils обеспечивает Врублевскису зар-
плату как представителю долей капитала со 
стороны ЛОК. Доходы Врублевскиса таким 
образом пополняются на 1 700 евро в месяц 
или 20 400 евро в год до уплаты налогов.

Оплата труда представителя держателя 
долей капитала находится в компетенции 
держателя долей капитала, то есть в данном 
случае – ЛОК, и относится к его расходам. 
ЛОК может доверить исполнение этих функ-
ций своему президенту в рамках должност-
ного оклада либо дополнительно платить из 
средств ЛОК тому должностному лицу, кото-
рое исполняет эти функции. 

были зависимы от благосклонности Айвара 
Лембергса, а сам Лембергс ежегодно от АРВ 
получал большую зарплату (с 2001 года всего 
миллион шестьдесят пять тысяч евро), депута-
ты оппозиции Вентспилсской думы не раз ука-
зывали МОСРР, БПБК, Управлению по борьбе 
с экономическими преступлениями (ENAP) и 
Генеральной прокуратуре.  Однако реакции на 
это не было.  Вполне вероятно, что сейчас мы 
в большей степени пожинаем плоды бездея-
тельности этих должностных лиц. 

Однако самый актуальный на сегодняшний 
момент вопрос заключается в том, покинут ли 
это общество входящие в АРВ предприятия 
после введения санкций США?  

Директор ООО «Kurzemes filharmonija» 
Сигита Миголя на вопрос «Ventspilnieks.lv», 
какими будут дальнейшие действия учрежде-
ния и планирует ли оно и впредь быть членом 

Чем является подверженное санкциям США Агентство 
развития Вентспилса, и что будут делать его члены?
 Окончание. Начало на 1 стр. АРВ и платить членские взносы, ответила 

письменно: «ООО «’Kurzemes filharmonija» об 
упомянутом вами узнало из информации, 
доступной в публичном пространстве. 
Официальной информации по этому пово-
ду до сих пор ООО «Kurzemes filharmonija» 
не получало. Как только ООО «Kurzemes 
filharmonija» будет предоставлена уточнен-
ная информация, будет принято решение о 
дальнейших действиях». 

В свою очередь, ректор Вентспилсской 
высшей школы Карлис Креслиньш указал, 
что ВУЗ до сих пор не являлся активным 
участником АРВ, и сейчас юристы оцени-
вают возможность выхода из организации. 
«У нас никакой деятельности с «Агентством 
развития Вентспилса» нет, – подчеркнул К. 
Креслиньш. – Мы находимся в Вентспилсе, 
но являемся государственным ВУЗом, соблю-
даем все международные и государствен-
ные законы, положения, регулы, они для нас 

обязательны». В свою очередь, на вопрос, 
платит ли ВВШ агентству членские взносы, 
Карлис Креслиньш ответил, что в послед-
нее время никаких финансовых операций не 
производилось. 

Заместитель директора Вентспилсского 
техникума Улдис Бергманис сказал, что в 
среду получено письмо от Государственной 
кассы, и принято решение членский взнос 
согласно выставленному АРВ счету не пла-
тить. Вентспилсский техникум также сейчас 
оценивает возможность выйти из «Агентства 
развития Вентспилса». 

Самый емкий ответ «Ventspilnieks.lv» полу-
чила от директора Олимпийского центра 
«Вентспилс» Юргиса Лиепайниекса: «Нет 
комментариев». В связи с этим неизвестно, 
продолжит ли ОЦ «Вентспилс» являться чле-
ном «Агентства развития Вентспилса», таким 
образом подвергая себя возможному риску 
санкций OFAC. 
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Вилнис, сильный человек 
на крутом берегу 

Н  о по-настояще-
му он познако-
мился с ними у 
берегов Канады 
и Африки, а 

также в суровом Северном 
море, когда огромные водя-
ные клубы почти во весь 
рост вздымались даже над 
большими рыболовными 
морозильными траулерами, 
на которых в течение многих 
лет было его место работы. 
В то время и позднее, уже 
будучи тралмастером, он 
считал их сильными и тре-
бующими уважения, но не 

враждебными, потому что – 
сам он Вилнис… 

ОШИБАТЬСЯ НЕЛЬЗЯ, 
АЛЬТЕРНАТИВА 
СУРОВАЯ 

Несогнутый на морской 
работе мужчина по-прежне-
му продолжает так думать 
и уже в течение двадцати 
лет в Сталдзене, на улице 
Бангу уживается и с непро-
должительной жаркой и 
душной погодой, и со штор-
мами, которые осенью и 

В понедельник, 9 декабря, Управление по контролю за иностранными активами (OFAC) 
Государственной кассы США, опираясь на так называемое «дело Магнитского», за коррупцию 
назначило санкции в отношении ряда лиц и их организаций в Европе, Азии и Латинской Америке. 
В их числе и отстраненный от выполнения обязанностей мэр Вентспилса Айварс Лембергс. 

пировал должностных лиц правоохранительных учрежде-
ний, чтобы защитить собственные интересы и способство-
вать снятию с должности тех политиков, которых он не мог 
контролировать. 

Как отмечает OFAC, коррупция подрывала экономику 
Латвии годами, лишая жителей средств на государственные 
услуги и позволяя незаконным игрокам наносить вред безо-
пасности Латвийского государства и НАТО. 

OFAC называет четыре организации, которые принадлежат 
Лембергсу или находятся под его контролем, – Управление 
Вентспилсского свободного порта, Агентство развития 
Вентспилса, Ассоциация развития бизнеса и Латвийская 
ассоциация транзитного бизнеса. 

OFAC издало Глобальную всеобщую лицензию 
Магнитского N 1, которая позволяет на 30 дней ограничить 
трансакции Управления Вентспилсского свободного порта, 
Агентства развития Вентспилса, Ассоциации развития бизне-
са и Латвийской ассоциации транзитного бизнеса. 

Согласно установленным санкциям, блокируется все иму-
щество Лембергса и вышеупомянутых структур, доли в 
имуществе и прямо или косвенно индивидуально или при 
посредничестве других лиц принадлежащие структуры, в 
которых их доля превышает 50%, которые находятся в США 
или находятся в собственности или под контролем лиц США, 
и о них необходимо сообщить OFAC.

США высказали предупреждение, что любой, кто осуще-

Эра Лембергса в 
УВСП закончилась. 
Вентспилсский и 
Рижский порты перейдут 
под контроль государства 

«Мы долж-
ны сде-
л а т ь 
все воз-
можное, 

чтобы это оказало как можно 
меньшее влияние на пред-
принимателей, которые рабо-
тают в Вентспилсском порту. 
Там индустриальная зона с 
38 предприятиями и 14 тер-
миналами. Как можно мень-
шее влияние должно быть 
на вентспилчан и связанных 
с ними людей. Изменения 
будут подразумевать, что 
государство полностью пере-
нимает контроль над управ-
лениями Вентспилсского 
и Рижского свободных пор-
тов. Значит, здесь больше 
не будет представителей 
самоуправления», – сказал 
министр сообщения Талис 
Линкайтс. 

По словам министра, 
Вентспилсский порт – один из 
основных элементов нашей 

транзитной системы, поэто-
му любые действия, которые 
могли бы навредить тран-
зитному потоку и предпри-
ятиям, которые работают в 
Вентспилсском порту и не 
связаны с Лембергсом, нужно 
пытаться предотвратить или 
хотя бы минимизировать. 

Правда, против такого 
решения уже успел возра-
зить товарищ Лембергса по 
партии, первый заместитель 
председателя думы по вопро-
сам инфраструктуры и член 
Управления Вентспилсского 
свободного порта Янис 
Витолиньш, который реше-
ние правительства критикует 
и считает, что в управлении 
портами должны участвовать 
и самоуправления. Господина 
Витолиньша можно понять 
– согласно декларациям 
должностных лиц, Айварс 
Лембергс в прошлом году 

Среди названных OFAC организаций есть и «Агентство 
развития Вентспилса (АРВ), и согласно изданной 
Глобальной общей лицензии Магнитского № 1, в 
течение 30 дней должно быть прекращено сотруд-
ничество с включенными в список санкций. Однако 
среди членов АРВ есть несколько обществ капитала 
Вентспилсского самоуправления, которые годами пла-
тили обществу щедрую дань.   

Ч ленство в 
« А г е н т с т в е 
р а з в и т и я 
Вентспилса» – 
удовольствие 

не из дешёвых. Например, 
общество капитала ООО 
“Kurzemes filharmonija” с 
2014 года ежегодно платило 
АРВ 40 тысяч евро. Среди 
членов АРВ также и ООО 
“Olimpiskais centrs Ventspils”, 
где имеется и влияние само-
управления (52,68%), и вли-
яние Олимпийского комите-
та Латвии. Несмотря на то, 
что ОЦ «Вентспилс» рабо-
тает с очень значительными 
убытками (в 2018 году они 
составили 576 086 евро), и 
это ООО находит средства 
для участия в АРВ. 

Среди членов «Агентства 
развития Вентспилса» 
также и Управление 
Вентспилсского свободно-
го порта, Вентспилсская 
Высшая школа и 

Северокурземский центр 
компетенций профес-
сионального образова-
ния «Вентспилсский тех-
никум», работа которых 
зависит от финансирова-
ния государства и самоу-
правления. Членами АРВ 
также являются и Айварс 
Лембергс, управляю-
щий Вентспилсским сво-
бодным портом Имантс 
Сармулис, замести-
тель А. Лембергса Гунтис 
Блумбергс, бывший руко-
водитель ООО “Olimpiskais 
centrs “Ventspils”” Улдис 
Бойтманис, супруга А. 
Лембергса Кристине, 
директор АРВ Лилита 
Сеймушкане и профессор 
ВВШ Янис Силис.  

На то, что АРВ многие 
годы взимало деньги с пред-
приятий самоуправления, 
которые в большой степени 

«Почётные 
граждане» 
Вентспилса

Дорожная 
полиция ловит 
«нарушителей шин»

Дом ужасов 
на улице 
Фабрикас 

Для того чтобы уменьшить влияние санкций США про-
тив Лембергса на Вентспилсский порт, государство возь-
мет его под свой контроль, как и Рижский порт. Это един-
ственный способ полностью ограничить любую возмож-
ную связь Лембергса с Вентспилсским свободным пор-
том. Это оптимальное решение, чтобы не страдал ни 
Вентспилсский порт, ни работающие в нем предприятия 
и работники. 

7 стр.

В заявлении Айварс Лембергс назван олигархом, 
указано, что он включен в список как должност-
ное лицо или бывшее должностное лицо, которое 
ответственно или прямо или косвенно связано с 
коррупцией, в том числе, с присвоением государ-

ственного имущества, коррупцией, которая связана с публич-
ными закупками или взяточничеством. 

«Koррупция лишает жителей государства ресурсов, основ-
ных услуг и экономических возможностей, в то же время 
делая богатыми некоторых отдельных людей, она спо-
собствует уничтожению окружающей среды, политической 
нестабильности и конфликтам», – заявил министр финансов 
США Стивен Мнучин. 

OFAC указывает, что Лембергс является мэром Вентспилса 
с 1988 года, он повторно обвиняется в отмывании денег, взя-
точничестве и использовании власти в корыстных целях. 
Лембергс контролирует структуры при помощи политических 
партий и коррумпированных политиков и систематически 
использует эти структуры и лиц для своей личной экономи-
ческой выгоды. 

Согласно заявлению OFAC, Лембергс использовал свое 
влияние на руководство политических партий, чтобы сфор-
мировать персонал правительства и поставить на долж-
ности определенных лиц, а также чтобы помешать другим 
должностным лицам занять руководящие посты. К тому же, 
Лембергс, по мнению OFAC, оказывал влияние и коррум-

4 стр.

Давая родившемуся 
в стороне пахарей и 
лесорубов – в Угале – 
латышское и бывшее 
в то время в моде имя, 
родителям, скорее 
всего, и в голову не 
приходило, что оно будет 
очень подходить ему в 
дальнейшей жизни. Сам 
Вилнис Дамбергс, пас-
ший в детском возрасте 
колхозных коров на 
берегу Венты в Злекской 
волости и ловивший щук 
на удочку из орешника, и не задумывался, что его 
имя может быть связано с водой. Только позднее, 
когда учился на матроса в Вентспилсском профте-
хучилище, много узнал о том, как на лодке или на 
судне бороться со своими собратьями по фамилии 
– с «девятым валом» и другими волнами.   

 Окончание на 3 стр.

ствит финансовые перечисление лицам, подвергнувшимся 
санкциям, также может быть наказан санкциями со стороны 
OFAC США. 

В связи с этим Министерство иностранных дел Латвии про-
сит учитывать этот дополнительный риск, а также обращает 
внимание на то, что выполнение уже заключенных догово-
ров с лицами, подвергнувшимися санкциям со стороны ОFAC 
США, может быть осложнено или невозможно до тех пор, 
пока санкции в силе.

Чем является 
подверженное санкциям 
США Агентство развития 
Вентспилса, и что будут 
делать его члены?

Что означает 
закон 
Магнитского?

CША включили Лембергса в «черный список»

Вилнис в годы рыбаче-
ства в дальних морях.


